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Икономиката да работи и да се
развива в темпо "алегро" - бързо,
живо и бодро. Това пожела Влади-
мир Путин на предприемачите, учас-
твали тази седмица във форума "Де-
лова Русия". Обединението включва
предприятия, които са заети извън
суровинния сектор - от индустрията
на високите технологии до селското
стопанство.

Вероятно, на президента му хрум-

на този музикален термин, защото
събитието се състоя в Московския
международен дом на музиката.
Участниците възприеха този образ
и по време на дискусиите анализи-
раха партитура и разпределиха ро-
лите в големия оркестър на иконо-
миката - кой на какъв инструмент
свири, т.е. какво място и отговор-
ност заема в развитието на страна-
та. С две думи, опитаха се да подре-

дят всичко по ноти.
Поставена бе главната задача: пос-

тигане на постъпателен уверен рас-
теж на благосъстоянието на хората.
Това може да стане, само ако биз-
несът се включи в изпълнението на
националните проекти за бързо ус-
вояване на високите технологии и
продукцията на руските предприятия
намери място не само на местния,
но и на световния пазар. На стр. 2
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Румъния смаза
мечтите
на Бойко

Закрепихме се
на газовата

карта

Краят на един доку-
мент, който даваше
сигурност на света
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Россия сегодня" -

истината за нова Русия!
Кат. № 605

 Web адрес: rusiadnes.bg

Национални проекти обединяват държавния и частния бизнес
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В Софии
отпраздновали

100-летие
Д. Гранина

Стр. 7

Царь-телефон золотой со всех
сторон                       Стр. 8

Сиделки уходят в прошлое
Стр. 12

"Французская" улица Москвы
Стр. 13

Замужем за иностранцем
Стр. 14

10-летие интронизации Патриар-
ха Кирилла                Стр. 15

Петар Зекавица мечтает о русс-
кой жене                  Стр. 18

Дорогие друзья!
"Русский клуб" г. Софии приг-

лашает вас на встречу, посвя-
щенную Дню дипломатическо-
го работника на тему: "Россий-
ские дипломатические службы
в Болгарии. Первый русский
консул Александр Петрович
Давыдов". Встреча состоится в
субботу 9 февраля 2019 года с
13.00 час, зал № 305.

В навечерието на празника Деня на дипломата, който в Русия се отбелязва на 10 февруари извънредният и пълномо-
щен посланик на Руската федерация у нас Анатолий Макаров, военният, военновъздушен и военноморски аташе на
Руската федерация в България, служители на посолството и на апарата на военния аташе, сътрудници на Руския
културно-информационен център, представители на българските обществени организации и журналисти се събраха
в столицата на церемония по полагане на цветя и венци пред Паметника на победителите, който се намира на кръс-
товището на две улици със символични имена - "Шипка" и "Сан-Стефано". Паметникът беше открит на 18 януари 2008
година от министрите на външните работи на Русия и България в рамките на посещението на президента на Русия
Владимир Путин в нашата страна и посветен на граф Николай Игнатиев - човека, подписал на 3 март 1878 г. от името
на Русия Санстефанския мирен договор, който поставя началото на свободна България. Пред журналистите посла-
ник Макаров изрази надежда, че през 2019 година по случай 140-годишнината от установяването на дипломатически
отношения между нашите две страни в столицата ще бъде издигнат и персоналният паметник на граф Игнатиев.
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Министърът на туриз-
ма Николина Ангелкова
се срещна в Москва с
представители на Съве-
та на федерацията и Гру-
пата за сътрудничество
с България. Министърът
е на официално посеще-
ние в руската столица,
придружавана от българ-
ска парламентарна деле-
гация.

Заместник-председа-
телят на Комисията за
социална политика към
Съвета на Федерацията,
председател на експер-
тния съвет по туризма
Игор Фомин разказа за
развитието на вътреш-
ния и външния туризъм
в Русия. Той посочи ос-
новните направления на
пътувания зад граница
на руски туристи.

Според руския сенатор
през миналата година
България са посетили
417 хиляди руснаци. Той
подчерта, че Република-
та е в ТОП 10 сред най-
предпочитаните държави
за туризъм сред русна-
ците.

На срещата са се об-
съждали възможностите
за увеличаване на турис-
тическия поток от Русия
в България. Министър
Ангелкова отбеляза, че
за страната ни руските
туристи са изключител-
но важни. Според нея
активните туристически
връзки спомагат за раз-
витието на приятелство-
то, взаимното разбира-
телство, общата култура
и традициите на нашите
народи.

Ангелакова подчерта
значението на тясното

От стр. 1
За да бъдат успешни

тези начинания, бизне-
сът се нуждае от подк-
репата на държавата.
Президентът посочи ре-
дица мерки, които се
предприемат с тази цел.

"Смятаме, че най-мал-
ко с една година може
да бъде продължен ре-
жимът на амнистия за
капитала на онези граж-
дани, които прехвърлят
парите си в Русия и ре-
гистрират бизнеса си в
специалните администра-
тивни райони с особени
правни условия за ком-
паниите, завърнали се в
юрисдикцията на Русия.
Такива райони са създа-
дени на остров Октябрь-
ский в Калининград и на
остров Русский във Вла-

По инициатива на украинския
президент и кандидат за вто-
ри мандат Пьотр Порошенко
вчера Радата гласува на трето
окончателно четене поправка
в конституцията. Тя утвържда-
ва курса на страната към член-
ство в НАТО и ЕС. Промените
бяха гласувани с мнозинство
от 334 депутати при необходи-
ми 330. Те задължават и след-
ващите президенти, министри-
те и депутатите да работят в
тази насока, независимо от тех-
ните политически позиции.

Така чрез основния закон бе
променен неблоковият статут
на страната и нейният неутра-
литет - пратен в небитието. С

Ïîðîøåíêî è Ðàäàòà íàðóøèõà êîíñòèòóöèÿòà
този акт режимът в Киев нап-
рави още една крачка към
окончателното откъсване на
Донбас от Украйна, защото там
хората са категорично против
пакта. Промените в конститу-
цията ще отблъснат и много
граждани в други области - осо-
бено в целия украински юго-
изток и руското етническо на-
селение. Преди време Поро-
шенко бе обещал референдум
за членството в евроатланти-
ческите структури и непосред-
ствено след преврата през
2014 г. то имаше значителна
подкрепа. Пет години по-къс-
но обаче, след кръвопролит-
ната гражданска война, иконо-

мическата разруха и полити-
ческите репресии броят на же-
лаещите да видят Украйна в
компанията на НАТО и ЕС ряз-
ко спадна. Сега за членство в
тях биха гласували около 45 на
сто. При това разделение на на-
цията Порошенко реши да из-
бърза, да не пита народа и фак-
тически наруши конституцията,
на която уж е гарант.

Смехотворното в този зако-
нотворчески акт е, че пред
страната се поставя задача,
чието решение ни най-малко не
зависи от нея. Първо, защото
тя е на външно управление от
Вашингтон. И второ, защото са-
мото членство зависи от всич-

ки 30 страни членки. "Скорош-
ното приемане на Украйна в
ЕС и НАТО е нереалистична
перспектива", коментира вче-
рашното гласуване в Радата
посланикът на Германия в Ки-
ев Ернст Райхел. Той нарече
евтин популизъм обещанията
на кандидат-президентите, ко-
ито обещават това на избира-
телите. Мнозинството западни
експерти определят срока,
след който Украйна би могла
да кандидатства в алианса и в
ЕС, не по-малко от 20 години.
Някои си задават въпроса да-
ли дотогава двете институции
ще ги има и в какъв вид.

/"Русия днес"/

Ìèíèñòúð Àíãåëêîâà ïîñåòè Ìîñêâà Äåìîíòèðàò êúùàòà íà Ñêðèïàë
В Солсбъри военни са започнали да демонтират

къщата на бившия офицер от руското военно ра-
зузнаване и британския шпионин Сергей Скрипал.
Това се прави, уж за да се унищожат следи от
веществото, с което са били отровени Сергей Скри-
пал и дъщеря му Юлия. Не се съобщава обаче
защо няма да се демонтират стените на къщата.

Не е ясно също така и защо демонтажните рабо-
ти се провеждат само на единия обект, а не нався-
къде, където според британската страна, е било
използвано предполагаемото отровно вещество.

Припомняме, че Москва многократно е призова-
вала Лондон да предостави доказателства за отп-
равените срещу Русия обвинения за това прес-
тъпление. Също така бе предлагано съвместно раз-
следване на случая. Руската страна много пъти е
настоявала Лондон да предостави проби от ве-
ществото, с което, както се твърди, са били отро-
вени Скрипал, но британската страна категорично
отказва всякакво сътрудничество с Москва. Всички
запитвания и предложения от страна на Русия ос-
тават без отговор.                         /"Русия днес"/

Èòàëèÿ ïîäêðåïè Ëàâðîâ çà Âåíåöóåëà

Èêîíîìè÷åñêî ðàçâèòèå â Ðóñèÿ â òåìïî...

сътрудничество в област-
та на туризма с различ-
ни градове в Руската фе-
дерация. Тя предложи да
се организира Година на
България в Русия и Годи-
на на Русия в България
в областта на туризма.

Ръководителят на Гру-
пата за сътрудничество
с Народното събрание на
Република България в
Съвета на Федерацията
Василий Икоников при-
помни, че тази година се
отбелязват 140 години от
началото на дипломати-
ческите отношения меж-
ду двете страни.

Сенаторът изрази
мнение, че за увелича-
ване на туристическия
поток от Русия е важно
развитието на транспор-
тната връзка между
страните ни. Той подчер-
та, че откриването на
фериботна връзка меж-
ду Варна и Новоросийск
ще увеличи значително
потока от туристи.

В срещата са участва-
ли членът на Комисията
по отбрана и сигурност
в Съвета на Федераци-
ята Валерий Куликов,
членът на Комисията по
наука, образование и
култура в Съвета на фе-
дерацията Сергей Ми-

хайлов, членът на Коми-
сията по социална поли-
тика в Съвета на феде-
рацията Елена Попова,
началникът на отдела за
двустранно междупарла-
ментарно сътрудничест-
во на Управлението за
международни връзки на
СФ Василий Желнов и
Лилия Никитина - отго-
ворен секретар на Гру-
пата за сътрудничество
между Съвета на Феде-
рацията и Народното
събрание на България.

В работната среща от
българска страна са
участвали заместник-
председателят на Народ-
ното събрание Явор Но-
тев, Красимир Велчев,
съпредседател на парла-
ментарната група за при-
ятелство "България-Ру-
сия", депутатите Христо
Проданов, Хайри Садъ-
ков, Полина Цанкова-
Христова.

Българските и руски-
те депутати са се обе-
динили около тезата, че
постигнатите успехи в
сътрудничеството в об-
ластта на туризма меж-
ду двете държави са се-
риозна основа за добри-
те делови връзки между
нашите държави.

/"Русия днес"/

дивосток. Освен това
смятам за целесъобраз-
но за година гражданите
да бъдат освободени от
данък върху печалбата
на чуждестранните фир-
ми, които те контроли-
рат, при условие че в
рамките на 2019 г. те ста-
нат данъчни резиденти
на РФ", заяви Путин.
Президентът поясни, че
тези привилегии ще се
отнасят до цяла редица
отрасли, включително
сферата на медицината,
културата и спорта. От
тях ще се възползват
онези предприемачи, ко-
ито внедряват нови тех-
нологии. "Правим много
за развитието на сред-

ния и малък бизнес в ре-
гионите. В нашата област
са създадени десетина
профилни организации,
които подпомагат такива
предприятия", каза гу-
бернаторът на Ярослав-
ска област Дмитрий Ми-
ронов. "Анализирани са
вече над 200 различни
проекта и намерихме
възможност да намалим
държавното финансиране
с 30 процента и да го за-
местим с частни инвес-
тиции", похвали се гене-
ралният директор на рус-
кия фонд за преки инвес-
тиции Кирил Дмитриев.
Хранителната промишле-
ност сега е в подем
именно благодарение на

вътрешните вложения.
Президентът обърна

внимание на правителс-
твото да гарантира отк-
ритост и прозрачност на
всички процедури на об-
ществените и държавни-
те поръчки. Предприема-
чите признаха, че адми-
нистративните бариери
пред бизнеса значител-
но са намалели през пос-
ледните две години.

Участниците във фору-
ма подчертаха централ-
ната - дори колосална-
та, роля на бизнеса в
решаването на стратеги-
ческите задачи пред
страната. Това е така,
защото именно бизнесът
създава работни места,

осигурява повишаване
на заплатите. Целта на
националните проекти е
да бъде гарантиран про-
бив в ключовите отрас-
ли на икономиката и со-
циалния живот. Тъкмо на-
ционалните проекти са
базата, на която се обе-
диняват усилията на дър-
жавата и на частния биз-
нес. "Колкото повече са
динамичните и силни
компании, както в тра-
диционните, така и във
все още формиращите се
отрасли, толкова по-ус-
тойчив ще бъде иконо-
мическият растеж. А той
е необходим преди всич-
ко за повишаване бла-
госъстоянието и качест-
вото на живот на наши-
те граждани", обобщи
Путин.   /"Русия днес"/

Италия подкрепя пред-
ложението на руския вън-
шен министър Сергей
Лавров за необходимост-
та от преговори за поло-
жението във Венецуела,
съобщи за РИА "Новости"
заместник-министърът на
външните работи на Ита-
лия Гулиелмо Пики.

"Проблемът е, че меж-
дународната общност е
признала само резултати-
те от изборите в Нацио-
налната асамблея, а не от
президентските избори -
подчерта Пики. - Оценя-
ваме изявлението на вън-
шния министър Сергей
Лавров относно предложе-
нието му за международ-
но посредничество и тър-
сенето на дипломатичес-
ко решение на кризата."

На 23 януари предсе-
дателят на парламента и
лидер на опозицията във
Венецуела Хуан Гуайдо се

самопровъзгласи за вре-
менен президент на стра-
ната. 40 минути след то-
ва президентът на САЩ
Доналд Тръмп го призна
за законен държавен гла-
ва, а малко по-късно към
това решение се присъ-
единиха редица страни от
ЕС и Латинска Америка.

Николас Мадуро под-
черта, че е конституци-
онният президент на Ве-
нецуела, а Хуан Гуайдо
"марионетка на САЩ".

По-рано Сергей Лавров
заяви, че Русия подкре-
пя всички инициативи за
разрешаване на ситуаци-
ята във Венецуела чрез
диалог между политичес-
ките сили. Според Лав-
ров военното разрешава-
не на кризата, което се
разглежда от САЩ, под-
копава всички основи на
международното право.

/"Русия днес"/
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На 6 и 7 февруари Акаде-
мията по журналистика на
издателската къща "Ком-
мерсантъ" проведе "Медиа-
День". Главна тема на фору-
ма бяха иновациите в сфе-
рата на медиите. Гости на
форума бяха прессекрета-
рят на президента на РФ
Дмитрий Песков, журналис-
тът и писател Михаил Зигар,
музикантът Андрей Макаре-
вич, художникът Василий
Церетели и други. В прог-
рамата на двудневния форум
бяха включени кръгли ма-
си, лекции, мастър класове
с участието на доказани
професионалисти с област-
та на журналистиката. Гене-
ралният директор на меди-
ахолдинга "Дождь" Наталия
Синдеева проведе дискуси-
ята по темата "Съвременни-
те иновационни технологии,
които променят качеството
на живот на хората", а ви-
цепрезидентът на академи-
ята, продуцентът Алексей
Боков - кръгла маса за вли-
янието на каналите Telegram
и новите медии върху инфор-
мационната среда в Русия.

Академията по журналис-
тика е учредена през 2013
година. В учебния процес
участват журналисти от из-
дателската къща "Коммер-
сантъ", водещи политици и
бизнесмени, обществени
дейци,  дейци на културата
и изкуството, държавни чи-
новници. Досега академия-
та е подготвила над 200 ду-
ши. Обучението е безплат-
но.

Форумът започна с отк-

На 5 февруари теле-
фоните на правоохрани-
телните органи прегря-
ха - над 260 позвъня-
вания известяваха за
заложени на различни
места в Москва бомби.
По информация на "Ин-
терфакс" сигналите са
подавани от телефони и
IP-адреси от чужбина,
включително Украйна.

Общо в Москва бяха
евакуирани над 50 хиля-
ди души. Няколко учили-
ща спряха учебните за-
нятия. Евакуация имаше
и във вузове, общежи-
тия, в Музея на древно-
руската култура и изкус-
тва "Андрей Рубльов".
Десетки търговски цен-
трове затвориха врати,
сред които ЦУМ, "Интер-
Север", "Водный" и пр.
Посетителка на търгов-
ския център "Калита"
разказва, че с дъщеря
си били на кино, когато
изведнъж сътрудничка
на кинотеатъра без па-
ника и много любезно ги
помолила да напуснат
залата. Хората се спус-
кали по ескалаторите
доста организирано,
всичко минало удивител-
но тихо и бързо. Няма-
ло никаква стресираща
сигнализация.

От заплахата постра-

Â ×óâàøèÿ ñåëñêîòî
ñòîïàíñòâî ñòàâà "óìíî"

Република Чувашия е избрана за пилотния
проект на холдинга "Российские космические
системы"(РКС -част от "Роскосмос") и прави-
телството на републиката за реализация на кар-
та по създаването на универсална цифрова ин-
фраструктура за управление на икономиката
на региона. В края на 2018 година бе подписан
договор за внедряване на резултатите от кос-
мическата дейност в Чувашия. Планът е разче-
тен за 2019-2021 година и  предвижда пуск на
специализирани услуги въз основа на косми-
ческа информация, които ще подобрят качест-
вото на живот на хората, ще осигурят благоп-
риятни условия за бизнес и ще допринасят за
подобряване на инвестиционния климат.

Приоритетното направление за 2019 година е
цифровизация на селското стопанство, което
ще рече създаване на система, интегрираща
данни от различен характер, които да осигурят
ефективност и цялостност на управлението на
отрасъла. "В близко бъдеще ще оценим ефек-
тивността от решенията на РКС и съвместно
ще усъвършенстваме работата и внедряването
на иновации. При положителна динамика ще
започнем формиране на "умно" селско стопан-
ство", каза ръководителят на Република Чува-
шия Михаил Игнатиев.

Пилотният проект ще обхване няколко отдел-
ни стопанства, като в бъдеще се планира съз-
даването на общорегионална платформа, в ко-
ято да се включат всички селскостопански про-
изводители. Сътрудничеството на РКС с Чува-
шия предвижда реализацията до 2021 година
на пет мащабни проекта - освен в областта на
селското стопанство, ще се работи по цифро-
визацията на управлението на пътищата, на гор-
ското стопанство, природните територии и нед-
вижимите имоти.

Â Ìîñêâà ñå ïðîâåäå ìàùàáåí ìåäèàôîðóì
Гостът Дмитрий Песков даде
обширно открито интервю

рито интервю на Андрей Ко-
лесников - президент на
Академията по журналисти-
ка, специален кореспондент
на в." Коммерсантъ", главен
редактор на "Русский пио-
нер" с прессекретаря на
президента на РФ Дмитрий
Песков.

ЖУРНАЛИСТИКАТА Е
ОБЩЕСТВЕН КОНТРОЛ
"Обществото не може да

бъде здраво без здрава
журналистика, която играе
ролята на обществен конт-
рольор", каза Песков. Спо-
ред него журналистиката не
само информира хората, но
и наистина е "четвърта
власт" - разбира се, става
дума за качествената жур-
налистика, уточни Песков.
Скоростта на предаване на
информацията всяка година
се увеличава, журналисти-
ката става по-бърза, но се
лишава от дълбочина и ана-
лиз, констатира Песков.
Средствата за масова ин-
формация имат свобода на
словото, обаче трябва да
имат и определена отговор-
ност, смята прессекретарят
на Путин.

ЦЕНЗУРА НЯМА
Песков бе категоричен, че

в Русия наистина няма цен-
зура. А що се отнася до ог-
раниченията за чужденци и
граждани с чуждестранни
паспорти - собственици на
медии, ограничения в един
или друг вид съществуват в
различни страни по света.

По думите на Песков ин-
тересите на националната
сигурност на Русия и сво-

бодата на словото не бива
да се поставят на различни
чаши на везната, защото
"това не са различни поня-
тия".

ПРОПАГАНДАТА Е
ВЪПРОС НА РАЗУМЕН

БАЛАНС
Отговаряйки на въпрос за

дела на пропагандата в ме-
диите, Песков напомни, че
тя е различна и не пропус-
на да отбележи големия
брой поръчкови материа-
ли."Сега поръчковите мате-
риали са не по-малко от
пропагандата. Тези теми бих
отнесъл по-скоро към ко-
рупцията в медиите", заяви
Песков. По думите му делът
на пропагандата е въпрос на
разумен баланс, определян
от ръководството на меди-
ята. Като пример за добра
пропаганда Песков посочи
публикациите за занимани-
ята със спорт, включително
и на президента Путин. Към
лошата пропаганда Песков
отнесе пропагандата на пу-
шенето.

ИНФОРМАЦИЯТА
Е СТОКА

Специално внимание Пес-
ков отдели на съдържание-

то и качеството на съвре-
менния информационен про-
дукт. "Информацията е сто-
ка, която се продава за па-
ри. Разбира се, най-добре
се продава онази стока, за
която има търсене", каза
Песков като добави, че
"жълтите" новини винаги са
били и ще бъдат търсени.
Представителят на Кремъл
подчерта, че всеки прессек-
ретар трябва да умее да
"разрежда" "жълтите" инфор-
мационни канали с конст-
руктивна информация. Той
смята също, че заради сла-
бо развития в Русия рекла-
мен пазар някои медии мо-
гат да се разорят, ако не
получават държавна подк-
репа.

РАБОТАТА С ПУТИН
Е "УНИКАЛНА

ВЪЗМОЖНОСТ"
Така характеризира рабо-

тата си Дмитрий Песков.
Според него "Путин е нео-
бикновен, уникален прези-
дент, президент, който вече
е влязъл в историята, при
това не само руската, но и
на човечеството". Предста-
вителят на Кремъл отбеля-
за, че засега работата не

му е омръзнала, но смята,
че човекът, който ще го нас-
леди на този пост трябва да
е по-съвременен и компе-
тентен по най-широк кръг
въпроси: "Като минимум той
трябва да компенсира моя-
та съвременна неграмотност
по отношение на новите ме-
дии".

КЪМ КРИТИКАТА
ОТНОШЕНИЕТО ТРЯБВА

ДА Е СПОКОЙНО
Песков сподели, че не му

е безразлично, когато го
критикуват, но с годините се
научил да се отнася по-спо-
койно към критиката. Гово-
рейки за скъпия часовник,
подарен от съпругата му -
олимпийската шампионка Та-
тяна Навка, прессекретарят
на президента отбеляза, че
"като правило, компроматът
или кампанията понякога са
абсолютно справедливи, по-
някога са изобретени, а по-
някога са майсторски съши-
ти с бели конци". "Сега ве-
че съм се научил да се от-
насям към всичко това с ху-
мор", каза Песков.
ЩЕ СМЕНЯ ЛИ ПЕСКОВ
ЛАВРОВ НА ПОСТА МУ?
Седма година поред въз-

никват слуховете как Пес-
ков щял да смени най-дъл-
гогодишния министър на вън-
шните работи Лавров. Пес-
ков внесе яснота в този въп-
рос: "Никой не ме е канил и
засега нищо, освен длъж-
ността прессекретар на пре-
зидента, не ми е предлагал".
Той увери аудиторията, че
сегашната му работа в еки-
па на Владимир Путин е тол-
кова "завладяваща и инте-
ресна", че не се появяват
дори мисли за кариерни
перспективи.

Çàðàäè çàïëàõà îò âçðèâ åâàêóèðàõà íàä 50 õèëÿäè äóøè

да и Московска област.
Само в град Корольов
са били евакуирани два
стадиона и няколко тър-
говски центрове. Била
прекъсната работата и
на Дома на правителс-
твото в Красногорск.

Според проф. Андрей
Манойло от факултета
по политология на МГУ
е много трудно да се
стигне до подателите на
лъжливите сигнали за
поставени бомби, за-
щото злосторниците из-
ползват специално
програмно осигурява-

не, което скрива истин-
ските телефони и IP-ад-
реси. Според експер-
та доста често се оп-
ределяли например
белгийски, френски и
немски номера.

Това не е първата
вълна на телефонен те-
роризъм в Москва. На
31 януари т. г. бяха
евакуирани над 7 хиля-
ди души от столични
търговки центрове и
кинотеатри. Същия ден
редица обекти са били
"заминирани" и в други
градове - Кострома,

Санкт Петербург, Там-
бов, Вологда, Яросла-
въл. Но в нито един от
случаите заплахата от
поставена бомба не се
потвърдила.

Експертите припом-
нят, че най-мащабната
вълна на телефонен те-
роризъм била през
септември 2017 година,
когато тя обханала 75
от 85-те руски региона.
Като цяло по страната
са били евакуирани над
2 милиона души. Но и
тогава всички заплахи
се оказали фалшиви.
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Преди дни "Мосфилм" отбе-
ляза 95-годишнината си.
Днес "Мосфилм" - това са
нови технологии, активно ки-
нопроизводство и колекция
раритети. За рожден ден се
смята 30 януари 1924 г., ко-
гато е премиерата на пър-
вия заснет в студията пъл-
нометражен филм "На
крыльях ввысь" на Борис Ми-
хин. Първоначално тук са се
снимали и анимационни, и
научно-популярни филми, но
от 1935 година "Мосфилм" се
специализира само в играл-
на продукция. За девет десетилетия са създадени над 2,5 хиляди фил-
ма. През последните години "Мосфилм" сериозно модернизира произ-
водствено-техническата си база. Създадени са уникални музеи на кос-
тюма, реквизита и ретро транспорта. В края на 2018 година завърши
изграждането на нов снимачен павилион, плановете са за строителство
на киноконцертен комплекс.

Въпреки студа и снега на
строежа на главния храм
на Въоръжените сили на
РФ в парка "Патриот" ки-
пи работа. Повече от 200-
те строители се ръково-
дят от девиза: "Ако сто-
иш, ще замръзнеш, ако
се движиш, ще се стоп-
лиш!" Резултатите от ра-
ботата им се виждат най-
добре от птичи поглед -
контурите на храма вече
се очертават отчетливо.
Сега се изгражда най-долният етаж с височина 8 метра. Необикновена
е основата за главната икона на храма, която ще бъде направена от
лафет на оръдие от ХVІІІ век. Идеята е лично на министъра на отбрана-
та на РФ Сергей Шойгу. Подовете и стъпалата ще бъдат излети от чугун,
в тях по рецепта отпреди революцията ще бъдат инкрустирани трофей-
ни оръжия. Особеност на грамадния храм е, че параметрите му - от
височината до размера на куполите - са обвързани със знакови сра-
жения от Великата отечествена война.

От 2008 година в Мур-
манск се строи снеж-
но село с уникални фи-
гури и барелефи от сняг
и лед. Всяка година те-
мата на селото е раз-
лична. Този път анима-
цията е вдъхновила
творците. Ледените фи-
гурки на Мики и Мини
Маус приветстват посе-
тителите. Героите от
"Мадагаскар" предават
поздрави от топлите
страни. А познатите на няколко поколения герои от анимационния филм
"Таралежче в мъглата" тази година са се заселили в Мурманска област.
Тук са Малкият принц, ледените хулигани от "Южния парк", снежната
Русалка и повелителите на магията и вълшебството от "Отнесени от приз-
раци". Накратко - снежното село е приказка за малки и големи.

В рамките на проекта "Русия-
Китай: главното" в Санкт Пе-
тербург се проведе лекция "Из-
разителните средства на китай-
ската музикална драма". Пре-
подавателите от "Китайско сту-
дио" Татяна Корнилева и Анна
Кузнецова разказаха за осо-
беностите на сценичния грим в
пекинската опера, за символи-
те на цветовете и детайлите.
Слушателите имаха възможност
да се гримират като избрани
персонажи от пекинската опе-
ра. Лекцията се проведе по вре-
ме на изложбата на маски "Пер-
сонажите на пекинската опера", организирана в Дома на дружбата.

На улица "Комсомолска" в Со-
чи се появиха графити с изоб-
ражението на рапъра Децл
(Кирил Толмацки), който внезап-
но почина на 3 февруари след
концерт в Ижевск. В младеж-
ките среди 35-годишният музи-
кант бе култова фигура, ярка
звезда на рапа от началото на
2000 година. По думите на два-
мата художници - създатели на
графитите - Глеб Каштанов и
Ян Кузмин, Децл силно е пов-
лиял върху живота им, открил
им е културата на руския хип-
хоп. С творбата си двамата ху-
дожници се прекланят пред па-
метта на Децл.
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Любомир Михайлов

- Ваше превъзходителс-
тво, Русия е единствената
страна, в чийто календар
има държавен празник на
дипломацията. Кога и за-
що е  установена тази не-
обичайна традиция?

-  Ден на дипломатичес-
кия служител всъщност има
и в календара на много
страни от бившето съветс-
ко пространство. Освен в
Русия той се отбелязва съ-
що в Беларус, Киргизстан,
Таджикистан, Украйна. Така
че не само у нас признават
особената важност на тази
професия. В Русия той е уч-
реден с Указ на Президен-
та през 2002 г. в чест на
200-годишнината на Минис-
терството на външните ра-
боти. Датата 10 февруари е
избрана, защото именно на
този ден през 1549 г. за
пръв път в документи е спо-
менат "Посолски приказ"  -
предшественик на Минис-
терството на външните ра-
боти. Празникът е доста
нов, но въпреки това  се е
наложил и се е харесал и
затова всяка година се от-
белязва много тържестве-
но. В България например
провеждаме в училището
към посолството урок по
дипломация, в който дипло-
мати разказват за своята
работа, за сложностите и
радостите на своя труд. По-
лагаме и цветя на Паметни-
ка на победителите в Док-
торската градина, организи-
раме концерт, непременно
вдигаме чаша шампанско за
успехите и процъфтяването
на нашата Родина.

-  Какви бяха през 2018
г. успехите и проблемите
в дейността на руските
дипломати в сложната и
напрегната международ-
на обстановка и какви са
най-важните задачи през
новата 2019 г.?

- Обстановката в света
наистина не беше лека. За
съжаление, покрай тради-
ционните предизвикателст-
ва остро се усещаше недос-
тигът на доверие между
страните. Някои държави
така и не успяха да прие-
мат факта, че светът е ста-
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През годината ще отбележим 140-годишнината от
установяването на дипломатическите отношения между
нашите две страни, каза посланик Анатолий Макаров в
специално интервю за "ЗЕМЯ" и "Русия днес-Россия сегодня"
по повод професионалния празник на руската дипломация

На 10 февруари руските  дипломати чес-
тват своя професионален празник. Посла-
никът на Руската федерация в България
Анатолий Анатолиевич Макаров, който е
дипломат от кариерата с богат 40-годи-
шен професионален опит, бе любезен да
разкаже за този празник, както и за ус-
тановяването на българо-руските дипло-
матически отношения преди 140 години,
в интервю за в. "ЗЕМЯ" и в. "Русия днес-
Россия сегодня". След като завършва вис-
шето си образование в Московския дър-
жавен институт за международни отно-
шения /МГИМО/ през 1977 г., Анатолий
Анатолиевич  започва работа в руското
посолство в Холандия. През 1994-1998 г. е
в постоянното представителство на Ру-

сия към ЕС в Брюксел. След това пет годи-
ни е посланик в Република Южна Африка.
От 2012 г. оглавява Департамента към
МВнР  на Русия за работа със сънародни-
ците в чужбина. Владее холандски и анг-
лийски език. Женен е и има син, който
продължава семейната традиция - завър-
шил е МГИМО и работи в МВнР на Руска-
та федерация. Посланическият мандат на
Макаров в България започна през 2016 г.
Неотдавна той сподели, че у нас се чувс-
тва най-добре в сравнение с другите стра-
ни, в които е работил. Казвал е също, че в
развитието на руско-българските отноше-
ния има значителен потенциал и ще се
стреми като посланик на Русия  този по-
тенциал да бъде използван и развиван.

нал многополюсен и продъл-
жаваха да налагат своята
воля със сила, с икономи-
чески и пропагандистки ме-
тоди. Но все пак имаше и
успехи.

- Какво имате предвид?
- Последователно се раз-

виваше сътрудничеството в
Евразийското пространство,
сериозно придвижване има-
ше в Сирия. Разширихме
взаимодействието в култур-
но-хуманитарната област,
ярък пример за което ста-
на Световното първенство
по футбол. Тази година сред
приоритетите ни са създа-
ването на универсална ан-
титерористична коалиция
под егидата на ООН, моби-
лизиране на международна-
та общност за по-ефектив-
на борба с наркотрафика и
другите видове организира-
на престъпност. Ще съдей-
стваме за укрепването на
позитивните тенденции в Си-
рия и на Корейския полуос-
тров, за преодоляването на

други кризи и конфликти
преди всичко в Близкия из-
ток, Северна Африка, а съ-
що в  Украйна.

- В много сложно и нап-
регнато състояние са от-
ношенията между Вашин-
гтон и Москва.

- Ние, както и досега, сме
заинтересувани от възста-
новяването на нормални от-
ношения със САЩ и ЕС на
основата на равноправието
и взаимното зачитане на ин-
тересите. Същевременно и
занапред, разбира се, по
подобаващ начин ще реаги-
раме на засилената военна
активност  на НАТО и приб-
лижаването на военната ин-
фраструктура на Алианса
към руските граници.

- Дипломатическата
професия е интересна,
сложна и много отговор-
на, изисква голяма квали-
фикация. Но как се става
дипломат в Русия? Допус-
ка ли се хора без специ-
ална подготовка да бъдат

назначавани на диплома-
тически постове, както се
случва в не малко страни?

- Работата на дипломата
изисква широки познания в
много области - история,
право, владеене на чужди
езици, етикет, протокол и до-
ри психология. Затова, като
правило, случайни хора в та-
зи професия няма. Дори ако
човек не е кариерен дипло-
мат, той влиза в тази сфера
с опит на ръководни и отго-
ворни длъжности, поради ко-
ето вече има специална под-
готовка.  Това е важно, за-
щото на дипломатическа
служба ти отговаряш не са-
мо за себе си, но и за чест-
та на своята страна.

- Анатолий Анатолиевич,
Вие защо избрахте тази
професия да Ви бъде съд-
ба? Доволен ли сте от своя
избор?

- На мен просто много ми
се искаше да стана дипло-
мат, винаги с интерес сле-
дях събитията по света. А
когато се занимаваш с то-
ва, което ти харесва,  из-
питваш удовлетворение от
работата.

- Предстои една свърза-
на с дипломацията го-
дишнина  в богатата исто-
рия на българо-руските
връзки.  През юли се на-
вършват 140 години от ус-
тановяването на дипло-
матически отношения
между Русия и България.
При какви обстоятелства
става това важно за вза-
имодействието на нашите
две страни и народи исто-
рическо събитие?

- В момента, когато фор-
мално между нашите стра-
ни се установяват диплома-
тически отношения, българ-
ският и руският народ за-
едно са били пролели мно-
го кръв на полесражения-
та. За официална дата на то-
ва събитие се приема де-
нят,  когато А.П. Давидов,
назначен за дипломатичес-
ки агент и генерален кон-
сул в България, връчва ак-
редитивните си писма на
българския княз Александър
Батенберг. Това се случва на
7 юли 1879 г., затова през
2019 г. ние ще отбележим
140-ата годишнина на тази
славна дата.

-  Какво ще се случи на
този ден тази година?

- Подготвяме план за ме-
роприятия и каним всички
неравнодушни към тази го-
дишнина да се присъединят
- все пак това ще бъде наш
общ празник. Непременно
ще се състоят конференции
и изложби, искаме също да
проведем Дни на руското ки-
но. Надяваме се, че ще ус-
пеем да организираме по-
сещение в България на ръ-
ководител на някои от рус-
ките ведомства.

- Големи заслуги за за-
щитата на интересите на
България има известният
руски дипломат от време-
то на Освобождението на
България от османско
владичество граф Н. П.
Игнатиев. Ще се реализи-

ра ли отдавнашната идея
да се издигне на този зна-
менит по своите заслуги
към България дипломат
паметник на софийската
улица, носеща неговото
име?

- Да, има такава идея. За
реализацията й е създаден
инициативен комитет.  Още
повече, че през далечната
1903 г. Общинският съвет на
София е приел такова ре-
шение, така че остава само
то да се претвори в живо-
та. Струва ми се, че ще бъ-
де много символично, ако
паметникът на граф Игнати-
ев се постави в годината,
когато се навършват 140 го-
дини от установяването на
дипломатически отношения
между нашите страни. Ра-
ботим по този въпрос.

- През декември Вие из-
разихте удовлетворение,
че 2018 г. е била изключи-
телно успешна за руско-
българските отношения и
аргументирахте оценката
си с редица важни съби-
тия и факти. Какво тряб-
ва да очакваме през 2019
г. в различните области на
сътрудничеството и парт-
ньорството?

- Действително 2018 г. бе
доста успешна за нашите от-
ношения. След многократно
прекъсване бе активизиран
двустранният диалог на вис-
ше равнище. Състояха се ви-
зитите на президента и пре-
миера на България в Русия.
Бе проведено заседание на
Междуправителствената ко-
мисия за икономическо и
научно-техническо сътруд-
ничество. Поддържаха се
контакти на представители
на изпълнителната и зако-
нодателната власт. Разчи-
там, че и в текущата година
ще се запазят тези позитив-
ни тенденции и че ще мо-
жем да постигнем конкрет-
ни договорености.

- По време на българс-
кото председателство на
ЕС през 2018 г. правител-
ството постави акцент на
европейската интеграция
на Балканите. Как оценя-
вате обстановката в този
важен регион на Европа?

- Ние внимателно наблю-
давахме първото българско
председателство на Евро-
пейския съвет. Ползвам се
от случая, за да поздравя
ръководството на България
с успешното му провежда-
не, за което свидетелстват
оценките за "евровахтата" от
страна на европейските чи-
новници и международните
експерти. А в обстановката
на Балканите за съжаление
все по-често се вижда на-
растване на усилията за
подкопаване на многовеков-
ните връзки на Русия с бал-
канските държави. Нашите
съдби обаче са твърде тяс-
но преплетени, за да може
лесно да се разкъсат. За-
това и занапред ще се стре-
мим на Балканите към за-
пазване на конструктивно-
то и равноправно сътрудни-
чество в интерес на всички
страни и народи в региона.
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Не са минали още и три
години, откакто Бойко Бо-
рисов сподели с комшиите
от север мечтата си за Чер-
но море, а вече трябва окон-
чателно да се прости с нея.
Тогава - през лятото на 2016
г., някому бе скимнало да
прави общ натовски черно-
морски флот. Нашият пре-
миер обаче се разгневи и
не прие тази "прогресивна
мироопазваща" идея.

"Казах на румънските ко-
леги вече два пъти: аз ис-
кам в Черно море да виж-
дам платноходи, яхти, турис-
ти, мир и любов. Не искам
на курортите ни да се раз-
хождат военни фрегати нап-
ред и назад. Такъв зор и тол-
кова инвестиции направиха
и частният капитал, и Бълга-
рия в тези курорти", почти
изплака Борисов. В този мо-
мент той подозираше някои
свои министри, че без него-
во знание и разрешение са
поели ангажимент по т.нар.
общ флот и избухна: "Ще имат
проблем с мен. Ще ги пратя
на корабите те да воюват!".
Тази негова закана, за раз-
лика от мечтите му за яхти,
мир и любов, върви към ре-
ализиране. За това НАТО се
постара да създаде всички
необходими условия.

През последните две го-
дини Алиансът увеличи сро-
ка на присъствие на своите
военни кораби в Черно мо-
ре от 80 на 120 дни. Това
съобщи лично заместник ге-
нералният секретар на пак-
та по въпросите на контро-
ла над въоръженията и меж-
дународната сигурност Роуз
Гьотемюлер на заседание на
Атлантическия комитет на
Норвегия. Мъжествената да-
ма обясни, че трябва да се
работи повече с приобща-
ването на Украйна и Грузия,
за да се усили ефективност-
та на НАТО в региона, а за
целта и военните учения там
трябва да се множат. А ней-
ният шеф Йенс Столтенберг
неотдавна заяви, че необ-
ходимостта от засилено сът-
рудничество с грузинските
и украинските ВМС е про-
диктувано от "тревогата на
тези две страни от присъст-
вието на руските военни в
Черно море". Интересно ко-
га натовският началник за
последен път е поглеждал ге-
ографската карта.

Думите на двамата натов-
ски началници преизпълни-
ха с неимоверно вдъхнове-
ние украинската държавна
глава. В разгара на прези-
дентската кампания Петро
Порошенко обяви, че ще
предприеме нова провока-
ция в Керченския пролив.
Искал да покаже на Русия
кой там командва парада.
Този път обаче, нямало да
праща моряци и офицери от
спецслужбите, а щял да сбе-
ре уникален екипаж. "Няма
да съобщавам кога кораби-
те ще преминат през про-
лива, но на тях ще има са-
мо доброволци - журналис-
ти, експерти на ОССЕ", ог-
ласи той от тв екрана. И с
особена гордост добави, че
силно желание да участва
в остросюжетната експеди-
ция проявява зам.-предсе-
дателят на Радата Ирина Ге-
рашченко. Няма съмнение,
че пан Педро няма да се
поколебае да прибегне до
провокацията, особено ако
усети, че губи битката за
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Букурещ има
опасни
амбиции да
стане водеща
сила в
Черно море

Бойко Борисов на
фрегатата "Дръзки"

Десантният кораб на САЩ "Fort McHenry" в пристанището в
Констанца

Мъжествената
зам.-шефка на

НАТО Роуз
Гьотемюлер

втори мандат. Поредната
авантюра ще му даде шанс
да се изпъчи пред атланти-
ческите си покровители и да
ги убеди да го назначат от-
ново на поста. Както стана
ясно - особено със събити-
ята във Венецуела, резул-
татите от каквито и да било
избори нямат значение. Въ-
обще от избори няма сми-
съл. Достатъчно е президен-
тът на САЩ да пусне в туи-
тър съобщение, че за пре-
зидент на тази или онази
държава се признава "ли-
цето Х", то получава подк-
репата на всички американ-
ски т.нар. съюзници, т.е. са-
телити, и необходимата на
САЩ и компания демокра-
ция се обявява за спасена.

Никой не може да отре-
че, че гражданинът Поро-
шенко свърши и продължа-
ва да върши добра и полез-
на работа за НАТО в Чер-
номорския регион. Той неп-
рекъснато подгрява обста-
новката, към която пактът
не може да остане безраз-
личен и да не предприеме
действия. Резултатът е на-
лице: морето гъмжи от ко-
раби на Алианса, небето над
него - от ескадрили. В края
на януари - началото на фев-
руари само за седмица бя-
ха регистрирани около 20-
ина разузнавателни полета
на американските ВВС край
бреговете на Русия.

Войнствена невъздържа-
ност обхвана и власите. На
Балканите те се оказаха най-
пъргави в оказване на во-
енни услуги и съдействие в
защита на американските ин-
тереси в региона. Във втор-
ник изтече съобщение, че
Букурещ е предложил на Ва-
шингтон да разработи стра-
тегия, която да дефинира
Черно море като "неотмен-
на част от пространството
на евроатлантическата си-
гурност". По темата с генсе-
ка на НАТО Столтенберг е
разговаряла друга мъжест-
вена дама - румънският пре-
миер Виорика Дънчила.

Ясно е, че след излизане-
то на САЩ от Договора за
ракетите със среден и ма-
лък обсег (ДРСМО) във Ва-
шингтон и Брюксел ще об-
ръщат още повече внимание
на северните ни съседи. Ру-
мъния и без това вече е се-
риозна опора на американ-
ците с огромната територия
от 175 хектара, предоставе-
на за военна база. Така в
непосредствена близост до
България се появиха пуско-

ви установки както за ПРО,
така и за нападателните
крилати ракети Tomahawk,
което автоматично превръ-
ща базата в мишена за от-
ветен или дори превантивен
удар от страна на Русия. С
други думи, без никой да ни
пита излага и нас на при-
цел поради близостта ни с
Румъния. Остава да се на-
дяваме само на точността
на руското оръжие то да не
ни засегне. Системата за
ПРО Aegis е цял комплекс,
който има защитни и напа-
дателни функции.

Юридическата база за
присъствието на американ-
ски войски на север от Ду-
нав осигуряват няколко до-
кумента: подписаният през
2005 г. двустранен договор
"За разполагане в Румъния
на военни бази на САЩ", ме-
морандумът на румънското
правителство "За американ-
ско военно присъствие на
територията на страната" и
споразумението "За разпо-
лагането на системи от ба-
листични ракети на САЩ в

Румъния". Основни инфрас-
труктурни обекти на амери-
канските контингенти освен
базата за ПРО в Девеселу
са още авиобазата "Михаил
Когелничану", Къмпия-Тур-
зий, Фетиши и военноморс-
ката база в Констанца.

Прави впечатление заси-
лената напоследък инициа-
тивност на съседите. Преми-
ерът Виорика Дънчила твър-
де енергично подтиква САЩ
и НАТО към стъпки, които
да определят именно регио-
на на Черно море като ак-
цент в новата стратегия за
евроатлантическа сигурност.
Невиждана досега активност
Букурещ прояви и след ин-
цидента в Керченския про-
лив в края на ноември м.г.,
когато украински кораби на-
рушиха руските териториал-
ни води. Именно оттам се чу-
ха най-кресливи гласове,

настояващи задържаните ук-
раински моряци да бъдат
пуснати и върнати на Киев.
Румънците стигнаха дотам,
че нарекоха нарушителите
"жертва на руската агресия".

Дънчила напомни за но-
вата натовска стратегия с
акцент върху особената важ-
ност на Черно море в мо-
мент, когато в неговите во-
ди неотдавна се появи аме-
риканският десантен кораб
"Fort McHenry". Той бе пос-
рещнат с фанфари и прес-
тоя в базата в Констанца
три дни, като взе участие в
военноморските учения там.
Така бе сложено началото
на съвместните маневри в
черноморската акватория
за тази година.

На пръв поглед няма ни-
що необичайно в събитие-
то. Но то бе отбелязано с
патос от командващия VI
флот на ВМС на САЩ Лиса
Франчети. "Навлизането на
"Fort McHenry" в Черно мо-
ре потвърждава нашата ко-
лективна решимост да га-
рантираме сигурността в

Черно море и да укрепваме
нашите здрави отношения
със съюзниците от НАТО и
партньорите в региона. На-
шите рутинни операции в то-
ва море демонстрират при-
същата гъвкавост и възмож-
ности на VI флот на САЩ",
гръмко заяви третата мъ-
жествена особа в пола и с
пагони.

Интересни изводи за изриг-
ването на румънската актив-
ност в Черноморския регион
правят военни наблюдатели
във в."Звезда". Те отбелязват,
че енергията на Букурещ се
е отприщила скоро след не-
успешния опит за преврат в
Турция през юли 2016 г. То-
гава настъпи рязко захлаж-
дане в отношения между Ан-
кара и Вашингтон, тъй като
президентът Ердоган запо-
дозря участие на САЩ в
преврата. Букурещ сега по-
лага усилия да заеме място-
то на Анкара и да стане до-
вереник номер едно и гла-
вен надзирател за интереси-
те на НАТО в Черно море.

И в Брюксел, и във Ва-
шингтон гледат поощрител-
но на румънската инициатив-
ност и активност. Още по-
вече, че наред с военните
бази на своя територия Бу-
курещ полага всички усилия
в редовните учения да бъ-
дат привличани и молдовс-
ки военнослужещи. Страте-
гическата цел вече се изго-
варя открито: Букурещ ис-
ка да получи Молдова като
награда за "опасността", на
която се излага с американ-
ските бази и може да стане
"първа руска мишена" в слу-
чай на глобален - и дори ре-
гионален конфликт.

Румъния все по-често се
позовава на пропагандист-
кото клише за "руската
опасност", използвайки афи-
ширания авторитет на
НАТО и ЕС и с негласното
одобрение на двете органи-
зации крои планове за сво-
ето териториално разшире-
ние и засилване на влияни-
ето си в Черноморския ре-
гион. Гръмките заявления за
защита на общоевропейски-
те и атлантическите интере-
си са само параван за ам-
бициите за присъединяване
на Молдова. Естествено, днес
Букурещ подкрепя всички
действия на режима в Киев,
тъй като те са с ясна анти-
руска насоченост. В по-да-
лечна перспектива обаче Ру-
мъния вижда в своите гра-
ници и някои днешни украин-
ски територии - Буковина и
част от Одеска област.

На този фон не трябва да
се забравя присъствието на
руския миротворчески кон-
тингент в Приднестровието и
обявената там фактическа
автономия. Този факт прави
румънските амбиции особе-
но опасни. Очевидното засил-
ване на стремежа на Буку-
рещ към политическа и воен-
на експанзия в Черноморс-
кия регион може да провоки-
ра възникването на въоръже-
ни конфликти. В Русия ясно
си дават сметка за това.

Страницата подготви
Светлана Михова
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31 января в конференц-за-
ле РКИЦ прошел вечер, пос-
вящённый 100-летию русско-
го советского писателя Да-
ниила Александровича Гра-
нина. Организаторы вечера
- клуб "Приятели" г. София.
Открыла вечер председа-
тель клуба Людмила Дянко-
ва. Она рассказала о жизни
и творческом пути писате-
ля, тесно связанных с горо-
дом на Неве. Даниил Гранин
родился 1 января 1919 г. в
селе Волынь Курской губер-
нии. Умер 4 июля 2017 г. в
Санкт-Петербурге.

В 1941 г. Даниил Гранин
ушел на фронт добровольцем
в составе народного ополче-
ния Кировского завода. Вое-
вал на Ленинградском и При-
балтийском фронтах. Войну
прошел от начала до конца.
С середины 50-ых годов -
профессиональный литера-
тор. Известным Даниила Гра-
нина сделал роман "Искатель"
(1955г.). Это история ученого
Андрея Лобанова. Гранин не

Â Ñîôèè îòïðàçäíîâàëè 100-ëåòèå Äàíèèëà Ãðàíèíà

раз обращался к теме ученых
в своих романах "Иду на гро-

зу"(1962 г.),"Выбор цели"(1975
г.), "Зубр" (1987 г.). Теме

войны посвящены повести
"Наш комбат" (1968 г.) и "Клав-
дия Вилли" (1976 г.). Но са-
мое яркое произведение, на-
писанное в соавторстве с
Алесем Адамовичем, докумен-
тальная хроника о Ленингра-
де времён войны - "Блокад-
ная книга". Она посвящена
блокаде Ленинграда и осно-
вана на документальных ис-
точниках, записках блокадни-
ков и воспоминаниях фрон-
товиков. В 1977 г. она была
частично напечатана в жур-
нале "Новый мир". Полностью
опубликована в 1984 году.
Второе дополненное издание
вышло в 2013 году. 75-летие
снятия блокады Ленинграда
торжественно отмечалось 27
января в Санкт-Петербурге с
участием президента России
В.В. Путина. В своем слове
он отметил, что "конечно,
нужно жить сегодняшним
днем, настоящим и будущим,
но забыть того, что было в
Ленинграде, нельзя. Никогда!"
Не случайно, выступая в 2014

году в Бундестаге, Даниил
Александрович Гранин гово-
рил о блокаде Ленинграда.
Забыть блокаду - нельзя.
Ведь эта память - наша со-
весть. Она, как сила, нам
нужна.

 С замиранием сердца и
слезами на глазах присутст-
вующие еще раз выслушали
запись неторопливой и прон-
зительной исповеди Д.Грани-
на в Бундестаге и, как заме-
тила далее в своем выступ-
лении Зам.-председателя клу-
ба "Приятели" Ирина Крысте-
ва "Мы никогда не забудем
Вас - герои Ленинграда, низ-
ко кланяемся Вам, это Вы
выстояли! это Вы победили!
Это Вы дали нам жизнь!"

В последующей дискуссии
воспоминаниями своих близ-
ких о блокаде и войне поде-
лились члены клуба, проз-
вучали стихи Ольги Берг-
гольц, Юрия Воронова, Гле-
ба Семенова в исполнении
Людмилы Групчевой и Мар-
гариты Георгиевой.

Надежда Иванова,
председатель клуба

"Соотечественник"-Ямбол,
член ФСС, Болгария

25 января 2019 г.в русс-
ком клубе "Соотечествен-
ник"-Ямбол состоялось годо-
вое отчетное собрание. Все,
кто принимает активное
участие в его жизни, знает,
что каждое проведенное ме-
роприятие - это результат
общего желания служить доб-
рому сотрудничеству наших
братских народов: российс-
кого и болгарского. За 2018
г. сделано немало, но хоте-
лось бы рассказать о наи-
более значимом. Это преж-
де всего реализация проек-
та  "Живая память" с учащи-
мися Природоматематичес-
кой гимназии" Ат.Радев".
Посвященный 140-летию Ос-
вобождения Болгарии от ту-
рецкого ига, он вызвал бо-
льшой интерес у ребят и нам
уже не остается ничего дру-
гого, как поддержать этот
огонек и начать осуществле-
ние другого проекта- "Храм-

По случаю 75-летия полного освобождения Ленингра-
да от фашистской блокады в Генеральном консульстве
31 января прошла встреча с ветеранами Великой Оте-
чественной войны, жителями блокадного города-героя.
Генеральный консул В.А.Климанов и консул О.С.Жерно-
вая выразили признательность ветеранам за их личный
подвиг и героическую стойкость духа, а также вручили
поздравительные открытки от Президента Российской
Федерации В.В.Путина. За чаем с русскими конфетами
ветераны поделились воспоминаниями о войне, расска-
зали о своих детях и внуках, воспитанных в духе любви
к России. Председатель совета ветеранов Варны К.Л.Ге-
расимова поведала о поездке в Санкт-Петербург на па-
мятные мероприятия, приуроченные к годовщине. На
встрече также присутствовали представители болгарс-
ких общественных организаций. В завершении вечера
ветеранам были вручены подарочные наборы от Генера-
льного консульства.

Íîâûé ãîä - íîâûå ïëàíû è íîâûå íàäåæäû

памятник" Св. Ал. Невский"
на Бакаджике -первый памят-
ник освобожденной Болга-
рии",  посвященный 140-ле-
тию его основания русским
генералом М. Скобелевым.
Члены клуба еще в прошлом
году активно включились и
в обновление облика приле-
гающего к храму монастыря
"Св. Спас", где до 1934 г. про-
живало и трудилось 19 рус-
ских монахов.

Мероприятие, которое так-
же оставило глубокий след
среди членов клуба и наших
болгарских друзей -это ли-
тературный вечер, посвя-
щенный памяти ямбольской

поэтессе и переводчице Ма-
рии Вирхов, дочери нашей
соотечественницы Зинаиды
Стефановой - замечательного
человека и преподавателя
русского языка. В 2019 г.
литературный вечер состо-
ится в более расширенном
кругу почитателей творчест-
ва Марии.

Так что планов на насту-
пивший год много и хочется
надеяться, что они будут ус-
пешно реализованы. После
официальной части собрания
в очень душевной обстанов-
ке поздравили наших очаро-
вательных Татьян и вспомни-
ли свои студенческие годы.

Правительство Грузии при-
няло решение упростить про-
цедуру получения грузинско-
го гражданства для жителей
Абхазии и Южной Осетии.
Инициатива принадлежит Ми-
нистерству по примирению.
По предложению главы ве-
домства Кетеван Цихелаш-
вили в случае обращения жи-
телей Абхазии и Южной
Осетии в соответствующие
органы процедура установ-
ления гражданства Грузии
займет один месяц и выда-
ча паспорта будет бесплат-

Î íîâûõ ãðóçèíñêèõ ïàñïîðòàõ äëÿ Þæíîé Îñåòèè: "Ïîåçä äàâíî óøåë"
ной.

Властям Грузии пора снять
розовые очки, заявил глава
МИД Южной Осетии Дмит-
рий Медоев, комментируя
инициативу грузинских влас-
тей по выдаче жителям Юж-
ной Осетии новых грузинс-
ких паспортов.

"Ничего нового. Они еще не
такое придумают… В начале
года обычно бывает новый
бюджет, надо начать осваи-
вать средства на очередной
придуманный за океаном про-
ект и совсем не важно, что
идея бредовая - деньги ведь
не пахнут", - сказал Медоев.

Дмитрию Медоеву "по-чело-

вечески жаль этих деятелей",
поскольку они "до сих пор не
усвоили одной простой вещи
- поезд давно ушел, а они
еще стоят на остановке под
названием "Грузинская ССР".

"Пора бы им снять розо-
вые очки. В этом году ис-
полняется 30 лет как Юж-
ная Осетия ничего общего не
имеет с Грузией", - заявил
глава МИД РЮО. Лучше бы
Грузия принесла извинения
за страдания, кровь и раз-
рушения, причиненные юго-
осетинскому народу всеми
последними "демократичес-
кими" правительствами, ска-
зал Медоев. "Почему бы это-

го не сделать… Видимо, но-
вые власти согласны с пред-
шественниками и одобряют
их преступные деяния. Но,
похоже, двойная мораль, как
эстафетная палочка, надеж-
но переходит из рук одних
грузинских политиков в дру-
гие", - отметил Медоев.
Выдача новых паспортов -
это не первое решение или
программа правительства
Грузии по "вовлечению осе-
тин и абхазов". Гражданам
Южной Осетии и Абхазии
также ранее предлагали
удостоверения личности без
гражданства, которые мож-
но было получить в Гори и

Зугдиди. Для жителей рес-
публик особо "соблазнитель-
ной", как отмечает газета
"Южная Осетия", должна
была оказаться возможность
использования безвизового
въезда в страны ЕС, предос-
тавляемая Грузией.

Страницу подготовила
Светлана  Тютюнджиева
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Сергей Пантелеев

Начало в №4
Знакомство с действите-

льной стороной европейской
жизни оказало знаковое
влияние на творчество
Ф. М. Достоевского - русс-
кого писателя, ставшего ку-
льтовым среди западных ин-
теллектуалов и значительно
повлиявшего на их трактов-
ки образа России. Для Дос-
тоевского как мыслителя
проблема взаимоотношений
России и Запада была од-
ной из центральных. Причём
трактовки этих взаимоотно-
шений часто были абсолют-
но парадоксальны. От "у нас
- русских - две родины: на-
ша Русь и Европа" до "О, ес-
ли бы Вы понятие имели об
гадости жить за границей на
месте... Я ужасаюсь; я бы
захохотал в глаза, если б
мне сказали это прежде про
европейцев" и, наконец "Рос-
сия, положим, в Европе, а
главное в Азии. В Азию! В
Азию!!!". В этих парадоксах
гениальный русский писатель
поразительным образом на-
метил путь "на Восток", ко-
торым пройдёт русская
мысль (а под её влиянием и
часть западноевропейской)
в ХХ в., фактически пред-
восхитив рождение цивили-
зационной теории и концеп-
ции "евразийства".

Роль Достоевского в фор-
мировании западного обра-
за мессианской России труд-
но переоценить. И если рус-
ский писатель в 1876 г. про-
рочествовал, что "будущ-
ность Европы принадлежит
России", то Освальд Шпенг-

Ðóññêîå çàðóáåæüå è îáðàç Ðîññèè: Îò Ãîãîëÿ äî Ðåâîëþöèè

лер в начале 20-х гг. ХХ ве-
ка утверждал, что "христи-
анство Достоевского принад-
лежит будущему тысячеле-
тию".Свой вклад в форми-
рование мессианского обра-
за России на Западе удиви-
тельным образом внёс од-
ни из самых известных рус-
ских политических эмигран-
тов XIX века А. И. Герцен.
Достаточно быстро разоча-
ровавшись в западном бур-
жуазном укладе, Герцен все
свои надежды на будущее
социалистическое спасение
человечества начал связы-
вать с русской крестьянс-
кой общиной, значительно
повлияв на европейские ин-
теллектуальные дискуссии
на эту тему, особенно в "ле-
вой" среде. Так, вдох-
новлённый работами Герце-
на, французский коммунист-

анархист Эрнест Кёрдеруа
в 1854 г. опубликовал рабо-
ту "Ура!!! или Революция от
казаков", в которой проро-
чествовал, что русская ар-
мия, воплощение здорового
социального духа, свободная
от "гнилого духа Запада",
стремления к наживе и узур-
паторству, войдёт в Европу
и очистит её от "скверны за-
падной культуры". После это-
го в Европе, разумеется, во-
царится социализм. Между
тем, вторая половина XIX
столетия была отмечена пос-
тоянным ростом "русских ре-
волюционных колоний за ру-
бежом как в количествен-
ном, так и в качественном
отношении… произошло рас-
ширение социального соста-
ва российской политической
эмиграции - к дворянству
добавились мещане, разно-

чинцы, интеллигенция" (Пиво-
вар Е.И. Российское зару-
бежье. М., 2008).

К этому же времени от-
носится появление в эмиг-
рантской среде профессио-
нальных революционеров. В
отличие от А. И. Герцена, но-
вое поколение революцио-
неров уже на уровне "мето-
дологии" несло в себе до бо-
ли знакомый образ России,
ярко обозначенный в сле-
дующих словах Карла Мар-
кса: "В кровавом болоте
московского рабства, а не
в суровой славе норманс-
кой эпохи стоит колыбель
России… Россия порождена
и воспитана в противной и
униженной школе монгольс-
кого рабства. Сильной она
стала лишь потому, что в
мастерстве рабства была
непревзойдённой. Даже и
тогда, когда Россия стала
независимой, она и далее
осталась страной рабов…".

Важно отметить, что чис-
ленность русской революци-
онной эмиграции была не
сопоставима с её всё уве-
личивающимся значением и
будущей ролью в ниспро-
вержении государственного
строя России. Так, по све-
дениям заграничной аген-
туры охранного отделения,
на 1 января 1886 г. общее
число русских революцио-
неров-эмигрантов состави-
ло около 200 человек. Из
них примерно 50 прожива-
ли в Швейцарии, 80 - в Па-
риже, 10-15 человек - в
Лондоне, около 15 - в США
и др.

В 1900 г. в Швейцарию
эмигрировал будущий вождь

пролетарской революции
В.И. Ульянов (Ленин). Через
три года в Брюсселе и Лон-
доне состоялся знаменитый
Второй съезд РСДРП, на ко-
тором родилась "пролетар-
ская партия нового типа" -
партия большевиков. Меж-
ду первой русской револю-
цией 1905-1907 гг. и Февра-
льской революцией 1917 г.,
по данным Большой советс-
кой энциклопедии, числен-
ность революционной эмиг-
рации достигла нескольких
десятков тыс. человек. Из
них в 1917 г. фактически все
вернулись в Россию. Таким
образом, со времён петров-
ских реформ западный об-
раз России постепенно ста-
новится определяющим в
среде наиболее политичес-
ки активной части зару-
бежных русских. При этом
не столько русские эмиг-
ранты формировали гумани-
тарный образ России, ско-
лько воспринятые ими за-
падные архетипы оказыва-
ли воздействие на их миро-
воззрение, в котором Рос-
сия в лучшем случае высту-
пала как объект приложе-
ния рациональных западных
теорий во имя абстрактных
светлых идеалов. В наибо-
лее законченном виде эта
тенденция получила вопло-
щение в русском марксиз-
ме, рассматривавшем Рос-
сию лишь как плацдарм для
разжигания мировой рево-
люции. Приход к власти бо-
льшевиков обернулся нача-
лом массовой эмиграции,
масштабов которого ещё не
знала русская история.

Источник: Russkie.org

Ê Ðîññèè çàäóìàëè
ïðèñîåäèíèòü òåððèòîðèè Ëóíû

"Роскосмос" и
РАН, обеспокоив-
шись возможными
спорами из-за
лунных террито-
рий с США и дру-
гими странами,
предложили на-
чать подготовку
специалистов по
космическому
праву, сообщает
РИА Новости.

"Считать необходимым… разработать план юридическо-
го обеспечения интересов Российской Федерации в по-
тенциально возможных территориальных спорах и пору-
чить профильным вузам (МГУ, РУДН и другим) подготовку
необходимого числа специалистов по космическому пра-
ву", - говорится в совместном заявлении госкорпорации и
РАН. По мнению бывшего директора Института космичес-
ких технологий РУДН Геннадия Райкунова, специалисты по
космическому праву необходимы, чтобы, во-первых, да-
вать ответ "коммерсантам в США и в других странах",
которые "пытались и пытаются продавать участки на Лу-
не". "Во-вторых, стоит вопрос о добыче полезных ископа-
емых на Луне, и возникает вопрос о том, как реагировать
на их присвоение. То есть возникает ряд вопросов, кото-
рые не урегулированы на законодательном уровне", - по-
яснил эксперт. Согласно статье 11 Соглашения о деятель-
ности государств на Луне и других небесных телах, утвер-
жденного Генеральной Ассамблеей ООН в 1979 году, ес-
тественный спутник Земли "не подлежит национальному
присвоению ни путем провозглашения на нем суверените-
та, ни путем использования или оккупации, ни любыми
другими средствами".

В настоящее время НАСА с западными партнерами ра-
ботают над проектом международной окололунной стан-
ции Gateway.

В сентябре гендиректор "Роскосмоса" Дмитрий Рогозин
заявил, что Россия не будет участвовать в проекте Gateway
на вторых ролях (после США), а окололунная станция мо-
жет быть создана совместно со странами БРИКС.

Öàðü-òåëåôîí çîëîòîé ñî âñåõ ñòîðîí

Страницу подготовила Светлана  Тютюнджиева

Несколько пассажиров из США обрати-
лись в суд с иском к "Аэрофлоту", в кото-
ром требуют взыскать с российского ави-
аперевозчика не менее 3,6 миллиона дол-
ларов для возмещения ущерба всем граж-
данам США с 2004 года.

"Истцы утверждают, что в результате пло-
хо организованного процесса регистрации
на рейс из Шереметьево, выполнявшийся
совместно с компанией Finnair, также за-
явленной в качестве ответчика наряду с
"Аэрофлотом", они и еще несколько пасса-
жиров прибыли к месту посадки на само-
лет приблизительно за 20 минут до его от-
правления, но не были допущены на борт,"
- сообщает "Российское агентство право-
вой и судебной информации" (РАПСИ) со

Российский производитель
люксовых телефонов и
смартфонов Caviar выпустил
кнопочный "Tsar-телефон"
"Владимир Золотой" в честь
крестившего Русь князя Вла-
димира. Об этом сообщает
"Лента.ру". Корпус устройс-
тва покрыт золотом и укра-
шен крупным православным
крестом на фоне орнамен-
та в древнерусском стиле.
Передняя панель также об-
рамлена золотым витие-
ватым узором. Кроме того,
в серии представлена и "де-
ловая" версия "Tsar-телефо-
на", где золотая панель с
крестом заменена черной
кожей. Стоимость телефона
Caviar "Владимир Золотой"
составляет 279 тысяч руб-

Àìåðèêàíöû õîòÿò
îòñóäèòü ó "Àýðîôëîòà"
3,5 ìëí äîëëàðîâ

ссылкой на материалы Федерального суда
Северного округа Иллинойса.

Отмечается, что истцы обратились к сот-
рудникам российской авиакомпании, но ни-
какой помощи от них не получили - сутки
они провели в аэропорту. Кроме того "Аэ-
рофлот" вынудил пассажиров приобрести
новые билеты на сумму примерно в 2,5
тысячи долларов вместо того, чтобы пре-
доставить места на одном из своих рейсов.

Как заявляют истцы, такие нарушения со
стороны российской авиакомпании якобы
носят продолжительный, постоянный и
умышленный характер.

Пассажиры требуют придать своему ис-
ку статуса коллективного, учитывая всех
граждан США, которым был причинен
ущерб при схожих обстоятельствах, начи-
ная с 1 января 2004 года. Они рассчитыва-
ют получить компенсацию в размере около
7 тысяч долларов на пассажира. Оконча-
тельный размер суммы должен определить
суд, передает ФАН.

лей. Ранее в январе Caviar
представил кнопочный "Tsar-
телефон", посвященный ро-
доначальнику княжеской,

ставшей впоследствии цар-
ской, династии Рюриковичей
на Руси, а также датскому
воину Рагнару Лодброку.
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9. БЛИЖНЕЕ ЗАРУБЕЖЬЕ

Страницу подготовил
Влади Владков

Председатель Совета Фе-
дерации Валентина Матви-
енко на встрече с президен-
том Молдавии Игорем До-
доном в четверг выразила
надежду на развитие конст-
руктивного сотрудничества
двух стран.

"Сейчас высокий полити-
ческий период в Молдавии,
подготовка к парламентским
выборам, которые пройдут
совсем скоро. Желаем,
чтобы граждане Молдавии
сделали свой выбор в поль-
зу укрепления суверените-
та Молдавии, ее государст-
венности, чтобы к власти
пришли по-настоящему про-
молдавские силы, которые
болеют за свой народ, за
свою страну. И надеемся на
дальнейшее конструктивное
развитие наших взаимоотно-
шений", - сказала Матвиен-
ко на встрече с Додоном,
которая прошла в Совете
Федерации.

Спикер подтвердила заин-
тересованность в развитии

Центральная избиратель-
ная комиссия (ЦИК) Укра-
ины завершила прием доку-
ментов от граждан, желаю-
щих участвовать в избира-
тельной кампании и поборо-
ться за кресло главы госу-
дарства на очередных выбо-
рах 31 марта. Комиссия на-
чала прием заявок потенци-
альных кандидатов с 31 де-
кабря прошлого года, и этот
процесс был прекращен в
полночь по местному време-
ни в понедельник.

Как сообщил завотделом
по взаимодействию со СМИ
ЦИК Константин Хивренко,
по состоянию на вечер вос-
кресенья в комиссию обра-
тились за регистрацией 83
человека, из которых 28 по-
лучили положительную оцен-
ку, 22 было отказано по
разным причинам, еще 33 па-
кета документов на то вре-
мя находились на рассмот-
рении. Одной из частых при-
чин отказа в регистрации яв-
лялось то, что потенциаль-
ные кандидаты не вносили

Ìàòâèåíêî íà âñòðå÷å ñ Äîäîíîì âûðàçèëà
íàäåæäó íà ðàçâèòèå îòíîøåíèé ñ Ìîëäàâèåé
Спикер Совфеда пожелала, чтобы на
парламентских выборах в стране к власти
пришли "по-настоящему промолдавские силы"

взаимовыгодных двусторон-
них торгово-экономических
и гуманитарных связей. "На-
целены на то, чтобы сохра-
нять все то доброе, что объ-
единяло и объединяет наши
народы. Знаем, что ситуа-
ция политическая непрос-
тая, но вы лично прилагае-

те много усилий в интере-
сах своего народа, для раз-
вития российско-молдавс-
ких отношений", - сказала
Матвиенко.

Молдавией с 2009 года уп-
равляют проевропейские
партии, лидеры которых, за-
ручившись поддержкой со

Игорь Додон обсудил с Валентиной Матвиенко развитие кон-
структивного сотрудничества двух стран

стороны Вашингтона и
Брюсселя, обещали добить-
ся вступления страны в ЕС,
однако их правление озна-
меновалось кризисом в эко-
номике, серией коррупци-
онных и политических скан-
далов. Отношения с РФ в

этот период значительно по-
холодели. Эти настроения
оказали влияние на прези-
дентские выборы в 2016 го-
ду, победу на которых До-
дон одержал под лозунгом
восстановления отношений с
Россией.

Ïóòèí: Ðîññèè íåáåçðàçëè÷íî, êàêèì
áóäåò íîâûé ïàðëàìåíò Ìîëäàâèè

Президент России Владимир Путин считает, что от
того, каким будет новый состав парламента Молдавии,
во многом зависит развитие отношений РФ с этой стра-
ной.

"Нам, конечно, в России небезразлично, как будет
сформирован парламент Молдовы, имея ввиду, что пар-
ламент формирует правительство страны и от него за-
висит в значительной степени, как будут дальше разви-
ваться российско-молдавские отношения", - сказал гла-
ва российского государства на встрече с президентом
Молдавии Игорем Додоном.

Путин добавил, что от нового состава парламента так-
же будет зависеть, "удастся ли заручиться поддержкой
будущего правительства, поддержкой инициатив по раз-
витию российско-молдавских отношений".

Íà Óêðàèíå çàâåðøèëè ïðèåì äîêóìåíòîâ îò êàíäèäàòîâ â ïðåçèäåíòû

Кандидат в президенты Укра-
ины Владимир Зеленский го-
тов вести переговоры с Пу-
тиным

предусмотренный законом
денежный залог в размере
2,5 млн гривен (более $90,6
тыс.). Закон гласит, что этот
залог подлежит возврату
лишь в случае, если канди-
дат победит на выборах, ли-
бо же пройдет во второй тур
голосования.

Между тем, у комиссии

еще есть время для расс-
мотрения всех поданных за-
явок до 8 февраля включи-
тельно, и это знаменует
следующий этап избирате-
льного процесса. Оконча-
тельный список зарегистри-
рованных кандидатов ЦИК
страны обязан обнародо-
вать не позднее 9 февраля.

Президент Украины Петр
Порошенко подал свои доку-
менты на регистрацию в ка-
честве самовыдвиженца в
последний отведенный на это
законом день - минувшее вос-
кресенье. Глава государства
прибыл в комиссию со сво-
ей женой Мариной Порошен-
ко не через центральный
вход, где его ожидали много-
численные представители
СМИ. После выполнения не-
обходимых формальностей он
также предпочел избежать
встречи с прессой, однако
записал короткое видеообра-
щение. В нем президент приз-
вал "не останавливаться на
полпути" и продолжать шаги,
направленные на реформиро-

вание страны и ее "соответ-
ствие критериям, необхо-
димым для членства в ЕС и
НАТО".

Среди тех, кто уже полу-
чил удостоверение кандида-
та в президенты, - шоумен
Владимир Зеленский, ли-
деры партии "Батькивщина"
и "Гражданская позиция"
Юлия Тимошенко и Анатолий
Гриценко, один из основа-
телей партии "Оппозицион-
ная платформа - За жизнь"
Юрий Бойко.

Эта кампания - рекордная
по количеству претендентов

на президентское кресло.
На минувших досрочных
выборах в 2014 году в кам-
пании принимали участие 23
кандидата, в 2010 году было
18 желающих стать главой
государства. По данным пос-
ледних соцопросов, прези-
дентский рейтинг возглавля-
ет Зеленский, второе и тре-
тье места делят, по разным
опросам, Тимошенко и По-
рошенко, за ними следует
лидер "Оппозиционной плат-
формы - За жизнь" Юрий
Бойко, а замыкает пятерку
фаворитов Гриценко.

Кандидат в президенты Украины, шоумен Владимир
Зеленский на встрече с западными дипломатами сооб-
щил, что готов вести переговоры с президентом России
Владимиром Путиным, если победит на выборах.

Как утверждает издание "Страна" со ссылкой на свои
дипломатические источники, в ходе встречи на Зеленс-
кого оказывала давление посол Франции Изабель Дю-
мон с вопросом о решениях проблемы Донбасса. "Отве-
тами на этот и другие вопросы он всех расстроил и
даже обескуражил. Когда он сказал, что намерен сесть
за стол переговоров с Путиным, послы у него спросили
- не боится ли он, что администрацию президента после
этого сожгут радикалы?" - говорится в статье.

Социал-демократическая
партия "Согласие", выража-
ющая интересы русско-
язычных жителей Латвии,
проведет митинг в поддер-
жку своего лидера и мэра
Риги Нила Ушакова, в рабо-
чем кабинете и по месту жи-
тельства которого прошли
обыски, а также против рос-
пуска возглавляемой им сто-
личной думы. Акция состо-
ится 9 февраля на Ратуш-
ной площади, сообщает в
субботу эта политическая
сила.

"У рижан хотят украсть их
право выбора и их голос!
Делают это "старые" партии,

Ïàðòèÿ "Ñîãëàñèå" ïðîâåäåò ìèòèíã â ïîääåðæêó ìýðà Ðèãè

которые давно стали сим-
волом скандалов и кризи-
сов государственного мас-
штаба. К ним присоедини-
лись и так называемые но-
вые партии. Все это теперь
называется борьбой за вер-
ховенство закона без гра-
ниц", - отмечает партия на
своей странице в Facebook.

"Тройки" из членов пар-
тии решают, кто в нашей
стране виновен, а кто не-
виновен. Решения о роспус-
ке думы принимаются на-
ционалистами на конгрессе
партии. С обязательным
обещанием вернуть "латы-
шскую Ригу", - добавляет

"Согласие".
Политическая сила напо-

минает, что рижане на му-
ниципальных выборах сами
выбирают, кто и как управ-
ляет их городом. "Партии,
которые в этих выборах
выигрывают, дальше руково-
дят столичной думой и не-
сут за это всю ответствен-
ность. Без деления на ла-
тышей и нелатышей. Это
было и остается главным от-
личием Рижской думы от
правительства", - указыва-
ет эта политическая сила.

"Согласие" также подвер-
гло критике новый кабинет
министров Латвии, который
недавно был утвержден пос-
ле парламентских выборов,
состоявшихся в октября

прошлого года. "У нас же
правительство сейчас фор-
мируют политические силы,
которые выборы проиграли
и которые умеют говорить
только о "красных линиях",
в том числе и откровенно
по национальному признаку.
Премьер-министром стано-
вится представитель партии,
которую избиратели только
что демонстративно наказа-
ли и которая едва прошла в
Сейм. Все предвыборные
обещания - уже забыты", -
подчеркивает партия.

"Рижане! Настал день, ког-
да мы должны защитить на-
ше право самим определять
свою судьбу! Только вы мо-
жете решать, кто работает
мэром и какие партии ру-

ководят думой! Нельзя от-
давать свои права "тройкам"
и конгрессам националис-
тов!" - призывает "Согла-
сие".

Провели обыск в кабинете Нила Ушакова,
а также по его месту жительства

Мэр Риги Нил Ушаков
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В ближайшем будущем в Москве по-
явится транспортная артерия больше
МКАД, но внутри нее. После заверше-

ния строительства хордового кольца, Бо-
льшого кольца метро и МЦД российская
столица станет одной из самых развитых
с точки зрения транспортной инфраст-
руктуры, сообщил заммэра Москвы по воп-
росам градостроительной политики и стро-
ительства Марат Хуснуллин. Знаковыми
объектами вице-мэр назвал строительст-
во хордового кольца и Большого кольца
метро. "Увязав объездные дороги, метро
и МЦД мы получим транспортную систему
- одну из самых развитых в мире", -
отметил вице-мэр. По его словам, по ре-
льсовому транспорту российская столица
будет сопоставима с Нью-Йорком и Лон-
доном. По автомобильным дорогам мы их
не догоним, потому что они изначально
строились как автомобильные города,
уточнил он. "Хотя есть такой показатель
- прирост транспортной инфраструктуры
к приросту недвижимости, по этому по-
казателю Москва на первых позициях в
мире", - заключил вице-мэр.

С 1 февраля в России увеличился
размер некоторых социальных выплат.
Согласно постановлению размер индек-
сации ряда пособий и компенсаций экви-
валентен уровню инфляции и составил
4,3%. Так, вырос размер ежемесячной де-
нежной выплаты (ЕДВ), и проиндексиро-
вался входящий в ее состав набор соци-
альных услуг. Стоимость денежного экви-
валента составила 1121,42 рубля в ме-
сяц, пишет "РИА Новости". В состав ЕДВ
входят предоставление лекарств (863,75
рубля), путевки в санаторий (133,62 руб-
ля), бесплатный проезд на электричках
или на междугородном транспорте к мес-
ту лечения и обратно (124,05 рубля). ЕДВ
положен 15,2 млн льготников, в числе
которых ветераны боевых действий, граж-
дане, подвергшиеся воздействию радиа-
ции, Герои Советского Союза и России и
Герои Социалистического Труда. Услуги по
нему могут предоставляться и в денеж-
ной, и в натуральной формах.

Розничные продажи пива и пивных
напитков в России в 2018 году снизи-
лись по сравнению с 2017 годом. Это

произошло, несмотря на прошедший ле-
том чемпионат мира по футболу, сообщи-
ли в Национальном союзе защиты прав
потребителей. Так, в 2018 году было про-
дано 722,2 млн декалитров (дал) этого
алкогольного напитка, что на 0,2% мень-
ше показателя 2017 года. В Москве про-
дажи пива снизились на 43,7% - до 49,3
млн дал, а в Подмосковье, наоборот,
выросли на 14,3% - до 47,9 млн дал.
Также резко за прошедший год вырос
спрос на пиво в Приморье и Калининг-
радской области - в 1,5 раза и на треть
соответственно, отмечает "Интерфакс". Ра-
нее в январе ученые рассказали, как пра-
вильно хранить и пить крафтовое пиво.
Оказалось, что его нужно употреблять то-
лько в течение трех месяцев с момента
приготовления.

Принципиально новые
оценки бедности и качес-
тва социальной политики
в РФ на Гайдаровском фо-
руме представили
эксперты в работе "Соци-
альная политика в долгос-
рочной перспективе: мно-
гомерная бедность и
эффективная адресность".
Бедность стала одной из
основных тем социальных
дискуссий форума - ее
снижение к 2024 году яв-
ляется одним из требова-
ний майского указа пре-
зидента. Если сейчас уро-
вень бедности - около
13% (по официально при-
нятой "монетарной" кон-
цепции ее измерения, ког-
да доходы на человека в
домохозяйстве ниже опре-
деленного уровня), через
шесть лет правительство
должно снизить его до 6%.

Данные экспертов - ре-
зультат применения ново-
го метода подсчета уров-
ня бедности на базе мно-
гофакторной модели. Ча-
ще всего основанные на
так называемом методе
Алкира и Фостера, такие
расчеты стали популярны
в мире с середины 2000-х
годов, сейчас он активно
применяется в ЕС, ряде
стран ОЭСР и Латинской
Америке. Метод позволя-
ет учитывать как риски
абсолютной бедности (по
денежным доходам), так и
такой показатель, как ма-
териальная депривация
(недостаток вещей и, ши-
ре, возможностей потреб-
ления). Так, риски абсо-
лютной бедности в РФ на-
иболее высоки для детей

Вопрос роста цен на
бензин в России до сих пор
остается открытым, так
как 31 марта истекает сог-
лашение правительства и
нефтяников о "заморозке"
цен на топливо. Тогда цены
вполне могут поползти
вверх, пишет "Коммер-
сант". Более того, в аппа-
рате вице-премьера Дмит-
рия Козака этот вопрос
пока даже не обсуждался.
При этом в ФАС полага-
ют, что рынок сам сможет
себя отрегулировать.

Предпосылки к росту оп-
товых, мелкооптовых цен,
безусловно, присутствуют.
Связано это, в первую оче-
редь, с грядущим повыше-
нием налога на добычу по-
лезных ископаемых и пов-
ышением акциза. Если пра-
вительство с нефтяниками
договорится о том, что неф-
тяные компании будут зна-
чительную часть своей пе-
реработки отдавать на
внутренний рынок, то ни-
чего страшного не произой-
дет. Цены останутся в пре-
делах разумного, соответ-
ственно, и на стелах АЗС
они сильно расти не будут.

Нашлись и другие точки
зрения: "экспорта нет, де-
ньги где-то надо получать,
поэтому они решили прос-
то взять и отпустить роз-

Íóæåí óñòîé÷èâûé ðîñò äîõîäîâ
Победа над бедностью требует новых методов оценки

(22%, что в 1,5 раза выше
показателя для всего на-
селения в целом). Наибо-
льший риск относительной
доходной бедности в РФ
испытывают дети до 17 лет
(30%) и россияне старше
65 лет (30%). Уровень су-
щественной материальной
депривации детей состав-
ляет 7,4% - и также бо-
лее чем в 1,6 раза пре-
вышает показатель для
населения в целом и в 2,2
раза для пожилых.

Эти выводы могли бы по-
казаться тривиальными,
если бы не ориентиры
российской социальной
политики: при детской
бедности в 22% (и 22,4%
бедных домохозяйств с де-
тьми, не получающих соц-
поддержки) основной ак-
цент в ней делается на по-
жилых (среди них бедных
по этим оценкам - около
7%). Кроме того, важны и
оценки относительной бед-

ности (доход - ниже 60%
медианного). Для РФ по-
казатель составляет 22,1%
населения, что сопостави-
мо с Ирландией (24,2%),
Великобританией (22,2%),
Польшей (21,9%) и Бельги-
ей (20,7%) - однако силь-
но зависит от региона (так,
для СКФО это 38,7%,
сходно с беднейшими стра-
нами ЕС - Грецией, Румы-
нией и Болгарией). Нако-
нец, оценки авторами "ма-
териальных деприваций" в

ЕС и РФ говорят о сопос-
тавимости и этой состав-
ляющей.

Чтобы эффективно помо-
гать беднейшим категори-
ям населения, эксперты
предлагают сначала усо-
вершенствовать систему
сбора информации о дохо-
дах. Это позволит сокра-
тить выплаты тем, кто в
них не нуждается, и нап-
равить больше средств на
помощь детям и пожилым.

Сейчас соцподдержка
оказывается как по адрес-
ному, так и по категориа-
льному принципу - что да-
ет доступ к пособиям и
льготам получателям не то-
лько с низким уровнем до-
хода и не позволяет под-
держивать нуждающихся в
необходимом объеме.

По оценкам авторов ра-
боты, помощь в РФ дохо-
дит только до половины
нуждающихся, а половине
(и даже более) тех, кто ее
получает, она не требует-
ся. Чтобы этого избежать,
необходимо уточнить круг
ее получателей - для это-
го предлагается объеди-
нить данные более чем де-
сяти ведомств в единую
базу. Кроме того, из ра-
боты следует необходи-
мость модернизации опре-
деления бедности в РФ на
основе мультифакторных
моделей.

По расчетам экспертов,
бедным семьям с детьми
необходимо ежемесячное
пособие в размере дефи-
цита их денежного дохода
(не менее 1 тыс. руб. и не
более 10 тыс. руб.) - это
позволит снизить бедность
среди домохозяйств с де-
тьми в 1,7 раза (бедность
всех домохозяйств - в 1,5
раза). Объем средств бю-
джета, необходимых для
выплаты данного пособия,
составит около 600 млрд
руб. в год. Впрочем, отме-
чают они, эффект этой
меры ограничен - для да-
льнейшего снижения бед-
ности в РФ необходим ус-
тойчивый рост реальных
доходов населения.

Öåíû íà áåíçèí: ÷åãî æäàòü âåñíîé?
ничные цены. То есть где-
то приблизительно плюс
10-20%, может быть 30%
к стоимости будет. Это ре-
ально, потому что на
экспорте они сейчас не-
дополучают этих денег и
захотят их получить с рос-
сийских потребителей.
Оптовые цены необходимо
замораживать, потому от
них фактически отталкива-
ются все сельхозпроизво-
дители, транспортники и
так далее. Розницу дер-
жать ни в коем случае не-
льзя, она сама себя бу-
дет регулировать. Если и
мелкий опт, и оптовые
цены, и биржи будут рас-
ти, произойдет просто

коллапс на биржах", - за-
явил один из опрошенных
владельцев АЗС.

Президент Российского
топливного союза Евгений
Аркуша успокаивает, счи-
тая, что после 31 марта
скачка цен не будет, так
как "...у нас нет государс-
твенного регулирования
цен, но есть регуляторы,
которые экономическими
рычагами должны каким-
то образом стабилизиро-
вать рынок. Когда согла-
шение закончит действие,
то все-таки необходимо
учесть, что хотя и "замо-
розка" как таковая снята
с розничного бизнеса неф-
тяных компаний, но, тем не

менее, в соглашении или
в протоколе совещания у
Козака записан максима-
льно возможный рост цен
на АЗС нефтяных компаний
- 1,7% в январе".

Аркуша добавил, что пос-
ле окончания соглашения
рост цен на топливо дол-
жен остаться на уровне го-
довой инфляции в месяч-
ном выражении. И сдер-
живать рост цен также бу-
дет и конкуренция. Ясность
будет где-то в конце фев-
раля. И глава РТС заявил,
что пока "не видит веских
факторов для того безум-
ного роста цен, который
был в прошлом году". Тог-
да цены на топливо, по
данным Росстата, в два ра-
за обогнали инфляцию и
выросли почти на 10%.
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Говоря о писателе Анне
Даниловой - авторе более
120 "крими-романов" - не-
вольно напрашиваются
слова: "многогранный та-
лант". Как коллега по цеху, не отношу ее книги
только к детективам: это - игра ума, погруже-
ние в психологию героя, выбор образа которо-
го никогда не случаен, щедрое описание при-
роды, красота слога - много суперлативных слов
можно сказать о творческой палитре автора -
писателя, музыканта, художника… И ее полот-
на, с вроде бы незатейливым изображением
даров природы, привлекают своей глубиной: в
них - характер самой художницы, романтика вос-
приятия жизни, умение видеть красоту в обы-
денном. Все ее достижения - результат неус-
танной работы, повседневной и кропотливой,
стремление к отражению богатого мира фанта-
зий, которые рождаются в ее уме. Дарю вам ее
восхитительный рассказ, где переплелись грусть,
нежность, фантазия, мечта о прекрасном…

ПОРТРЕТ ЖАННЫ САМАРИ

Я не знаю, что двигало мною тогда,  в тот субботний
день - английский ли сплин или русская хандра - но,
устав от серости окружающего мира, от серых улиц,
деревьев и домов, я вышел из своей квартиры, остано-
вил такси и велел отвезти меня в аэропорт. Так, к
вечеру того же дня я очутился в Петербурге.

Но там оказалось еще хуже: сыро, холодно и ветре-
но. Я поднял воротник длинного кашемирового пальто,
надвинул на лоб драповый берет и, обмотав шею два
раза шарфом, дал поглотить себя балтийской непогоде.
Я шагал по Невскому, разглядывая прозрачные, осве-
щенные изнутри витрины магазинов и кафе, считал от
нечего делать расплывчатые от густого тумана желтые,
розовые и оранжевые пятна светящихся окон, размы-
шлял о людях, чьи фигурки двигались за задернутыми
шторами, и недоумевал: к чему такая суета? К чему эти
движения и пустая трата сил, когда и завтра, и после-
завтра наступит очередной черный день со своими буд-
ничными заботами, подтверждающими тоскливую обы-
денность нашего убогого существования?

И тут я увидел розовое кружево. Длинный шлейф,
состоящий из шелковых и кружевных оборок, выгляды-
вающий из-под черного плаща, волочился по грязи, раз-
бухая и напитываясь ею, превращаясь на глазах в бе-
зобразный мокрый хвост. Впереди меня быстрыми мел-
кими шажками почти бегом спешила женщина. Слева,
под обнаженным, посиневшим от холода локотком, выгля-
дывающим из прорези плаща, болталась, напоминая мок-
рую крупную черносливину, лакированная сумочка. Жен-
щина свернула в переулок - я за ней, она нырнула в
черную высокую арку, зажатую между высокими серыми
домами, а я -- следом. В конце арки оранжево свети-
лась вертикальная щель; как оказалось, там была дверь,
за которой и исчезла женщина. Я шагнул следом, маши-
нально притворив за собой странную дверь, и зажмурил
глаза. Ощущение того, что меня погрузили в аквариум с
горячей вишневой наливкой, испугало меня: ведь я так
давно не замечал вокруг себя жизнеутверждающих кра-
сок! Я заставил себя открыть глаза, и они тут же напол-
нились слезами: так нестерпим был свет. Резь вскоре
прошла, мои глаза стали привыкать, и я осмотрелся.

Я стоял на солнечной стороне улицы незнакомого
мне города, по обеим сторонам от нее высились ошту-
катуренные кремовым и белым дома, откуда-то доноси-
лись звуки аккордеона, слышался французский говор
проходящих мимо барышень в шелковых платьях и со-
ломенных шляпках, убранных свежими розами. Пахло
горячим тестом и апельсинами.

Солнце начало припекать мне спину, и я почувство-
вал, как от моей одежды поднимается пар. Я тут же с
благодарностью вспомнил свою матушку, обучившую меня
французскому языку, потому что до меня вдруг стал
доходить смысл услышанного: "Да он просто ненор-
мальный, посмотри, как он одет!" "Может, он болен?"
"Нет, его просто кто-то облил кипятком, видишь, от
него поднимается пар?"

Я посмотрел себе под ноги: след мокрого грязного
шлейфа незнакомки так и манил меня за собой. Так я,
не отрывая взгляда от подсыхающих на глазах темных
пятен, прошел квартал - след оборвался. Я стоял воз-
ле крыльца роскошного особняка. Массивная, красного
дерева дверь была чуть приоткрыта. Пока я раздумы-
вал, войти или нет, вдруг выглянула женская головка в
рыжих, вспыхнувших на солнце кудрях, блеснули ульт-
рамарином огромные смешливые глаза, и ярко-красный
рот подарил мне ослепительную улыбку.

- Ну же! Заходите! - и голова исчезла. Я повиновался
и зашел в дом.

Там царила роскошь. Все полы были устланы толсты-
ми коврами, стены обшиты деревянными панелями, пов-
сюду стояли напольные вазы с цветами.

- Подождите минуточку, я только отдам Мадлен свое
платье, вы же видели, что с ним стало... - услышал я
откуда-то издалека голос прекрасной шатенки и замер,
рассматривая, как в музее, инкрустацию на маленьком
карточном столике.

Наконец появилась она. В зеленом шелковом пенью-
аре. Щеки ее, были бледны, а тело словно трясло в
лихорадке.

- Знаете, я ужасно замерзла там, в Питере, да и вы
тоже, как я погляжу...Пойдемте ко мне в комнату, сей-
час мы согреемся и перекусим. Мадлен, поторопись! -
крикнула она куда-то в сторону. - Идемте же, - она
взяла меня за руку и потащила за собой. в конце
длинного коридора была открыта еще одна дверь.

- Как вас зовут? - спросил я, снимая с себя пальто и
стягивая с трудом намертво облепивший мой лоб бе-

рет. Я
понял, что меня привели в ванную комнату.
- Жанна. А вас?
- Серж.
- Вот что, Серж, давайте без церемоний, у нас не так

много времени. Раздевайтесь и ныряйте в ванну, Мад-
лен специально для вас сыпанула туда пахучей соли,
отогревайтесь, потом наденете вот этот халат, он со-
вершенно новый и никому раньше не принадлежал, а
чуть позже я зайду за вами.

И ушла.
Спустя полчаса я уже сидел в гостиной, на диване и

пил виноградное вино.
- Где я? - спросил я, начиная, наконец, понимать, что

мне снится сон.
- В Париже, конечно, на улице Фрошо. Неужели вы

не узнали меня? - Узнал. - Я смотрел на Жанну и
видел, как напитавшись парижским жарким солнцем,

льющимся в распахнутые окна, оживают ее нежные
щеки и наливаются румянцем. - Вы - Жанна Самари,
актриса. Вас любил весь Париж, Александр Дюма-сын,
встретив вас однажды в салоне мадам Шарпантье, ес-
ли мне не изменяет память, сказал: "Ну и глазищи же у
вас, Жанна! Так и подмывает их выколоть!"

Жанна расхохоталась.
- А ведь вы в то самое время были, кажется, влюб-

лены в Ренуара...
- ТС... Мадлен идет.
Вошла служанка Мадлен в голубом платье и внесла

блюдо с цыпленком.
- Странное дело, я захотел есть... Я так давно не

испытывал никаких желаний, что теперь, попав к вам,
просто не узнаю себя...

- Все пройдет! Выпейте еще вина, попробуйте этот
восхитительный сыр, а эти чудо-пирожки! Это же зна-
менитые пирожки из кондитерской Эжена Мюрера -
коронное его блюдо и любимое лакомство Ренуара и
Писсаро, Сислея и Моне, я уж не говорю о зануде
Шанфлери и докторе Гаше.

- Жанна, расскажите мне о Ренуаре.
- Он жил здесь, - вздохнув, произнесла Жанна и

замолчала. Потом, сощурив погрустневшие глаза слег-
ка улыбнулась, вспоминая что-то. - Да, он жил совсем
неподалеку от меня. Приходил работать над моими пор-
третами, но тогда я не могла посвятить ему больше
двух часов. У меня же была целая куча дел! И к порт-
нихе нужно было на примерку, и в театр на репетицию,
да и к этой... Шарпантье...

Жанна с легкостью соскользнула с диванчика и по-
дошла к окну.

- Скажу правду, хоть мне и грустно от этого: к сожа-
лению, Ренуар любил только свои кисти и краски. А вот
во мне видел лишь натурщицу. Как вы думаете, могла я
с этим смириться? Я, у ног которой был весь Париж?

- Но разве не ему принадлежат слова, обращенные к
вам: "Что за кожа! Право, она все освещает вокруг...
Настоящий солнечный луч!"

- Что с того? Иногда мне казалось, что он как вампир
пьет из меня мой румянец и здоровье. Он уходил, а мне
становилось как-то не по себе... Ну и вскоре мне все
это надоело. Я стала пропускать сеансы. А он как раз
готовился к выставке в Салоне. Переживал. Его проте-
же, мадам Шарпантье, чей портрет тоже должен был
выставляться, все успокаивала его, говорила, что его
полотна повесят в самом выгодном свете... И знаете,
чем все кончилось? - Жанна вернулась к столу, отор-
вала крылышко цыпленка и усмехнулась:

- Мой портрет, к примеру, который он с грехом попо-
лам закончил исключительно благодаря своей изумите-
льной памяти и таланту, повесили "весьма странно", как
сказал один мой знакомый писатель, господин Гюисманс,
"на самой верхотуре одного из закутков салона, поэтому
просто невозможно было составить впечатление об
эффекте, которого хотел добиться художник. Может ско-
ро, - добавил он, - холсты будут развешивать прямо на
потолке?!" (В рассказе использованы настоящие имена
и подлинные факты из жизни Жанны Самари и Ренуара,
основанные на документах и цитатах, взятых из книги
Анри Перрюшо "Жизнь Ренуара" - прим. автора)

- А что Шарпантье? Чувствуется, что вы недолюбли-
вали ее, почему?

- Понимаете, она слишком часто виделась с Огюстом,
занималась по отношению к нему благотворительной
деятельностью, унижая его тем самым...

- Но почему, почему вы называете это унижением?
- Впрочем, я скорее всего сама все это придумала.

Мне бы быть благодарной ей за него и за себя, и за
всех тех, которых она вытащила в свет... хотя бы тем,
что распахнула для нас двери своего дома, а я... Хоро-
шо, не будем об этом. Просто... - Жанна промокнула
губы салфеткой, отпила немного вина и грустно улыб-
нулась. - Знаете, что сказала Шарпантье, когда ее
подвели к моему портрету в Салоне?

- Нет.
И тут Жанна, зажав нос пальцами, прогнусавила, под-

ражая важной Шарпантье: "Она очень хороша, но как у
нее торчат ключицы!". Она выпустила воздух, вздохнула
и взмахнула руками в возмущении.

- И это у меня-то ключицы! - она резко встала с
дивана, изящным движением оголила плечи и, словно
приглашая меня взглянуть на себя, подставила сол-
нечным лучам свое розовое холеное тело. После чего
прикрылась пеньюаром и волнуясь спросила:

- Ну что, ключицы?
Я лишь развел руками в немом восхищении. А прек-

расная Жанна, успокоившись, допила вино и позвала
Мадлен.

- Пирожные и кофе.
Мне хотелось задать Жанне Самари, примадонне "Ко-

медии Франсез", целую кучу вопросов, но она вдруг
сама заговорила. После того, как Мадлен, водрузив на
стол корзинку с пирожными и фруктами, ушла, она
сказала:

- L'inutile bunf'e! (бесполезная красота, пер.фран.)
- Почему бесполезная, и что вы имеете в виду?
- Очень просто. Я уже столько лет нахожусь в Эрмита-

же, изо всех сил улыбаюсь людям, приходящим посмот-
реть на меня, и почему-то не покидает ощущение, что
все это обман... Ведь когда я играла на сцене, я жила
несколькими жизнями, вы понимаете? Я была счастлива.
Аплодисменты - ради этого живет артист. А там... там
холодно, я постоянно слышу, как за окнами шумит дождь,
а стоит мне поднять глаза, как сквозь стекло вижу лишь
белый густой туман. Я хочу в Париж, в свой театр. Там,
если хотите знать, висит еще один мой ренуаровский
портрет - так вот, там он на месте. Я понимаю, что все
это, в общем, звучит глупо, но я искренна с вами, Серж.
Не скрою, я изредка навещаю себя в "Комеди Франсез",
разговариваю сама с собой, поправляю красный бант и
причесываю непослушные кудри, пудрю нос... Но самое
главное - я слышу аплодисменты. Пусть они не имеют ко
мне никакого отношения, но ведь аплодируют Жанне
Самари другого поколения. Нас много, французских акт-
рис, и нам просто необходимо, чтобы нас любили. Иначе
нет смысла перевоплощаться. Вы понимаете меня? -
Глаза Жанны были полны слез.

- Хотите, - слабым голосом произнес я, отлично по-
нимая, что мечта Жанны неосуществима, - я привезу
обогреватель в Эрмитаж и буду чаще навещать вас?

- Что вы, что вы! - всплеснула она руками. - Там же
особый климат, температура, влажность... Иначе все
холсты потрескаются, испортится кожа, потускнеют во-
лосы. Я уже думала об этом. Лучше уж холод. Ну что,
Серж, вы отогрелись? Вам понравилась стряпня моей
Мадлен? Кстати, нужно спросить ее, привела ли она в
порядок мое платье... Ведь нам пора возвращаться...

Жанне принесли платье, за ширмой она надела его и
попросила меня отремонтировать металлическую пряж-
ку на пояске.

- Неужели мы сейчас будем возвращаться через ар-
ку? - Мне было жаль усилий Мадлен, которая привела
шлейф платья в порядок, отстирав и отгладив каждую
оборку, каждый волан.

- Нет, мы поступим по-другому. Идемте со мной, - она
подошла к одиноко стоявшей в углу гостиной служанке,
тихо утирающей слезы и поцеловала ее. - До встречи,
Мадлен. - и, уже обращаясь ко мне: "Идемте, идемте..."

Она привела меня в небольшую комнату, завешанную
и устланную коврами. В углу стояла большая ваза из
красноватой меди с пальмовыми ветками.

Жанна внимательно осмотрела комнату, подошла к
вазе и встала между ней и краем ковра. Сцепила руки,
затянутые в белые перчатки, на животе и улыбнулась.
"Прощайте, Серж", - прошептали ее губы, и тут я заме-
тил, что они в креме от пирожного. "Подождите", - я
приблизился к ней и, слизнув крем с ее губ, не выдер-
жал и поцеловал Жанну. И мне показалось, что я поце-
ловал уже холст. Я опоздал на какое-то мгновение и
прикоснулся к Жанне уже после того, как... Я хотел
дотронуться до руки Жанны, но ощутил лишь шерохова-
тую поверхность полотна. Я повернулся к окну и обна-
ружил, что наступили сумерки. А вскоре до меня донес-
ся шум дождя. Неожиданно в комнате появилась жен-
щина в синем костюме с белым воротником. Она про-
тянула мне руку и помогла перешагнуть через мас-
сивный позолоченный барьер, который, как впоследст-
вии оказалось, был рамой картины.

- Вам записка, - заговорщицки шепнула она мне на
чистом русском языке. Я взял из ее рук голубой малень-
кий конверт, вскрыл его, и оттуда показался узкий лис-
тик шелковистой бумаги. Там было всего несколько слов:
"Милый Серж. Простите, что я так неожиданно покинула
вас, ничего толком не объяснив. Я всюду опаздываю,
такой уж у меня характер. Елизавета Петровна покажет
Вам, где Ваша одежда. Навещайте меня почаще. Будете
в Париже, приходите на улицу Фрошо запросто или в
"Комеди Франсез". Надеюсь, что наше знакомство про-
должится. Целую Вас, Ваша Жанна Самари." Женщина в
синем костюме провела меня в гардероб, где лежал
большой бумажный пакет. В нем я нашел свою одежду, и
тут только до меня дошло, что я нахожусь в Эрмитаже,
что стою в шелковом халате и вышитых домашних туф-
лях, а передо мной служительница, и ничего, кроме ве-
ликого понимания, я не могу прочесть в ее взгляде.

 Среди стопки еще теплой - от утюга Мадлен - одежды
лежала маленькая картонная коробка с пирожными.

- А это, наверное, вам, - сказал я, вспоминая вкус
миндального крема и аромат губ Жанны Самари.

- Да, я знаю, Жанна частенько балует меня... Ну что
ж, я пойду, а вы, когда оденетесь, позовите меня и я
проведу вас к выходу...
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Ìèð ãëàçàìè æåí ðîññèéñêèõ äèïëîìàòîâ
1 февраля 2019 г. в МИД России состоялось торжественное открытие первой в истории
Министерства фотовыставки, организованной женами российских дипломатов. Фотовы-
ставка приурочена ко Дню Дипломатического работника и представляет собой экспо-
зицию фотографий, сделанных во всех уголках земного шара супругами дипломатов,
находящимися со своими мужьями-дипломатами в загранкомандировках. Среди участ-
ников выставки есть и знакомые в Болгарии персоны. Представляем фотографии сот-
рудничавшей с нашей газетой Дарьи Серженко (супруги сотрудника МИДа Кирилла
Рынзы, бывшего советника по культуре посольства Российской Федерации в Болгарии).
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Пансионаты для пожилых
открываются в России как
грибы после дождя: незави-
симые эксперты насчитыва-
ют уже более 500 учрежде-
ний, львиная доля сосредо-
точена в Москве и Подмос-
ковье. Население стареет и
спрос на уход за пожилыми
только растет.

Еще три года назад у ком-
пании SM-pension был один
пансионат для пожилых лю-
дей на юге Москвы. Сегод-
ня - уже более 20 в Химках,
Королеве, Зеленограде, По-
дольске, Троицке, Реутове и

Òâåðñêîé ïåíñèîíåð âûæèìàåò øòàíãó âåñîì 100 êã äåñÿòü ðàç

15 февраля в Москве от-
кроется новый книжный
клуб, вход на территорию
которого будет с платформы
Ленинградского вокзала.
Книжный клуб "Депо" рас-
положился в здании Круго-
вого депо Николаевской же-
лезной дороги (ныне Ленин-
градского вокзала).

Здание было достроено
ещё в 1851 году. Это было
первое круговое депо, ко-
торое построили в Москве.
Архитектором стал Констан-
тин Тон, по проектам кото-
рого возвели Большой
Кремлёвский дворец и храм
Христа Спасителя. Здесь
же, - отметил Олег, - нахо-

Ñòîìàòîëîã
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В Шалинском районе начал ра-
ботать первый в Свердловской об-
ласти передвижной комплекс "Сто-
матология". Спецтранспорт был
куплен на средства областного бю-
джета. В распоряжение уральских
больниц поступило 14 единиц
спецтехники: передвижные фель-
дшерско-акушерские пункты
(ФАПы) и автомобили скорой по-
мощи повышенной проходимости.
Впервые был закуплен и передан
в Шалинский городской округ мо-
бильный лечебно-профилактичес-
кий модуль "Стоматология". Стои-
мость такого автомобиля превы-
шает 10 млн рублей.

"Теперь медицинская помощь
в нашей глубинке будет доступ-
нее и комфортнее", - уверен гла-
ва Шалинского городского окру-
га Алексей Богатырёв. В 2018
году в Свердловской области уже
были приобретены 20 пере-
движных ФАПов, позволяющих
оказывать медпомощь жителям
183 населённых пунктов регио-
на. Это - 22,5 тысячи потенци-
альных пациентов. ПМК "Стома-
тология" будет работать на тер-
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Рядом с клубом установят отдельный турникет, и пассажиры
прямо с платформы смогут зайти и купить в дорогу книгу

дился Красный пруд и была
установлена водонапорная
башня, но во время строи-
тельства Ярославского вок-
зала стало понятно, что пу-
тей не хватает, и пруд прос-
то засыпали. Депо работа-
ло следующим образом. По
его окружности располага-
лись 22 секции, в каждой из
которых стояли локомотивы.
Они заезжали с вокзала и
попадали в поворотный круг,
который вмещал в себя од-
новременно два локомотива
и направлял каждый в одну
из этих секций. В 1990-х -
начале 2000-х депо превра-
тилось в рынок "Макет", где
продавали в том числе и

книги. Потом он пришёл в
запустение, и в 2013 году в
РЖД приняли решение
снести здание. Узнав об
уничтожении 9 секций, об-
щественность пришла в не-
годование и успела отстоять
остальные 13. Тогда депо на-
чала арендовать Региональ-
ная промышленная строите-
льная компания, которая
при поддержке РЖД и за-
нялась его реставрацией. На
первом этаже на месте сек-
ций для локомотивов и пос-
реди "Депо" организаторы
разместят торговые пави-
льоны, где будут продавать-
ся книги напрямую от изда-
тельств и букинистов, соби-

рающих винтажные издания.
Второй этаж отведут под ку-
льтурное пространство, раз-
делённое на лекторий, в ко-

тором будут проходить лек-
ции и презентации книг, зо-
ну отдыха с Wi-Fi и кафе для
посетителей.

Двушки стоят уже под 1500,
а однушки и еще дороже. В
цену уже все включено:
5-ти разовое питание, круг-
лосуточный уход, анимация и
досуг. Кампания работает по
американской модели панси-
онатов для пожилых, одной
из лучших в мире. Это уют-
ные коттеджи на 30-40 пос-
тояльцев, такие клубы для
пожилых. Загородом, в тиши-
не, с хорошей территорией
для прогулок. Бабушки и де-
душки живут весело: каждый
день гуляют, приезжают во-
лонтеры, отмечают юбилеи,
устраиваются вечера танцев.
Разместится можно на лю-
бой срок: на время отпуска
или командировки, на лето,

многие просто приезжают
поправить здоровье или про-
ходят реабилитацию после
операции. Многие здесь
впервые учатся рисовать,
вышивать, лепить, делают
потрясающие работы. Это
как детский сад, только для
пожилых. Играют в лото и
шахматы. Но любимое заня-
тие, как ни странно - карао-
ке.

Для лежачих больных есть
специальные пансионаты -
здесь функциональные кро-
вати, противопролежневые
матрасы, ежедневно делает-
ся обход. Многие проходят
реабилитацию и их ставят на
ноги, таких случаев очень
много.

Лобне... по всему Подмос-
ковью.

Стоимость размещения -

от 800 рублей в сутки. Это
базовая "социальная цена"
для 4-х местного номера.

Очередное достижение
Германа Барабанова из Кимр
снято на видео и выложено
в социальные сети. Одиннад-
цать лет назад чудо-богатырь
переехал в город на Волге в
Тверской области из Казах-
стана. С юности он занимал-
ся тяжелой атлетикой,
выполнил норматив мастера
спорта СССР. До 50 лет спор-
тивную карьеру совмещал с
тренерской деятельностью в
Семипалатинске. После пе-
реезда в Кимры Герман Ба-
рабанов с 2011 года начал

выступать на российских и
международных соревнова-
ниях по пауэрлифтингу (си-
ловому троеборью) среди ве-
теранов.

На сегодняшний день в кол-
лекции отца двух детей и де-
да пяти внуков и внучек - зо-
лотые медали первенств Рос-
сии и Европы среди ветера-
нов. Он также обладатель
нескольких мировых рекор-
дов. Самое удивительное, что
атлет словно знает рецепт
эликсира молодости. По
крайней мере, в последнее

время он с каждым годом,
как в юности, улучшает свои
результаты. Недавно поста-
вил перед собой цель, к сво-
ему 80-летнему юбилею
выполнить норматив масте-
ра спорта России.

Новый 2019 год Герман
Иванович начал с победы в
товарищеской дуэли с мо-
лодым штангистом в Ким-
рах. Кто военным жимом, то
есть без экипировки и по-
мощи ног, сможет больше
раз выжать от груди штангу
весом 100 кг?

И Барабанов вновь пока-
зал пример не только пенси-
онерам, но и молодежи. За
36 секунд он сделал десять
подъемов железного снаря-
да, то есть в сумме выжал
тонну (10 х 100 кг). По сло-
вам возрастного атлета, он
тренируется три - четыре ра-
за в неделю. Использует ме-
тодики Бориса Шейко, Елены
Луговой и собственный опыт.
Не употребляет никакого спе-
циального спортивного пита-
ния. И благодаря занятиям со
штангой чувствует себя пре-

восходно - лет на 50. При
этом не считает себя каким-
то уникальным человеком.

ритории всего Шалинского ра-
йона - по утверждённому графи-
ку, который озвучат жителям сёл
и деревень. "В наших планах при-
обрести для жителей отдалённых
территорий ещё несколько та-
ких комплексов", - заявил ми-
нистр здравоохранения Сверд-
ловской области Андрей Цветков.
Средний Урал стал одним из
первых регионов, присоединив-
шихся к всероссийскому проек-
ту "#ДоброВСело", стартовавше-
му в Год добровольца. На прош-
лой неделе студенты и препода-
ватели областного медицинского
колледжа вместе с Цветковым
провели приём жителей посёлка
Шамары. Волонтёры посетили на
дому маломобильных сельчан,
сопровождали работу передвиж-
ного маммографа и флюорогра-
фа, провели мастер-класс "Скан-
динавская ходьба - путь к дол-
голетию" и консультации по под-
бору и ремонту оправ и очков.
Позднее в рабочем посёлке Ша-
ля в Доме культуры они органи-
зовали "Кардиопост". Всем же-
лающим измерили артериальное
давление и дали рекомендации
по профилактике заболеваний.

Ñåâåðíàÿ
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13. МОСКВА НЕ СРАЗУ СТРОИЛАСЬ

Влияние французских ар-
хитекторов и зодчих на Мос-
кву парадоксально: они
сыграли огромную роль в ее
формировании в конце XVIII
века, потом сожгли город в
пожаре 1812 года, а затем
вновь воссоздали его в сти-
ле ампир.

Вскоре после вступления
на трон в 1763 года импе-
ратрица Екатерина II изда-
ла Указ "О сделании всем
городам, их строению и ули-
цам специальных планов",
что означало составление
для каждого города генера-
льного плана застройка.
Составителем первого гене-
рального плана Москвы стал
парижский архитектор Ни-
кола Легран. А могло ли быть
по-другому в галантный век
Просвещения, когда в Рос-
сии говорили и думали по-
французски? Легран приехал
в Москву 30-летним масте-
ром и начал преподавать ар-
хитектуру в университете и
ремесленной школе при Ка-
менном приказе. Состав-
ленный им прожектиро-
ванный план Москвы во мно-
гом изменил облик города.
Он включал строительство
Водоотводного канала, а
также создание Бульварно-
го кольца на месте сне-
сенных стен Белого города.
Проложить бульвары при
жизни архитектора не успе-
ли, их разбили уже к нача-
лу XIX века, первым стал
Тверской.

Помимо разработки ген-
плана Легран сам построил
несколько зданий в Москве.
Из них сохранилось две цер-
кви и здание Кригскомисса-
риата. Кригскомиссариат -
ведомство, занимавшееся ве-
щевым довольствием в ар-
мии, учредил его еще Петр I.
Здание для ведомства по
проекту Леграна было воз-
ведено в 1780 году и стало
не только одним из самых
ярких образцов классициз-
ма, но и новаторской для
Москвы постройкой. Дело в
том, что до Леграна здания,
построенные на набережных,
были обращены главным фа-
садом не к реке. Ведь на
Москве - реке в то время
располагались хозяйствен-
ные порты, и украшением го-
рода она не была. Но париж-
ский архитектор знал, что за
набережными будущее, а по-
тому "развернул" Кригско-
миссариат парадной частью
к реке. С момента построй-
ки и до нашего времени зда-
ние принадлежит воору-
женным силам.

Еще один проект архитек-
тора Леграна. Церковь ма-
ло похожа на православную,
она представляет собой
строение с двумя колоколь-
нями, фланкирующими вход-
ной портал - по таким эски-
зам строят католические
храмы. Название "на Моги-
льцах" связывают с холмис-
той местностью, на которой
была построена первая де-
ревянная церковь XIV века.
Такое название получила
роскошная усадьба Куско-
во, сложившаяся в конце
XVIII века при графе Петре
Шереметеве. В то время
мода на французские регу-
лярные парки получила рас-
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Кузнецкий
мост имел
славу главной
"французской"
улицы столицы

Дом Пашкова

Тверской бульвар - 1825 год

Усадьба Кусково
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Кузнецкий мост - начало XIX века

пространение не только во
всей Европе, но и в россий-
ских загородных резиденци-
ях. Парк Кусково устроен по
образу и подобию "версаль-
ского сада": строгая симмет-
рия планировки, прямые ал-
леи, цветники правильной
формы, словно игрушечные
беседки.

У французов для кусковс-
кой усадьбы граф позаимс-
твовал не только устройст-
во парка, но и проект глав-
ного дома. Королем архитек-
туры во Франции в то вре-
мя был Шарль де Вайи, па-
рижский академик, привер-
женец античности, автор
проекта театра "Одеон" в Па-
риже. Шереметев привез из
Парижа проект усадебного
дома де Вайи, который воп-
лотил в жизнь архитектор
Карл Бланк.

"А все Кузнецкий мост, и
вечные французы/ Оттуда
моды к нам, и авторы, и
музы…", - писал Александр
Грибоедов. С конца XVIII ве-
ка Кузнецкий мост имел сла-
ву главной "французской"
улицы столицы. Обрусевшие
французские купцы откры-
вали здесь свои магазины,
которые пользовались ог-
ромной популярностью у
московских модников и мод-
ниц. В 1828 году здесь из
18 магазинов одежды толь-
ко один был русский. Вла-
дельцы крупных магазинов
лично выезжали в Париж за
новейшими моделями по
несколько раз в год. Улица
Кузнецкий Мост стала на-
зываться "святилищем рос-
коши и моды". Этот статус
она сохраняет до сих пор,
правда, монополия францу-
зов давно утрачена.

Между Милютинским пе-
реулком и Большой Лубян-
кой находится французский
костел Св. Людовика. Появ-
ление французского храма в
районе Лубянки объясняет-
ся тем, что здесь долгое вре-
мя проживала французская
община. Община появилась
в 1763 году - после указа
Екатерины II о привилегиях
иностранцам. А массово
французы стали переезжать
в Россию после французс-
кой революции 1789 года.
Когда в 1833 году заклады-
вали католический храм на
Малой Лубянке, в Москве не
было ни одной иноверческой
церкви. Возможно, поэтому
костел спроектирован без
островерхих башенок и на-
поминает православный
храм. Кстати, разрешение
на постройку собора в цент-
ре города община долго не
могла получить. Церковь Св.
Людовика власти хотели
выслать в немецкую слобо-
ду, но позже пошли на ус-
тупки. В советское время
костел не закрывался. И се-
годня здесь проходят службы
на французском.

Кирпичное здание в Милю-
тинском переулке принадле-
жит лицею Дюма, построен-
ному в конце XIX века на де-
ньги французских благотво-
рителей мадам Детуш и куп-
ца Жана Виллуа. Интерес-
но, что Виллуа пожертвовал
деньги на школу для дево-
чек, а мадам Детуш переда-
ла средства на строительст-

во мужского реального учи-
лища. В 1897-1899 года ар-
хитектор Дидио построил
здание двух французских
школ. Правая часть, более
поздняя, - мужская; левая,
построенная первой, - жен-
ская. Они объединены цент-
ральным входом в виде ароч-
ной ниши. После революции
никакой французской школы
здесь, конечно, не было.
Строение использовалось
для размещения советских
институтов. Французскому
посольству здание передали
в 1997 году. Сегодня в лицее
Дюма учатся дети послов,
экспатов и эмигрантов.

Резиденция посла Фран-
цузской республики распо-
ложилась в самом извест-
ном русскостильном особня-
ке Москвы - доме Игумно-
ва, который пользуется осо-
бой известностью и заслу-
живает особое внимание.
Сегодня это московский ар-
хитектурный памятник,
выполненный в псевдорусс-
ком стиле, расположен в ра-
йоне Якиманка на улице Бо-
льшая Якиманка (бывшая
улица Георгия Димитрова).
Дом построен в 1895 году
по проекту архитектора Ни-
колая Поздеева.

В 1851 году семья ярос-
лавских купцов Игумновых
приобрела участок, распо-
ложенный в Замоскворечье
в конце Якиманки. Едва в
1888-м Николай Игумнов, ди-
ректор и владелец Ярослав-
ской Большой мануфактуры,
унаследовал землю и в том
же году подал прошение о
возведении каменной пост-
ройки на месте старого де-
ревянного дома.

Для строительства особня-
ка купец пригласил Николая
Поздеева, занимавшего дол-
жность городского архитек-
тора в Ярославле. Работав-
ший в стиле русской эклек-
тики, он также прославился
в жанре церковного зодчес-
тва. По неофициальной вер-
сии, Игумнов потратил на
возведение особняка около
одного миллиона рублей.
Кирпич выписывался из Гол-
ландии, а многоцветные ке-
рамические изразцы для
оформления фасада были из-
готовлены на фарфоровом
заводе Кузнецова.

После революции 1917 го-
да Игумнов добровольно пе-
редал дом в собственность
советской власти. До 1925-
го в здании располагался
фабричный клуб. В конце
этого же года Сталин рас-
порядился открыть в доме
Игумнова первый в Советс-
ком Союзе Институт пере-
ливания крови. Позже зда-
ние было передано в рас-
поряжение Института мозга.
С 1938 года в доме Игумно-
ва находилось посольство
Франции. В 1979-м, после
переезда посольства в но-
вое здание рядом, особняк
стал официальной резиден-
цией послов Франции.

Резиденция посла Франции
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14. ВЗГЛЯД

В наш век глобализации выйти за-
муж за иностранца, да ещё и перее-
хать в его страну, уже не так неве-
роятно экзотично, как во времена
Анны Ярославны. И к новой жизни
привыкнуть легче: везде те же
джинсы, санузлы, светофоры и ма-
газины. Но одинаковость эта иск-
лючительно внешняя. Местные куль-
турные особенности не дают так
сразу расслабиться, приходится
привыкать!

Сайт pics.ru попросил читатель-
ниц, вышедших замуж за иностран-
цев, поделиться своим опытом и наб-
людениями: каково оно, приживать-
ся на чужой почве.

Муж - немец

Я - белорусска. Немцы драники с
вареньем и яблочным муссом едят. Я
до сих пор перенести это не могу. В
Беларуси драник - это священное и
обязательно солёное блюдо, которое
едят со сметаной и всякими подли-
вами. А ещё свекровь обижается, что
я её на "вы" называю. Это у них тут в
случае с семьёй не признак особого
уважения, а как бы "непризнание" её
как члена семьи. Мол, "я вас не знаю,
вы мне чужие люди". Ещё немцы си-
льно удивляются, что я каждую ран-
ку рвусь водкой протереть. Что до
восточноевропейской кухни, их пора-
жает, СКОЛЬКО мы готовим, когда
ждём гостей или на праздники.

Муж - турок

В больших городах Турция - это
такая мусульманская Европа. Толь-
ко по утрам не колокола звонят, а
муэдзины кричат, к этому надо прос-
то привыкнуть. Я до сих пор не при-
выкла до конца… Трудно ходить с
маленькими детьми по улицам, нак-
рывает волной общественного уми-
ления. Здесь настоящий культ детс-
тва. Это не напоказ, в семьях он
ещё сильнее, турецких детей очень
сильно балуют, задаривают, затис-
кивают. Зато очень легко ходить по
магазинам, даже не зная языка. Мес-
тные продавцы так прокачанны, что
поймут даже мычание и жесты и
выложат на прилавок именно то, что
надо. Почти все женщины любят го-
товить, и многие мужчины тоже,
очень бросается в глаза после Рос-
сии. Есть все любят не меньше, пор-
ции большие, пикников формата
"шашлык-сок-салатик" не бывает, с
собой тащат сумки-холодильники с
огромным количеством еды. С му-
жем проблем на почве разных ку-
льтур у меня не было, он сразу нас-
троился, что женится на европейке
и подай-принеси по щелчку пальцев
не будет, хочешь кофе - попроси
вслух или сам сделай. Единствен-
ная битва, которая у нас была - из-
за интимной причёски. Здесь её при-
нято удалять наголо, никаких самых
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скромных и коротких стрижек не
признаётся, это грязь. Но эта бит-
ва была ещё до свадьбы.

Муж - итальянец
У меня в Италии культурного шо-

ка не было, потому что я туда до
замужества часто ездила. Ну так ос-
новные моменты, удивляющие рус-
ских жен.

Прием пищи строго по расписа-
нию. Если пришел гость, вываливать
из холодильника все что есть - не

принято. Не потому что жадины, а
потому что считается, что в необе-
денное время человек просто не мо-
жет быть голодным. А в обеденное
время вежливый человек просто ни-
когда ни к кому не зайдет и не поз-
вонит даже, ибо это святое. Гостям
предлагают напитки: аперитив, ко-
фе, воду. Чтобы человека покормить,
надо пригласить его на обед или
ужин. Если спросить итальянца хо-
чет ли он есть, он прежде, чем от-
ветить, смотрит на часы. Еда для
итальянцев - это… в общем, это для
них все. Зато допивать до дна не
надо, можно даже вообще не пить.

Не принято делать замечания даже
в самой ласковой и вежливой фор-
ме. А намек на выяснение отношений
считается неадекватным поведением.
Ну, то есть некоторые, конечно, руга-
ются с соседями, родственниками, но
это обычно означает окончательный
разрыв дипломатических отношений.
Обсуждать какие-то серьезные темы
и тем более спорить - не приветству-
ется. Принято согласно кивать на лю-
бую ахинею, которую тебе говорят. Я
сначала удивлялась: а чего это все
со мной согласны всегда? :) Потом
разобралась. :).

Это все по опыту общения в не-
большом поселке в Ломбардии (один
из наиболее экономически развитых
регионов на Севере Италии). На Юге
кое-что может быть по-другому. Но
еда - святое по всей Италии.

Муж - грек

Одно из первых открытий - горя-
чая вода бывает не всегда, а наг-
ревается бойлером и заканчивает-
ся довольно быстро. Отопление зи-
мой включаем на час или два. По-
тому что +18 в доме - это вполне
тепло, и к этому можно привыкнуть.
А вот +15 - довольно холодно.

Это они не ругаются - они гово-
рят о погоде. Это они не убивают
друг друга - они говорят о футболе.
Это они не бьются в припадке, а
говорят о политике. Места в общес-
твенном транспорте старичкам луч-
ше уступать. А особенно старушкам

- целее будешь. Московские води-
тели по сравнению с афинскими -
зайчики. В Афинах поехать на
красный свет и на переходящих до-
рогу пешеходов - обычное дело. Еще
и обругать их, что недостаточно
быстро разбегаются.

Не спрашивай, как зовут малы-
шей до двух лет. Их зовут малыш
или малышка. Имя дадут на крести-
нах. Забудь о том, как тебе хочется
назвать своего ребенка. Его назо-
вут по имени свекра или свекрови.
Такая традиция, нерушимая. Ну-у-у,
если хочешь настаивать на своем -
готовься к войне.

Какой еще день рождения? Име-
нины - вот это праздник с подарка-
ми и поздравлениями. Какой еще
Новый год? Рождество! А самый
главный праздник - это Пасха. Праз-
днуют все, даже атеисты.

Муж - испанец

Испания удивила меня, пожалуй,
более трепетным отношением к име-
нинам. Некоторые люди их любят
больше, чем сам день рождения )
Ну и по мелочи - праздники другие.
Семейный ужин, когда приглашают
всех - это Рождество. Новый год -
это так, для молодежи повод выбра-
ться на дискотеку, а 2-го января из-
вольте на работу!

Обедать, особенно на работе, луч-
ше с кем-то. Поначалу напрягало, а
теперь уже нормально говорю кол-
легам, мол, закажите место и на меня
в ресторанчике. Если это обед или
ужин по карте, а не комплексный
обед, то заказывают несколько блюд
на "разделить" со всеми. Женатые
мужчины, особенно с детьми, делят
тяготы быта пополам с супругами.
Но это в большей степени касается
молодых, не старше сорока лет.

Муж - канадец

Взаимопонимания с ним гораздо
больше, чем с российскими мужи-
ками. Но все ещё борюсь с неко-
торыми привычками. Не люблю, ког-
да днём сидят с закрытыми штора-
ми при электрическом свете - здесь
часто с таким сталкиваюсь. И ещё у
меня "закон поверхностей" - то, что
стояло неизвестно где на полу на
обеденный стол не ставится и т.п. А
местные очень спокойно к такому от-
носятся, могут в кухонную раковину
вылить воду после мытья полов.

Российские блюда народ ест, иног-
да готовлю по заявкам. Но никто не
ест икру, и это очень жаль. Иногда
хочется, но мне одной много даже
маленькую баночку. И ещё коньяк
никто, кроме меня, не пьёт.

Муж - японец
В этой стране иностранная жена

никогда не будет своей, и ей это бу-
дут демонстрировать, хотя и не наз-
ло. Она навсегда чужая. И работу
ей найти труднее, чем японке. При-
дется привыкнуть к тому, что все де-
ньги и вся собственность - на муже.
Даже детские пособия получает он
на банковский счет. В общем, му-
жа-японца надо выбирать еще тща-
тельнее, чем любого иностранца. Же-
на будет очень финансово зависима.

Японскому мужчине в голову не
придет как-то помочь по дому.
Просьбы его удивят. Он чашку за
собой со стола в мойку не отнесет.
Даже очень добрый и любящий.
Максимум, он пойдет гулять с деть-
ми, чтобы жене было легче убрать-
ся. Женам не принято помогать но-
сить тяжелые сумки или дарить по-
дарки. На самом деле, лет за пять
можно научить его немного помо-
гать, например, закидывать гряз-
ные носки в стиральную машину. Но
это потребует колоссальных усилий.

Когда японский муж приходит ве-
чером домой, там все должно быть
идеально: ужин готов, дом убран, де-
ти симпатично одеты. И никаких под-
руг в его доме! Для подруг есть день.
Если муж вдруг пришел раньше
обычного, а ты с японской знако-
мой пьешь чай, японка подорвется
и, постоянно кланяясь и извиняясь,
буквально сбежит.

И еще деталь - муж и жена здесь
почти не разговаривают, это нор-
мально. Он ее при этом может да-
же очень любить. Но о чем тут го-
ворить, не представляет. Он выра-
жает свою любовь двумя способа-
ми: или зарабатывает побольше,
чтобы жена могла позволить себе
милые личные покупки, или выкра-
ивает время побыть дома, сходить
куда-то всей семьей погулять.

Муж - украинец из глубинки
С м е н а

куль т уры
была очень
радикаль-
ной, потому
что меня-
лась не то-
лько стра-
на, я пере-
ехала из
города в
село. Сра-
зу - новый стиль общения. Я пыта-
лась общаться со свекровью по име-
ни-отчеству. Но здесь только "мама -
вы". Тоже сразу меня одернули, ког-
да назвала мужа уменьшительным име-
нем (т.е. не ласкательным, а именно
уменьшительным), ну, например "Ва-
нька". "Разве ты с ним поссорилась
или не уважаешь? При людях не го-
вори так, а то слухи ходить будут".

В воскресенье ничего нельзя де-
лать категорически! Для меня, ра-
ботающей и привыкшей к городско-
му образу жизни, это была мука
мученическая. Отложишь уборку на
выходные, а тут - упс, уже оно. И
все. Потом научилась планировать,
и если честно, обходить запрет. Муж
поддерживает.

Здесь очень жирная кухня, могут
подать тушеную утку со свежим мо-
локом, для меня такое просто ужас-
ужас. Так что вот тут как раз муж
вынужден был привыкнуть к моим
традициям. А я сделала некий микс
из того и этого. Мне нравится. Да-
же окрошку есть научила.

ñòîëêíîâåíèÿ êóëüòóð
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В очередном выпуске
еженедельной программы
"Слово Предстоятеля" Бла-
женнейший Митрополит
Онуфрий рассказал о том,
какой должна быть прави-
льная молитва.

2 февраля на телеканале
"Интер" вышел 16-й выпуск
передачи "Слово Предстоя-
теля", в котором Блаженней-
ший Митрополит Киевский и
всея Украины Онуфрий приз-
вал всех учиться правильной
молитве и не забывать "пря-
тать себя в тень смирения".
Предстоятель УПЦ пояснил,
чему учит евангельская ис-
тория об исцелении Спаси-
телем слепого (Лк. 18: 35-43).
По словам Блаженнейшего, в
первую очередь эта священ-
ная история показывает, ка-
кой должна быть правильная
молитва.

"По логике, человек дол-
жен просить конкретного -
здоровья, богатства, облег-
чения в скорбях, успехов в

1 февраля, в 10-ю годов-
щину интронизации Святей-
шего Патриарха Московско-
го и всея Руси Кирилла,
Предстоятель Русской Пра-
вославной Церкви вместе с
Предстоятелями и предста-
вителями Поместных Правос-
лавных Церквей, автономных
и самоуправляемых Церквей,
входящих в состав Московс-
кого Патриархата, членами
Священного Синода, главами
митрополий и сонмом архие-
реев и духовенства Русской
Православной Церкви совер-
шил Божественную литургию
в кафедральном соборном
Храме Христа Спасителя в
Москве.

Богослужение возглавили:
Блаженнейший Патриарх Ан-
тиохийский и всего Востока
Иоанн X, Святейший Патри-
арх Московский и всея Ру-
си Кирилл, Святейший Пат-
риарх Сербский Ириней,
Блаженнейший Митрополит
Чешских земель и Словакии
Ростислав, Блаженнейший
Митрополит всей Америки и
Канады Тихон.

Предстоятелям сослужили:
постоянные члены Священ-
ного Синода Русской Правос-
лавной Церкви: Блаженней-
ший митрополит Киевский и
всея Украины Онуфрий, мит-

Предстоятели Поместных
Церквей должны собраться
и обсудить происходящие в
Православном мире собы-
тия. Об этом сказал Бла-
женнейший Патриарх Анти-
охии и всего Востока Иоанн
Х в слове после Литургии в
московском Храме Христа
Спасителя 1 февраля.

Как отметил Патриарх Ио-
анн, в нынешнее неспокой-
ное время "христианство во-
обще и Православие в част-
ности противостоит серьез-
ному нападению со стороны
общества потребления и его
новых идолов, претендующих
на то, что они могут именем
свободы и безответственнос-
ти дать счастье и благополу-
чие сегодняшнему человеку".

Áîæåñòâåííàÿ ëèòóðãèÿ ïî ïîâîäó 10-îé ãîäîâùèíû
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рополит Крутицкий и Коло-
менский Ювеналий, Патри-
арший наместник Московс-
кой епархии; митрополит Ки-
шиневский и всея Молдовы
Владимир; митрополит Аста-
найский и Казахстанский
Александр, глава Митропо-
личьего округа в Республи-
ке Казахстан; митрополит
Ташкентский и Узбекистан-
ский Викентий, глава Сред-
неазиатского митрополичье-
го округа; митрополит Санкт-
Петербургский и Ладожский
Варсонофий, управляющий
делами Московской Патри-
архии; митрополит Минский

и Заславский Павел, Патри-
арший экзарх всея Белару-
си; митрополит Волоколам-
ский Иларион, председатель
Отдела внешних церковных
связей Московского Патри-
архата; а также митрополит
Восточно-Американский и
Нью-Йоркский Иларион, мит-
рополит Рижский и всея Лат-
вии Александр, митрополит
Таллинский и всея Эстонии
Евгений, митрополит Токий-
ский и всей Японии Даниил,
собор архиереев Русской
Православной Церкви.

Также Предстоятелям
сослужили главы и члены

делегаций Поместных Пра-
вославных Церквей в свя-
щенном сане, включительно
Болгарской Православной
Церкви - митрополит Ста-
розагорский Киприан, мит-
рополит Видинский Даниил,
представитель Патриарха
Болгарского при Патриархе
Московском и всея Руси ар-
химандрит Феоктист (Димит-
ров), архимандрит Анфим
(Маноилов), священноэко-
ном Цветан Иванов, прото-
иерей Живко Желев.

На сугубой ектении были
вознесены прошения о един-
стве Православной Церкви
и сохранении Церкви от раз-
делений и расколов.

В сугубую ектению были
включены также особые
прошения о ныне чествуе-
мом Святейшем Патриархе
Московском и всея Руси Ки-
рилле. После сугубой екте-
нии митрополит Крутицкий
и Коломенский Ювеналий
прочитал молитву о Предс-
тоятеле Русской Церкви.

Затем Святейший Патри-
арх Кирилл совершил молит-
ву о мире на Украине.

Возгласы и молитвы Бо-
жественной литургии звуча-
ли на церковнославянском,
арабском и английском
языках. Проповедь перед

причастием произнес руко-
водитель Управления Мос-
ковской Патриархии по за-
рубежным учреждениям ар-
хиепископ Венский и Буда-
пештский Антоний.

По окончании Литургии с
10-й годовщиной интрониза-
ции Святейшего Патриарха
Московского и всея Руси Ки-
рилла поздравил Блажен-
нейший Патриарх Антиохий-
ский и всего Востока Ио-
анн X. В дар Его Святейшес-
тву Предстоятель Антиохий-
ской Православной Церкви
передал Патриарший жезл,
изготовленный в Дамаске.

Блаженнейший митрополит
Киевский и всея Украины
Онуфрий зачитал поздрави-
тельный адрес членов Свя-
щенного Синода Русской Пра-
вославной Церкви Святей-
шему Патриарху Кириллу и
преподнес Предстоятелю
Русской Православной Цер-
кви от Священного Синода
памятные дары - предносной
крест и комплект из двух па-
нагий и наперсного креста.

Святейший Патриарх Мос-
ковский и всея Руси Кирилл
обратился к участникам бо-
гослужения с Первосвятите-
льским словом, сообщила
пресс-служба Патриарха
Московского и всея Руси.

Â Êèåâå âåðóþùèå íå ïðèøëè
ïîçäðàâèòü Åïèôàíèÿ

3 февраля у Софии Киевс-
кой собрались немногочис-
ленные прихожане и гости
торжественной для главы
Православной Церкви Укра-
ины (ПЦУ) Епифания церемо-
нии интронизации (вступление
на престол). В этот день ру-
ководителю ПЦУ исполнилось
40 лет.

Церемония проходила на
литургии в Соборе Святой
Софии Киевской. На площад-
ке перед храмом собрались
полицейские, представители
Нацгвардии, которые охраня-
ли общественный порядок.

Впрочем, сама Софийская
площадь была безлюдна. На
входе собора стояли метал-
лические рамки. Свою рабо-
ту выполняли журналисты,
несколько десятков прохожих наблюдали за действом, стоя
на противоположной стороне дороги. Во время проведе-
ния литургии улицу Владимирскую частично перекрыли.
Некоторых людей пропускали по спискам.

Отметим, что раньше здесь устраивались массовые ми-
тинги в честь создания ПЦУ. На Софийскую площадь свози-
ли бюджетников, которых власть выдавала за "верующих".

Â åäèíîé Öåðêâè èñêëþ÷àþòñÿ åäèíîëè÷íûå ðåøåíèÿ
"Высокопоставленные люди

мира сего хотят использовать
Церковь в своих политичес-
ких интересах - это попытка
ослабить ее свидетельство в
мире и расколоть на нацио-
нальные Церкви. Поэтому
нам сейчас больше, чем ког-
да-либо, требуются активи-
зация братского сотрудни-
чества, укрепление связей
между братскими Правос-
лавными Церквами и наро-
дами, которые они окормля-
ют", - сказал Предстоятель
Антиохийской Церкви.

Патриарх напомнил, что
последние полвека отноше-
ния между Православными
Церквями строились на ос-
нове "священной концепции",
согласно которой в единой

Церкви исключаются едино-
личные решения, превосход-
ство больших над малыми
или сильных над слабыми.

Блаженнейший Патриарх
Иоанн подчеркнул, что ис-
пытывает великую боль "от
того, что происходит в Пра-
вославной Церкви в эти дни,
от того, что проявляется в
результате единоличных ре-
шений, отсутствия диалога и
соборности, от того, что слу-
чилось недавно на Украине".

"Чувствую, что уже настало
время, когда мы вынуждены
возвысить свой голос, ибо
молчание перед неправдой
противно, если не переходит
в усердную молитву. Я при-
зываю братьев - Их Блажен-
ства и Святейшества, Предс-

тоятелей Автокефальных Пра-
вославных Церквей - дабы
мы собрались вместе и яви-
ли миру сплоченность Единой
и Святой Православной Цер-

кви, зная, что Ее свет - от
света Христа, который поны-
не великолепен и ослепите-
лен", - сказал Предстоятель
Антиохийской Церкви.

Ïðåäñòîÿòåëü ÓÏÖ: Íóæíî ó÷èòüñÿ ïðàâèëüíîé
ìîëèòâå - ïîêàÿííîé è ñìèðåííîé

бизнесе и делах. Но прави-
льной является молитва сле-
пого: "Иисусе, Сыне Дави-
дов, помилуй меня!" (Лк. 18:
38)", - сказал Блаженнейший
Онуфрий.

Владыка напомнил, что
все наши болезни, скорби
и неудачи являются "порож-
дением грехов", поэтому
правильная молитва - это
молитва покаяния.

Также, по словам Архипас-
тыря, эта священная исто-
рия учит нас тому, что "в мо-
литве человек должен быть
упорным".

"Если мы станем на мо-
литву, то нам обязательно
что-то будет мешать, - от-
метил Его Блаженство, - но
человек должен быть
упорным в молитве, тогда
эта молитва принесет
плоды".

Третье, чему учит еванге-
льская история об исцеле-
нии слепого, - это смирение.

"Исцелив слепого, Господь

спрятал свою человеческую
природу, - пояснил Блажен-
нейший Онуфрий. - Поэто-
му, делая добрые дела, мы
должны об этом помнить".

В конце своего духовного
наставления Предстоятель
призвал всех учиться пра-
вильной молитве - покаян-
ной и упорной, но не забы-
вать "прятать себя в тень
смирения", когда делаем
добро ближнему.
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Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 1. Вишну. 5. Ропак. 8. Саксы. 9. Хобби. 10.
Баржа. 11. Клика. 12. Душа. 15. Мука. 17. Визг. 18. Рыло. 19.
Вьюн. 21. Клоп. 24. Салют. 27. Амиго. 28. Макси. 29. Дерби. 30.
Аорта. 31. Нырок.

По вертикали: 1. Выход. 2. Шабаш. 3. Усик. 4. Акри. 5. Рыба.
6. Порту. 7. Коала. 13. Утиль. 14. Аргон. 15. Моряк. 16. Калао.
19. Влага. 20. Юниор. 22. Ликёр. 23. Поиск. 24. Сода. 25. Лорд.
26. Тмин.

Хотите узнать РЕЦЕПТ СМЕХА?
Он - на страницах книги

Наталии Ерменковой "Наташки".
Это - сборник веселых историй и окра-

шенных легкой грустью и иронией рассказов,
написанных на болгарском и русском языках.
Как отмечает литературная критика, юмор в
книге - очень добронамеренный, "щядящий",
перо автора талантливо и  деликатно. Читая
на одном дыхании страницу за страницей, не-
вольно "заражаешься" атмосферой увлекательной прозы и даже
становишься своеобразным соавтором, вспоминая свои смешные
и порой нелепые житейские ситуации. Реакция всех, кто уже
имел удовольствие прочитать книгу "Наташки", однозначна: "Когда
будет продолжение?"

Что ж, это - самая высокая читательская оценка!
Книга "Наташки" предлагается в Российском культурно-инфор-

мационном центре в Софии - в книжном магазине, и на сайте
"книги онлайн" www.ozone.bg и https://www.ozone.bg/product/natashki/

Фразы, которые уродуют ваши электронные письма

Жизненное

По горизонтали: 1. В ведической религии бо-
жество. 5. Стоящая ребром льдина. 8. Древний
народ. 9. Увлечение в часы досуга. 10. Грузовое
судно. 11. Группа сообщников. 12. Погрязает во
грехах. 15. Сильное физическое страдание. 17.
Высокий и резкий крик, звук. 18. Лицо у свиньи.
19. Скользкая рыба. 21. Насекомое с колющим
хоботком. 24. Фейерверк в небе на фото. 27.
Испанский друг. 28. Юбка, платье, пальто макси-
мальной длины. 29. Род конных состязаний. 30.
Кровеносный сосуд. 31. Утка занимающаяся под-
водным плаванием.

По вертикали: 1. Появление на сцене действую-
щего лица. 2. Тусовка ведьм. 3. Цеплялка огурца.
4. Штат в Бразилии. 5. Доминошный "тупик". 6.
Порт в устье реки Дору. 7. Сумчатое млекопитаю-
щее. 13. Тряпьё как сырьё. 14. Инертный газ. 15.
Водоплавающий хомо сапиенс. 16. Носорог среди
тропических птиц. 19. Сырость. 20. Молодой спор-
тсмен. 22. Сладкий алкогольный напиток. 23. Розыск,
исследование. 24. Что гасят уксусом? 25. Почётный
титул в Англии. 26. Травянистое растение.

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

8 февраля, пятница
Национальный конкурс "Путь

к славе"
Большой зал, 9:00-19:00
К Дню российской науки
Дом русского зарубежья им.

А. Солженицына представляет
документальные фильмы:

"Русский триумф на чужбине.
Пионер видеоэры инженер По-
нятов" реж.: Г. Тагиева, С.Зай-
цев, 45 мин., 2012

"Захарий Аркус-Дантов: русс-
кий "отец" американской ле-
генды" реж.: А.Бурыкин, 42 мин.,
2014. Малый зал, 18:30

9 февраля, суббота
Национальный конкурс "Путь

к славе" Большой зал, 9:00-
19:00

Мульт-утро - сборник мульт-
фильмов Малый зал, 10:00

Детские чтения на русском
языке: "Лев и Комар" И.А.Крылов

Библиотека, 11:00
Встреча клуба "МОДИКО", пос-

вященная Дню дипломатическо-
го работника

Конференц-зал 305, 13:00
10 февраля, воскресенье
Национальный конкурс "Путь

к славе" Большой зал, 9:00-
18:00

Дискуссия на тему творчес-
кого развития детей.

Малый зал, 11:00-12:30
11 февраля,  понедельник
Встреча представителей

Финансового университета и
РАНХиГС с абитуриентами

Мраморный зал, 19:00
12 февраля, вторник
Православный клуб "Луч"

представляет документальные
фильмы Малый зал, 18:30

13 февраля, реда
Посвящается Дню памяти А.С.

Пушкина. Документальный
фильм "А.Пушкин. 29 дуэль",
реж. В.Рыбась. 50 мин., 2010

Малый зал, 18:30
14 февраля, четверг
Кинокалендарь. Посвящается

дню рожденья советского и
российского кинооператора.
Заслуженного деятеля искусств
РСФСР. Народный артист РФ -
"Раба любви" реж.: Н.Михалков,
в ролях: Е.Соловей, Р.Нахапе-
тов, Н.Михалков, 1975, 95 мин.,
с бг.титрами

Малый зал, 18:30

Электронные письма мы пи-
шем, наверное, каждый день.
Или хотя бы получаем. И до-
пускаем много неприятных,
а иногда даже раздражаю-
щих ошибок. Попробуйте на-
писать следующее письмо
без этих фраз. Вам понра-
вится.

Доброго времени суток.
Сразу нет. После любимого
многими письменного обра-
щения отвечать на письма
почему-то не хочется. По ре-
чевому этикету (потому что
приветствия регулируются
нормами, а не правилами
языка) лучше писать по ста-
ринке: доброе утро (день) ве-
чер или здравствуйте. Да,
мы живём все в разных ча-
совых поясах, и странно пи-
сать "доброе утро", когда у
адресата, возможно, глубо-
кая ночь. Но для этого су-
ществует универсальное при-
ветствие "добрый день" или
"здравствуйте".

А ещё во фразе "доброго
времени суток" банально не-
правильный падеж. Лингвист
Максим Кронгауз в своей
книге "Русский язык на гра-
ни нервного срыва" объясня-
ет: в русском языке роди-
тельный падеж употребляет-

ся чаще при прощании ("счас-
тливого пути!", "удачи!"), а в
приветствиях - именительный
падеж ("добрый вечер!" вмес-
то "доброго вечера!").

Правильно: добрый день
/здравствуйте
Уважаемый, Аполлина-

рий Евграфович! Правило
с обращениями проходят
чуть ли не в начальной шко-
ле, а вспоминать его прихо-
дится всю жизнь. Обраще-
ния действительно нужно
выделять запятыми. Всегда.
Но в нашем варианте слово
"уважаемый" входит в обра-
щение и запятой не отделя-
ется. А вот если бы перед
таким обращением стояло
приветствие ("здравствуйте,
уважаемый Аполлинарий Ев-
графович!") - тогда запятая,
конечно, нужна.

Правильно: уважаемый
Аполлинарий Евграфович!

В настоящее время, в
настоящий момент .  От
употребления этого выраже-
ния лучше отказаться, если
только вы не автоответчик
("в настоящее время або-
нент недоступен") или рас-
сылаете письма с пресс-ре-
лизами. Во-первых, канце-
ляризмы никогда не укра-

шали наши тексты, а во-
вторых - всегда можно за-
менить наречием "сейчас".

Правильно: сейчас
Беспокою вас касатель-

но/ относительно вопроса.
Слово "касательно" и его
разговорный вариант "каса-
емо" существует, и писать
или говорить так не запре-
щено. Но не нужно. Вместо
них лучше употреблять обо-
рот "что касается". То же са-
мое про "относительно". В
мире и правда всё относи-
тельно. Но не так, чтобы в
каждом письме и вопросе.

Правильно: хочу обсудить
с вами…

Я понял то, что ошибся,
Мы рады, что вы поняли "то,
что". Но у нас вопрос: а за-
чем вам "то"? Последнее
время всё чаще говорят "я
считаю то, что…". И похо-
же, это какой-то новый со-
юз. Да, есть предложения,
когда по-другому просто не-
льзя сказать. Например, "то,
что она не перезвонила, да-
же лучше". Но в остальных
примерах этот "союз" всё
явно портит (а ещё так да-
же говорят в устной речи!).

Правильно: я понял, что
ошибся

Есть у меня коллеги: Юра и Толя. Как-то
Юра собрался ехать покупать машину, и я
поехала за компанию, поскольку меня обе-
щались потом домой забросить. Юра за-
ранее договорился встретиться с Толей, ко-
торый до этого клялся, что знает класс-
ное место, где дешево. Мы встретились на
каком-то перекрестке и поехали.

А надо сказать, что у Толи крутейший джип,
а у Юрки битая-перебитая четверка. Толя
понятно тихо ездить не умеет (машина обя-
зывает). И вот он мчится на всех парах по
левой полосе на своей тачке, за ним мы на
четверке. Естественно, что где находится то
самое место, Толик забыл. И мы, все на той
же скорости, прочесали полрайона. На дру-
гой день Толик поведал, что вечером ему
позвонил приятель и спросил: "Толян, кто ж
это тебя так на четверке по городу гонял?..

***
Очень часто, летом, когда сынишка был

еще маленький мы отправляли его в де-
ревню к бабушке с дедушкой. У них, ес-
тественно, была какая-то живность. И ес-
ли к корове там или к поросятам он не
проявлял особого интереса, то вот куроч-
кам очень любил насыпать зерна, угостить
хлебными крошками.

Но дело-то житейское. Иногда дедушке
приходилось и отрубить головку петушку.
Что бы не травмировать детскую психику,
бабушка старалась увести внучка куда-ни-
будь подальше от этого зрелища. Но рано
или поздно нужно было как то готовить
ребенка к прозе жизни. Вот дедушка так
осторожно, издалека и спрашивает:

- Сашенька, скажи, вот иногда хочется

поесть свининки или куриного супчика от-
ведать. Вот ты мог-бы отрубить голову ку-
рочке?

- Нет дедушка, не могу. Я еще маленький,
топор не подниму...

***
А надо сказать я спросонья всякую чушь

по телефону говорю. В общем беру трубку
и говорю.

- Ну?
А мне в ответ нетерпеливый голос.
- Что ну, как там?
- Что как?
- Работает, нет?
Я задумчиво оглядываю коридор в поис-

ках того что могло бы работать. Тут мой
взгляд падает на холодильник и я уверенно
сообщаю.

- Работает.
- Отлично! ты его открывал?
У меня начинает тихо съежать крыша.
- Н-нет.
- Так открой, балда, проверь все на мес-

те!
Я послушно открываю холодильник и ог-

лядываю его скудное содержимое пытаясь
сообразить не сошёл ли я с ума.

- Ну! - нетерпеливо спрашивают меня из
трубки- Все там?

- Нет. - грустно говорю я
- Молока нет.
Долгое молчание в трубке, похоже он

пытается сообразить о чём я говорю. На-
конец он спрашивает.

- Какого молока?
- Никакого.- со вздохом отвечаю я.
И кладу трубку.
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Пятница, 8 февраля (болгарское время)

Воскресенье, 10 февраля

Пятница, 8 февраля (московское время)

Воскресенье, 10 февраля

05.00 Новости 05.10 Екатерина Климова, Иван Оганесян в фильме
"Я люблю своего мужа" (12+) 06.55 "Играй, гармонь любимая!"
(12+) 07.35 "Смешарики. Новые приключения" (0+) 08.00 "Умницы
и умники" (12+) 08.40 "Слово пастыря" (0+) 09.00 Новости (с суб-
титрами) 09.15 К юбилею Ирины Муравьёвой. Премьера. "Больше
солнца, меньше грусти" (12+) 10.15 Ирина Муравьёва в комедии
"Самая обаятельная и привлекательная" (12+) 11.00 Новости (с
субтитрами) 11.15 "Самая обаятельная и привлекательная" (12+)
12.00 Премьера. "Живая жизнь" (12+) 14.35 Ирина Муравьёва в
фильме "Артистка из Грибова" (12+) 17.00 "Эксклюзив" с Дмитри-
ем Борисовым (16+) 18.35 "Сегодня вечером" (16+) 20.00 "Время"
20.20 "Сегодня вечером" (16+) 21.50 Ирина Муравьёва в комедии
"Самая обаятельная и привлекательная" (12+) 23.20 Премьера. Сте-
пан Девонин, Дмитрий Поднозов, Яна Сексте в фильме "Сердце
мира" (18+) 01.25 Ирина Муравьёва, Владимир Меньшов, Екатери-
на Васильева, Валентин Гафт в фильме "Год телёнка" (12+) 02.45
Вячеслав Тихонов в фильме "Сердце бьётся вновь..." (12+) 04.15
"Давай поженимся!" (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 "Сегодня 8 фев-
раля. День начинается" (6+) 09.00 "Модный приговор" (6+) 10.00
"Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Время
покажет" (16+) 13.00 Премьера. "Наши люди" с Юлией Меньшовой
(16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай поженимся!" (16+)
15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время покажет" (16+)
17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.25 "Время покажет"
(16+) 17.50 "Человек и закон" с Алексеем Пимановым (16+) 18.50
"Поле чудес" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Премьера. Павел Трубинер,
Евгения Симонова, Полина Агуреева в многосерийном фильме "Лан-
цет" (12+) 22.20 "Вечерний Ургант" (16+) 23.10 Дмитрий Аверин,
Ксения Раппопорт, Нина Лощинина в комедии "Мама дарагая!" (16+)
00.40 Наталия Медведева, Полина Максимова, Константин Крю-
ков, Людмила Артемьева, Анна Ардова, Александр Демидов в филь-
ме "Помню — не помню!" (12+) 01.55 Георгий Бурков, Татьяна
Васильева, Владимир Зельдин в фильме "Добряки" (12+) 03.15
"Ланцет". Многосерийный фильм (12+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

05.00 Новости 05.10 Екатерина Климова, Иван Оганесян в филь-
ме "Я люблю своего мужа" (12+) 06.50 "Смешарики. ПИН-код"
(0+) 07.00 "Часовой" (12+) 07.30 "Здоровье" (16+) 08.25 "Непутёвые
заметки" с Дм. Крыловым (12+) 09.00 Новости (с субтитрами) 09.10
"О чём молчал Вячеслав Тихонов" (12+) 10.10 "Наедине со всеми"
(16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Наедине со всеми" (16+)
12.30 "Жаркие. Зимние. Твои". К 5-летию Открытия сочинской Олим-
пиады (12+) 13.45 "Три аккорда" (16+) 15.30 "Александр Михайлов.
Только главные роли" (16+) 16.25 Александр Михайлов в фильме
"Мужики!.." (12+) 18.10 Премьера. "Главная роль" (12+) 20.00 "Тол-
стой. Воскресенье" 21.30 "Что? Где? Когда?". Дети XXI века (12+)
22.45 Данила Козловский, Клавдия Коршунова, Игорь Гордин в фи-
льме "Дубровский" (16+) 01.00 Евгений Миронов, Чулпан Хаматова
в фильме "Синдром Петрушки" (16+) 02.40 Армен Джигарханян,
Николай Караченцов, Леонид Ярмольник, Наталья Гундарева в фи-
льме "Две стрелы. Детектив каменного века" (16+) 04.10 "Мужское
/ Женское" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 9 февраляСуббота, 9 февраля

Воскресенье, 10 февраля

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым 11.50
60 минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное
время 13.40 Кто против? 16.00 Вести. Мест-
ное время 16.25 Андрей Малахов. Прямой эфир
17.50 60 минут 19.00 Вести в 20:00 19:45 Вес-
ти. Местное время 20.00 Юморина 22.00 Выход
в люди 23.05 Китайский Новый год. Х/ф 00.40
Белая студия. Виктор Пивоваров 01.25 Разн-
ые судьбы. Х/ф 03.10 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир

05.00 Утро России. Суббота 08.40
Местное время. Суббота 09.20
Сто к одному 10.00 Вести 10.25
Вести. Местное время 10.45 Пя-
теро на одного 11.25 Пешком...
Москва. 1970-е 11.55 Брачные
игры. Х/ф 15.30 Пригласите на
свадьбу! 16.50 Привет, Андрей!
19.00 Вести в субботу 19.45 Моя
чужая жизнь. Х/ф 23.00 Роман-
тика романса 00.05 Карнавал. Х/
ф 02.30 Однажды и навсегда. Х/
ф 04.00 Пешком... Москва. 1970-
е 04.30 Моя чужая жизнь. Х/ф

07.35 Сам себе режиссер 08.15 Сме-
хопанорама Евгения Петросяна
08.40 Местное время. Воскресенье
09.20 Сто к одному 10.00 Вести 10.25
Утренняя почта 10.55 Когда все до-
ма с Тимуром Кизяковым 11.45
Юмор! Юмор!! Юмор!!! 14.15 Да-
лекие близкие 15.45 Вера. Х/ф
19.00 Вести недели 21.00 МОСКВА.
КРЕМЛЬ. ПУТИН 22.00 Воскресный
вечер с Владимиром Соловьевым
23.30 Корона под молотом. Фильм
Аркадия Мамонтова 00.40 Рома-
новы. Венценосная Семья. Х/ф
03.00 Мой папа - идеалист. Х/ф

Суббота, 9 февраля

RTR

Понедельник, 11 февраля

Вторник, 12 февраля

Среда, 13 февраля

Четверг, 14 февраля

Понедельник, 11 февраля

Среда, 13 февраля

Четверг, 14 февраля

Понедельник, 11 февраля

Вторник, 12 февраля

Среда, 13 февраля

Четверг, 14 февраля

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 "Сегодня 11
февраля. День начинается" (6+) 09.00 "Модный приговор" (6+)
10.00 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 13.00 Премьера. "Наши люди" с Юлией
Меньшовой (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай
поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время
покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.25
"Время покажет" (16+) 17.50 "На самом деле" (16+) 18.50 "Пусть
говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Премьера. Михаил Поре-
ченков, Екатерина Олькина в многосерийном фильме "Гадал-
ка" (16+) 22.20 "Вечерний Ургант" (16+) 22.55 "Познер" (16+)
23.55 Яна Гладких, Никита Ефремов, Игорь Скляр, Юлия Ауг в
многосерийном фильме "Отличница" (16+) 01.30 "Мужское /
Женское" (16+) 02.15 "Давай поженимся!" (16+) 03.05 "Гадал-
ка". Многосерийный фильм (16+) 04.00 Новости 04.05 "Гадал-
ка". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 "Сегодня 12
февраля. День начинается" (6+) 09.00 "Модный приговор" (6+)
10.00 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 13.00 Премьера. "Наши люди" с Юлией
Меньшовой (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай по-
женимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время
покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.25 "Время
покажет" (16+) 17.50 "На самом деле" (16+) 18.50 "Пусть говорят"
(16+) 20.00 "Время" 20.30 Премьера. Михаил Пореченков, Екате-
рина Олькина в многосерийном фильме "Гадалка" (16+) 21.30 Пре-
мьера. "Большая игра" (12+) 22.30 "Вечерний Ургант" (16+) 23.05
Премьера. "Афганистан" (16+) 00.00 Яна Гладких, Никита Ефре-
мов, Игорь Скляр, Юлия Ауг в многосерийном фильме "Отличница"
(16+) 01.35 "Мужское / Женское" (16+) 02.20 "Давай поженимся!"
(16+) 03.05 "Гадалка". Многосерийный фильм (16+) 04.00 Новости
04.05 "Модный приговор" (6+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 "Сегодня 13
февраля. День начинается" (6+) 09.00 "Модный приговор" (6+)
10.00 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 13.00 Премьера. "Наши люди" с Юлией
Меньшовой (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай по-
женимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время
покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.25 "Время
покажет" (16+) 17.50 "На самом деле" (16+) 18.50 "Пусть говорят"
(16+) 20.00 "Время" 20.30 Премьера. Михаил Пореченков, Екате-
рина Олькина в многосерийном фильме "Гадалка" (16+) 21.30 Пре-
мьера. "Большая игра" (12+) 22.30 "Вечерний Ургант" (16+) 23.05
Премьера. "Афганистан" (16+) 00.00 Яна Гладких, Никита Ефре-
мов, Игорь Скляр, Юлия Ауг в многосерийном фильме "Отличница"
(16+) 01.35 "Мужское / Женское" (16+) 02.20 "Давай поженимся!"
(16+) 03.05 "Гадалка". Многосерийный фильм (16+) 04.00 Новости
04.05 "Модный приговор" (6+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 "Сегодня 14
февраля. День начинается" (6+) 09.00 "Модный приговор" (6+)
10.00 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 13.00 Премьера. "Наши люди" с Юлией
Меньшовой (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай по-
женимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время
покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.25 "Время
покажет" (16+) 17.50 "На самом деле" (16+) 18.50 "Пусть говорят"
(16+) 20.00 "Время" 20.30 Премьера. Михаил Пореченков, Екате-
рина Олькина в многосерийном фильме "Гадалка" (16+) 21.30 Пре-
мьера. "Большая игра" (12+) 22.30 "Вечерний Ургант" (16+) 23.05
"На ночь глядя" (16+) 23.55 Яна Гладких, Никита Ефремов, Игорь
Скляр, Юлия Ауг в многосерийном фильме "Отличница" (16+) 01.35
"Мужское / Женское" (16+) 02.20 "Давай поженимся!" (16+) 03.05
"Гадалка". Многосерийный фильм (16+) 04.00 Новости 04.05 "Модный
приговор" (6+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым 11.50
60 минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное
время 13.40 Кто против? 16.00 Вести. Мест-
ное время 16.25 Андрей Малахов. Прямой эфир
17.50 60 минут 19.00 Вести в 20:00 19.45 Вес-
ти. Местное время 20.00 Между нами девоч-
ками. Продолжение 21.55 Вечер с Владими-
ром Соловьевым 00.20 Вести-Санкт-Петербург
00.35 Энигма. Ильдар Абдразаков 01.15 Но-
вости культуры 01.35 Каменская-3 03.10 Анд-
рей Малахов. Прямой эфир

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 11.50 60
минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное время
13.40 Кто против? 16.00 Вести. Местное время
16.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 17.50 60
минут 19.00 Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное
время 20.00 Между нами девочками. Продолже-
ние 21.55 Вечер с Владимиром Соловьевым 00.20
Вести-Санкт-Петербург 00.35 "Тем временем.
Смыслы" с Александром Архангельским 01.20 Но-
вости культуры 01.40 Каменская-3 03.10 Андрей
Малахов. Прямой эфир

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 11.50 60
минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное время
13.40 Кто против? 16.00 Вести. Местное время
16.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 17.50 60
минут 19.00 Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное
время 20.00 Между нами девочками. Продолже-
ние 21.55 Вечер с Владимиром Соловьевым 00.20
Вести-Санкт-Петербург 00.35 Линия жизни. По-
лина Агуреева 01.30 Новости культуры 01.50 Ка-
менская-3 03.20 Андрей Малахов. Прямой эфир

Вторник, 12 февраля

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 11.50 60
минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное время
13.40 Кто против? 16.00 Вести. Местное время
16.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 17.50 60
минут 19.00 Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное
время 20.00 Между нами девочками. Продолже-
ние 21.55 Вечер с Владимиром Соловьевым
00.20 Вести-Санкт-Петербург 00.35 Билет в Бо-
льшой 01.15 Новости культуры 01.35 Каменская-
3 03.10 Андрей Малахов. Прямой эфир

Бедная Маша

Пятница, 8 февраля (болгарское время)RTR
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Страницу подготовила  Ольга Гурская

Сербский актер Петар Зе-
кавица стал в России прак-
тически своим. Подробнос-
ти - в интервью журнала "Ат-
мосфера".

- Петар, у вас выдался
непростой год…

- Действительно, он был
очень насыщенным для ме-
ня. Сразу несколько долгож-
данных кинопремьер, вклю-
чая "За гранью реальности"
Александра Богуславского и
"Ленин день" Сергея Дячь-
ковского. На экраны также
вышли важные для меня те-
левизионные проекты, ко-
торые дали возможность
публике посмотреть на ме-
ня, с другой стороны. Мне
особенно понравился неод-
нозначный психологизм
персонажа Артема в "Садо-
вом кольце" Алексея Смир-
нова. Кстати, блестящая ре-
жиссерская работа. Но бо-
льше всего событий и впе-
чатлений было в личном пла-
не. Для меня закончился тя-
желый этап жизни на два
города: Париж и Москва.
Париж не выдержал про-
верки на прочность. Я взял
длинный отпуск и провел все
свободное время со свои-
ми детьми - Софьей и Заха-
ром.

- Я так понимаю, что
после развода вы с
бывшей супругой мирно
разделили обязанности в
вопросе воспитания и
жизни детей.

- Совершенно верно. Мы
оба делаем все от нас за-
висящее, чтобы их детство
и взросление проходили с

Ксения Собчак дала пер-
вое большое интервью пос-
ле многочисленных слухов о
расставании с Максимом
Виторганом. Напомним, нес-
колько недель назад актер
и предполагаемый любовник
телеведущей Константин Бо-
гомолов подрались в цент-
ре Москвы. Собчак не от-
рицала проблемы в личной
жизни, но комментировать
ситуацию подробно отказы-
валась. Собчак подтверди-
ла, что сейчас проходит че-
рез сложный жизненный
этап. Телеведущая намекну-
ла на то, что в ее отноше-

Ó Êîíñòàíòèíà
Õàáåíñêîãî
ðîäèëàñü äî÷ü

О беременности Ольги
Литвиновой стало известно
еще в прошлом году, к кон-
цу 2018 она перестала по-
являться на работе в МХТе
им.Чехова, уйдя в декрет.
Как пишет "Экспресс-газе-
та", 1 февраля Ольга пода-
рила Хабенскому ребенка. У актеров уже есть совмест-
ная двухлетняя дочь Александра. Кроме того, от первого
брака с умершей от опухоли головного мозга журналист-
кой Анастасией Хабенской, у актера растет 11-летний сын
Иван. Мальчик живет с бабушкой - бывшей тещей артис-
та в Барселоне.

Ñóä îòêëîíèë
èñê Âèòàëèíû
Öûìáàëþê

Виталина Цымбалюк-Ро-
мановская во второй раз
попыталась отстоять свои
честь, достоинство и де-
ловую репутацию, на этот
раз в Кунцевском суде. И
вновь потерпела фиаско,
как и в Перовском суде в
прошлом году. В одном
ток-шоу Армен Джигарха-
нян назвал экс-супругу "во-
ровкой", за это она реши-
ла взыскать с артиста три миллиона рублей. Однако в суде
не нашли основания для возбуждения процесса. "Заседа-
ние длилось порядка трех часов. Мы предоставляли аргу-
ментированные возражения, что те высказывания, кото-
рые звучали в эфирах передач от 18 и 23 октября 2017
года, не являются оскорбительными и не порочат ее честь
и достоинство", - рассказал "МК" адвокат Джигарханяна
Евгений Парфенов. - "Решение стало для истицы полной
неожиданностью".

Ïåòàð Çåêàâèöà: "ß ìå÷òàþ î äîìå
ñ ñàìîâàðîì è ðóññêîé æåíå"

наименьшим стрессом, нес-
мотря на новую модель су-
ществования. Их мама Ека-
терина - чуткий педагог, фи-
лософ, юморист, издатель
детских книжек. Детям и
мне очень повезло. Я взял
на себя организацию спор-
та и увлечений. Я часто бе-
ру их с собой на съемки.

- Петар, вы очень орга-
нично выглядите в психо-
делическом ролике о
выставке русского аван-
гарда, снятом для Третья-
ковской галереи. Видимо,
вы не случайно в нем ока-
зались и вам близко ис-
кусство…

- Искусство занимает бо-
льшую часть моей психики.
Мне близка как классика,
так и современная форма,
в которой особенно важна
личность художника. Внима-
тельно всматриваюсь, прис-
лушиваюсь, ищу тайный код,
через который современ-
ные авторы выстраивают
свой мир. Собственно, ро-
лик Третьяковки был имен-
но про понимание искусст-
ва изнутри - вернее, нутром.

- Вы не раз заявляли,
что являетесь комедийным
актером и только и ждете
своего звездного часа не
то в цирке, не то на боль-
ших экранах…

- Это правда! Но тут не
все так просто. Есть боль-
шая разница между юмором
как внешним результатом
действия человека и коме-
дией как отображением его
сущности и превратностей
судьбы.

- Вы не слишком часто
улыбаетесь?

- О, это внешнее, поверь-
те! Я просто сосредоточен.
Готовлю свой дебют -
полный метр под рабочим
названием "Кракен".

- Вы снимали кино
здесь, в Сербии?

- Мы снимали его и в Сер-
бии, и в Германии, и в Рос-
сии. "Кракен" - в процессе.
Много работы еще впереди,
но часть материала мы пре-
зентовали на кинорынке в
румынском городе Альба.
Наша команда получила
приз на питчинге и поддер-
жку продюсера Эмбер
Орфф - дочери знаменито-
го киноведа Сюзан Орфф.

- Вас в Сербии воспри-
нимают как российского
или все-таки сербского
актера?

- Большая часть моих ра-
бот была сделана в России.
У меня элементарно не хва-
тало времени на мой род-
ной Белград. Все поездки
были так или иначе связаны
с моей семьей и обязатель-
ствами. Для меня было и ос-
тается важным, чтобы мои
дети почувствовали и увиде-
ли свои корни, впитали в се-
бя часть сербской культуры,
природу, традиции… Вместе
с ними, и я открываю мно-
гое в Сербии впервые.

- Лучший отдых для вас
- это море?

- Каждое лето родители
отправляли нас с сестрой в
Хорватию к нашей бабуш-
ке, так что я практически
вырос на море. Правда, пло-

хо переношу жару, большую
влажность, поэтому у побе-
режья отдыхаю ранним ле-
том или ранней осенью. И
людей тогда меньше. Не
люблю большие скопления
народа в целом и на пляже
в частности. Но моя самая
большая любовь - это горы!
Хорошо катаюсь на горных
лыжах.

- Вы еще и серфер!
- Мы с Сашей Дорошенко

освоили все водные виды
спорта - от фридайвинга до
ныряния в прибрежные вул-
канические каналы от лавы!
Хочется поехать в Гонолулу
и показать этот остров лю-
бимой.

- Вы так и не сказали, кто
она…

- И не скажу! Дело в том,
что мы чтим приватность
друг друга. Могу сказать то-
лько, что моя любимая ра-
ботает в сфере искусства.
Это неординарный человек,

который не перестает меня
удивлять своим мировоззре-
нием и мудростью.

- Она актриса?
- Нет, она современный ху-

дожник. Еще и балерина.
Лингвист. Остеопат и музы-
кальный продюсер. "Воро-
шиловский стрелок". Архи-
тектор.

- Петар, вы уверены, что
говорите о человеке с на-
шей планеты?..

- Теперь, после вашего
вопроса, я уже не уверен.

- Скажите, вы обрели
свой дом в России?

- В России я вырос. Я
здесь родил своих первых и
долгожданных детей. Я по-
садил яблоню. Правда, не
на своем участке, и это хо-
чется исправить. Большая
часть меня - здесь. Мечтаю
о своем доме с самоваром,
мезонином, собаками: Жуч-
кой, Шариком и Каштанкой.
Русской супругой!

Ñîá÷àê: "Ìàêñèì íàâñåãäà îñòàíåòñÿ äëÿ
ìåíÿ ïàïîé íàøåãî ñûíà"

ниях с Максимом Виторга-
ном назрели серьезные
проблемы, но не стала от-
вечать на прямые вопросы
о скором разводе.

В эфире программы "Экс-
клюзив" телеведущая все-та-
ки решилась на разговор о
кризисе в браке. По сло-
вам Ксении, она действите-
льно столкнулась с тяжелым
жизненным этапом, но по-
ка не готова говорить о воз-
можном разводе. К Витор-
гану Собчак относится с бо-
льшим уважением, ведь он
является отцом ее сына Пла-
тона.

Äî÷ü Äàíû Áîðèñîâîé
óøëà èç äîìà

Полина Аксенова призналась в социаль-
ной сети, что ушла из дома. В коммента-
риях к посту она публично назвала мать
хитрым и неадекватным человеком, а по-
том добавила, что сбегала и раньше. Не-
давно Дана Борисова жаловалась на пло-
хое поведение 11-летней Полины на съем-
ках программы Андрея Малахова. Борисо-
ва рассказала, что дочь стала публично
ругаться матом и решила временно не
брать ее на светские мероприятия.

Теперь же сама девочка опубликовала в
соцсети пост, в котором призналась, что пос-
сорилась с мамой и ушла из дома. На просьбы
фанатов пожалеть Дану Борисову, которая
наверняка волнуется, Полина оскорбила ро-
дительницу, обвинив ее в неадекватности. Ви-
димо сейчас у Полины начался переходный
возраст, и девочке бывает трудно сдержи-
вать эмоции, контролировать поведение. Мно-
гие поклонники считают, что конфликты с
мамой стали следствием излишней публич-
ности, а также участия Даны Борисовой в
череде скандальных программ.
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Áúëãàðñêèòå àñïèðàíòè â Ìîñêâà âúçðîäèõà
ìåæäóíàðîäíà íàó÷íà êîíôåðåíöèÿ

На 12 декември 2018 г. в
посолството на Република
България в Москва се про-
веде XII научно-практическа
конференция на български-
те аспиранти в Русия с меж-
дународно участие "Актуал-
ни проблеми на съвремен-
ната наука - 2018" на тема
"140 години свободна Бълга-
рия и 110 години независи-
ма България - история и пог-
лед в бъдещето", съобщи за
в. "Русия днес-Россия сгод-
ня" председателят на УС на
новоучредената обществена
организация "Съвет на бъл-
гарските аспиранти в Русия"
(СБАР) Вероника Преждаро-
ва.

Проектът се реализира
под патронажа на Атанас

Вдъхновен от обичта си към Русия наши-
ят читател Георги Евгениев ни изпрати
свое стихотворение.

РУСИЯ

Добре, че я има в света Русия -
велика държава с достоен народ!
С история славна, многовековна
и с култура богата, самородна,
с потенциал природен и човешки
и с вяра православна благородна.
Тя страж на мира е и на прогреса
в нашата майка-планета Земя.

Родеем се ние с тази държава
и с дружба вековна с този народ.
Няма забрава и тяхната помощ,
робството и фашизма да победим.

Безродници наши, днес с чужда помощ,
историята искат да променят
и дружбата ни братска да разрушат.
Напразно! Това няма да се случи!
Дружбата има корени дълбоки
и е жива в народната ни памет.
На лъжи и клевети ще устои!
Ще пребъде тя и в бъдещите дни!

януари 2019 г.

Обществената организация "Съвет на българските ас-
пиранти в Русия" (СБАР) е доброволна, самоуправляе-
ма, нестопанска структура, създадена по инициатива на
граждани за реализиране на общи цели, посочени в
нейния устав. Тя е приемник на "Совет болгарских аспи-
рантов в СССР", който е бил активен от 1979 г. до нача-
лото на 90-те години на ХХ век.

СБАР е новоучредена на 12.12.2017 г. в посолството
на Република България в Москва в съответствие с Кон-
ституцията на Република България и Закона за бълга-
рите, живеещи извън Република България, както и с
Конституцията на РФ, Гражданския кодекс на РФ и Фе-
дералния закон "Об общественных объединениях"  на
Руската федерация. СБАР е регистрирана в Държавна-
та агенция за българите в чужбина и има подписан Ме-
морандум за сътрудничество с посолството на Републи-
ка България в Москва от 19.10.2018 г. В своята дейност
СБАР се ръководи от общопризнати международни прин-
ципи, норми и стандарти.

лада по заявената тема от
позицията на природните, ху-
манитарните и техническите
науки. Това позволи да се
приложи синергетичният
ефект в хода на дискусията
и да се види как проблеми-
те на съвременното образо-
вание могат да се разгледат
и решат посредством поли-
парадигмални проучвания.

Ако първата част на кон-
ференцията предимно беше
посветена на теорията като
такава, то във втората част
стана плавен преход от тео-
рията към практиката, прев-
ръщайки се в "Интерактив-
на лаборатория". Интерак-
тивната лаборатория обеди-
ни 12 български аспиранти,
работещи в различни стра-
ни по света - Австрия, Бел-
гия, България, Великобрита-
ния, Германия, Канада и дру-
ги. Аспирантите показаха
своите иновационни изобре-
тения и по този начин де-

модели, разработени от уче-
ните през 2018 година, пред-
ставени на конференцията.

Няма как да не бъде от-
белязан и заключителният
концерт, посветен на първия
рожден ден на възродената
организация "Съвет на бъл-
гарските аспиранти в Русия",
в който  взеха участие бъл-
гарски танцьори, музиканти
и певци. По време на кон-
церта в знак на благодар-
ност за партньорството бя-
ха връчени почетни статует-
ки "СБАР".

По всичко изглежда, че
традицията ще бъде продъл-
жена, изхождайки от обек-
тивните факти. Всяка годи-
на количеството на българ-
ските аспиранти и студенти
в Русия се увеличава и се
появява необходимост от об-
мен на резултатите от тех-
ните научни изследвания. Ня-
ма съмнение, че следва да
се продължи и строителст-
вото на "духовния мост" меж-
ду образователните, научни-
те, техническите и културни-
те постижения на съвремен-
ния информационен свят на
България и Русия.

се явява забележителен факт
в сравнение с XI конферен-
цията, която се е провела
преди 29 години, в епохата
на социализма. Едва ли е мо-
жело да си представим та-
къв формат на организация
на среща между сериозно
мислещи хора както в ней-
ната техническа организа-
ция, така и в иновационните

Кръстин - извънреден и пъл-
номощен посланик на Репуб-
лика България в Руската фе-
дерация, чрез любезното съ-
действие на Българския кул-
турен институт в Москва и
със сътрудничеството на
Центъра на промишленост-
та на Република България в
Москва и Съвета на млади-
те политолози - Руска асо-
циация на политическите на-
уки.

Последно такава конфе-
ренция е била проведена
през 1989 година, но орга-
низаторите в това време са
били членове на "Съвета на
българските аспиранти в
СССР". Настоящата конфе-
ренция се явява  "духовен
мост" межди двете славянс-
ки държави - Република Бъл-
гария и Руската федерация.

На конференцията бяха по-
канени учени от България,
Русия и други страни, които
представиха 35 научни док-

монстрираха как може да се
обединят науката, технологи-
ите и изкуството в единно
цяло. По този начин посолс-
твото на Република България
в Москва се превърна в "ду-
ховен център" на научния
междудисциплинарен обмен
между учени по целия свят.

Трябва да отбележим, че
интерактивната лаборатория
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Най-после дочакахме доб-
рата новина: тръбата от
"Турски поток" към Европа
ще минава през България.
Тази седмица министърът на
енергетиката Теменужка Пет-
кова обяви, че ще строим
разклонението, по което
очакваме да потече руски
газ до хъб "Балкан". Тя уве-
ри, че процедурата е в съ-
ответствие с европейските
правила и, че стремежът е
"да се запази ключовото
място на България на газо-
вата карта в Европа". "Па-
зарният тест е проведен и
е ангажиран на 100 процен-
та както входният, така и из-
ходният капацитет на тръ-
бата, каза Петкова.

"Стартът на строителство-
то е пряко ангажиран с ус-
пеха на третата фаза на па-
зарния тест. В рамките на
срока на провеждане на про-
цедурата към 31 януари 2019
г. стана ясно, че пазарният
тест е успешен. В резултат
на успеха на пазарния тест,
"Булгартрансгаз" взе оконча-
телно инвестиционно реше-
ние за реализацията на този
проект и пристъпи към
сключване на договори с
участниците, които подадоха
ангажиращи оферти в рам-
ките на третата фаза на па-
зарния тест. Обществената
поръчка е в ход и ние очак-
ваме подаването на заявле-
ния за участие до 15 февру-
ари. В началото на 2020 го-
дина проектът трябва да бъ-
де въведен в експлоатация",
докладва министърът.

Така - макар и с няколко-
годишно закъснение и за

Русия измести Китай и се
превърна в пети притежа-
тел на злато в света. В ре-
зултат от санкциите Цент-
ралната банка реши да ку-
пи рекордни количества от
ценния метал през минала-
та година. Финансовата ин-
ституция придоби 8,8 млн.
тройунции, като подобри ре-
корда си от 7,2 млн. тро-
йунции през 2017 г. Златото
работи като убежище и ес-
тествена преграда срещу
долара.

Към 1 януари тази година
Централната банка на Ру-
сия е държала 67,9 млн.
тройунции злато спрямо 59,1
млн. тройунции преди годи-
на. Така тя стана пети по
големина притежател на зла-
то в света след САЩ, Гер-
мания, Франция и Италия.
Китай остана на шесто мяс-
то, след като обяви увели-
чаване на златните си ре-
зерви само веднъж в пос-
ледните две години.

В деловите среди твърдят,

Íàöèîíàëåí ïðîåêò
ïðèâëè÷à èíâåñòèòîðè

Националният проект "Жилище и градска среда" пред-
вижда до 2024 г. в нови жилища да бъдат преселени над
664 000 души, които в момента живеят в тежки условия в
авариен фонд с обща площ 12 млн. кв. м. За реализиране-
то на проекта са предвидени 500 млрд. рубли. Министерс-
твото на строителството на Русия предложи на инвестито-
рите, които вземат участие в изпълнението на програмата,
да им бъде компенсирана една трета от вложената сума.

За включване в проектите по осигуряване на нуждае-
щите се от качествени съвременни жилища инвеститори-
те трябва да сключват договори с местната власт, съоб-
разени с изискванията за развитие на териториите и с
федералните нормативни актове. Министерството на стро-
ителството подготвя допълнителни механизми за намаля-
ване на аварийния жилищен фонд, които ще бъдат напъл-
но готови в края на първото полугодие.

За инвеститорите, които са решили да участват в прог-
рамата, е много важно да получат подкрепа и съдействие
от страна на местните власти за получаване на привлека-
телни обекти. По принцип това са по-големи територии от
типа на цели квартали, които наред с построяването на
нови жилища трябва да бъдат благоустроени. Една от-
делна жилищна сграда трудно може да привлече интере-
са на инвеститора. В големите градове, където и жили-
щата са по-скъпи, става именно така. В малките населе-
ни места обаче местните власти трябва да търсят допъл-
нителни механизми за привличане на частния капитал в
изпълнение на националната програма по ликвидиране на
аварийния жилищен фонд.

Çàêðåïèõìå ñå íà ãàçîâàòà êàðòà
"Турски поток" бе
отбит да потече
през България,
увери
министърът
на енергетиката

"по-напряко" през Босфора,
руският газ ще стигне до на-
шия хъб, който трябва да
закове България на енергий-
ната карта на Европа и да
не й позволи да изпадне от
там. Пример и челен опит
ще черпим от Австрия и тя
е готова да го сподели с нас.
В края на миналата година
"Булгартрансгаз" и Австрий-
ският централноевропейски
газов хъб (CEGH) подписа-
ха Меморандум за разбира-
телство за развитието на га-
зов хъб "Балкан".

"България има амбицията
да се превърне в газоразп-
ределителен център на ре-
гиона. За целта съвместно с
Европейската комисия рабо-
тим по концепцията за изг-
раждане на газоразпредели-
телен център "Балкан". Ос-

вен необходимата инфраст-
руктура като част от хъба
ще бъде създадена борса за
търговия с природен газ, ко-
ято ще бъде регистрирана
като дъщерно дружество на
"Булгартрансгаз" ЕАД. Това
ще гарантира необходимите
предпоставки за либерали-
зация на пазара и развити-
ето на търговията със синьо
гориво на българска тери-
тория", заяви тогава Теме-
нужка Петкова.

По думите й CEGH ще под-
крепя търговията на газова
борса в България и чрез
предоставяне на помощ, ус-
луги и информация. Страните
споделят мнението, че бъл-
гарският пазар на газ ще
играе важна роля за раз-
витието на ликвидната тър-
говия с газ в Югоизточна

Европа, който е един от
ключовите въпроси за пос-
тигане сигурност на достав-
ките и конкурентоспособ-
ност в региона на Югоиз-
точна Европа. Планира се
"Булгартрансгаз" да инвес-
тира в разширяването на на-
ционалната газопреносна
мрежа, за да превърне Бъл-
гария в основен разпреде-
лителен център на природен
газ за европейските паза-
ри на природен газ. Такива
са амбициозните планове на
правителството, огласени от
енергийния министър.

На дневен ред е развити-
ето на още една сфера в
енергетиката - атомната. Те-
менужка Петкова съобщи, че
е в ход процедурата за из-
бор на стратегически инвес-
титор за АЕЦ "Белене". В ми-
нистерството в момента из-
готвяли поканата, която
трябва да бъде разпратена
до проявилите интерес ком-
пании от Китай, Франция и
до конструктора на проекта
"Росатом". Интерес прояви-
ли и от "Дженеръл електрик".
Готовността на руската стра-
на да участва в изгражда-
нето на АЕЦ "Белене" за по-
реден път бе потвърдена от
министъра на енергетиката
Александър Новак, с когото
Петкова се срещна по вре-
ме на посещението си в Мос-
ква миналата есен. Тогава тя
увери домакина, че Бълга-
рия ще разчита на ползот-
ворно сътрудничество с "Ро-
сатом". Не трябва да се заб-
равя, че именно руската
компания е конструктор на
централата и производител

на оборудването.
"Това, върху което рабо-

тят експертите на Министер-
ството на енергетиката, НЕК
и БЕХ е да разработим по-
каната, свързана с първия
етап от процедурата за из-
бор на стратегически инвес-
титор. Тази покана ще бъде
публикувана в официален
вестник на ЕС и още в два
местни всекидневника. До
края на февруари се надя-
вам да бъде даден старт на
процедурата. След това
следват останалите етапи,
през които тя трябва да пре-
мине. Тя ще бъде публична,
прозрачна процедура. Ще
даде възможност за участие
на всички заинтересовани
страни. Ако процедурата
приключи успешно, това оз-
начава, че този проект е ико-
номически жизнеспособен,
че е налице необходимост от
гарантиране на енергийната
сигурност не само за Бълга-
рия, но и за целия регион в
резултат на неговото изг-
раждане", обясни Петкова.
Според нея всички етапи на
процедурата ще продължат
около година. Тя добави, че
България би искала чрез На-
ционалната електрическа
компания държавата да при-
тежава блокираща квота в
проекта, тъй като централа-
та ще се изгражда на нейна
територия и ядреният риск
остава за нея.

Страницата подготви
Светлана Михова

Çëàòíîòî óáåæèùå îò ñàíêöèèòå
че една от причините Руска-
та централна банка да зала-
га на златото са американс-
ките санкции, тъй като то не
може да бъде замразено или
поставено в черен списък.
През май м.г. Путин заяви,
че "монополът на американ-
ския долар е ненадежден и
дори опасен за мнозина".

Централната банка на Ру-
сия купува добитото в стра-
ната злато от търговски бан-
ки. Размерът на бъдещите
покупки е държавна тайна.
Не е ясно и дали и тази го-
дина банката ще продължи
да увеличава златното си
съкровище със същото тем-
по - около 14 процента го-
дишно. Държавният регула-
тор обаче вече е изкупил
значителна част от добито-
то в Русия злато. Производ-
ството на метала също рас-
те, но по-бавно, казват из-
точници от индустрията.

Русия, която е на трето
място в света по производ-
ство на злато, през 2017 г.

регистрира увеличение с 6
на сто. Официалните данни
за миналата година все още
не са публикувани, но се
очаква показателят да е на-
раснал с 3 процента. Поя-
виха се данни на руското
финансово министерство, че
за периода от януари до ок-
томври 2018 г. в страната
са били добити 8,5 млн. тро-
йунции или 265 тона злато.

За защита от евентуални
по-строги финансови санк-
ции на САЩ успоредно със
засиленото купуване на злато
Русия намали с около 80
процента авоарите си в аме-
рикански ценни книжа. Зла-
тото е "100-процентова га-
ранция срещу правни и по-
литически рискове", каза то-
гава първият заместник-гу-
верньор на Централната бан-
ка Дмитрий Тулин. "Това е
много умен ход от страна на
Путин", коментира Джим Ри-
кардс, автор и редактор на
Strategic Intelligence. "Русия
е във финансова война. Тя
се отказва от американски-
те долари и купува злато. То-
ва я изолира от замразява-
не на долари и от санкции",
добавя той. "Американците
превръщат долара в оръжие
и е абсолютно правилно Ру-
сия да иска да диверсифи-
цира авоарите си в чуждес-
транна валута. Златото е най-
добрата ликвидна инвести-
ция, ако не искаш зависи-
мост от долара", коментира
Джон Мейер, партньор в SP
Angel в Лондон.
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Страницата подготови
Димитрина Гергова

- Как се отнесохте към
предложението да изигра-
ете Петър Велики?

- Предложението дойде от
Игор Зайцев - любим мой
режисьор, с когото работих-
ме по лентата "Каникулы
строгого режима". Честно
казано, усъмних се в себе
си, дори не можех да си
представя, че някога ще мо-
га да направя това. Усещах,
че не съответствам на този
образ и затова се притес-
них да отида на пробите, но
Игор Зайцев успя да ме
вдъхнови. Бързо се срабо-
тихме с нашия художник-
гримьор, който веднага ме
предупреди: "Дима, ако те
утвърдят, ще те обръсна".
В крайна сметка половин го-
дина ходих с полуобръсна-
та глава, защото ни тряб-
ваше високо чело като на
Петър І и аз трябваше да
бъда с перука.

- Доколко ви е близък
характера на този герой?

На 4 февруари в Болшой
театър с гала концерт "И
все, что сделано тобой…"
бе почетена паметта на
изключителната балерина
Екатерина Максимова,
която би навършила 75
години през 2019-а. Спе-
циално за юбилея във фо-
айето на историческата
сцена на Болшой театър
бе подредена изложба,
чиято основна част бяха
творбите от серията "Бо-
льшие образы" на худож-
ника Валерий Косоруков.
Сред тях бяха портрети на
Екатерина Максимова и
Владимир Василиев по
време на работа, на пе-
дагозите на Максимова -
Елизавета Герд и Галина
Уланова. Бяха изложени и
костюмите от различни
представления, в които са
участвали Максимова и

Ôîêóñúò íà âëàñòèòå å
êúì äåòñêèòå òåàòðè

"Един от важните въпроси остава
възстановяването на ефективната
система за взаимодействие между те-
атъра и училището. Театърът е много
важен институт за неформално обра-
зование, помага за възпитанието на
подрастващото поколение въз осно-
ва на най-добрите образци на теат-
ралното и музикалното изкуство, за-
познава с руската и световната кла-
сика. Между другото, прекрасна е
идеята от сцената да се разказва на
учениците за родната история. През
2022 година ще отбележим 350-годиш-
нината на Петър І и аз вече предло-
жих на федералните театри и пред-
лагам и на детските, да обмислят как
най-добре да отразят този юбилей в
репертоара си", каза министърът на
културата на РФ Владимир Мединс-
ки на среща във вторник с предсе-
дателя на Съвета на федерацията Ва-
лентина Матвиенко и ръководители на
детски театри от цяла Русия.

Според Медински актуален остава
въпросът за подготовката на кадри
за детските и куклените театри. По
този повод министърът обяви, че в
рамките на националния проект "Кул-
тура" на базата на водещите твор-
чески вузове в страната ще бъдат
създадени Центрове за непрекъсна-
то образование и повишаване на ква-
лификацията на творческите и управ-
ленските кадри в сферата на култу-
рата, както и за редица специалнос-
ти, свързани с изкуството. Но за мла-
дите кадри не е достатъчна профе-
сионалната подготовка, за тях тряб-
ва да се осигури социална подкрепа
- достойна заплата, жилища, осигу-
ряване на детски заведения за де-
цата им, възможност за кариера.

В рамките на проекта "Театърът -
за децата" през 2018 година са пре-
доставени субсидии на 144 детски те-
атъра в 77 региона на страната, а
през 2019 година е предвидена под-
крепа за 162 театъра в 78 региона.

Äìèòðèé Äþæåâ âëåçå â ðîëÿòà íà Ïåòúð Âåëèêè
Заслужилият артист на РФ Дмитрий Дюжев - театра-

лен и киноартист, известен с ролите си във филми като
"Жмурки", Каникулы строгого режима" и телевизионния се-
риал "Бригада",  изигра ролята на Петър І в историческа-
та драма на Игор Зайцев "Тобол". Филмът излиза на голям
екран на 21 февруари и разказва за историята на усвоява-
нето на Сибир и за сибирския Леонардо да Винчи - архи-
тект, картограф, летописец Семьон Ремезов. Автор на
идеята е продуцентът Олег Урушев, известен като осно-
вател на кинофестивала "Дух огня" в Ханти-Мансийск, как-
то и от филмите "Анна Каренина" и "Асса-2" на Сергей
Соловьов, пълнометражния анимационен филм "Ку! Кин-дза-
дза" на Георгий Данелия и Татяна Илина. В "Тобол" участ-
ват 250 души  масовка, 65 каскадьори и 80 коня.

В интервю за ТАСС Дмитрий Дюжев споделя:

Дмитрий Дюжев в ролята на Петър І

- Никога не правя пара-
лели с моите персонажи, за-
щото аз съм нещо като док-
тор психотерапевт, а моят
персонаж ми е клиент, аз
го изучавам, за да разбера
какви са проблемите му, ка-
къв е сега, какво детство е
имал. Аз трябва да зная не-
говия медицински статус:
Петър І е бил с високо
кръвно, изострен нюх, нер-
вен тик над горната устна и
окото. Имал е ярко изразе-
на походка, защото малък
крак - 37 номер, трудно е
удържал човек с ръст 2 мет-
ра и 4 см. Тази му черта се
проявява дори в живописта
от онова време - на карти-
ните той е изобразен, под-
пиращ се на бастун. Що се
отнася до характера - пъ-
хал си е носа навсякъде,
бил е невероятно любопи-
тен. Има примери как, ми-
навайки покрай някакви ра-
ботници, спира, доближава
се до единия, взема инст-

румента му и казва: "Какви
ги вършиш? Виж как се пра-
ви!"

- Кои сцени ви се стори-
ха най-сложни?

- Най-силната сцена бе,
когато падах от коня. Това
бе отговорност пред цялата
снимачна група, пред огром-
ната масовка. Беше изгра-
дена цяла корабостроител-
ница, наоколо блатна кал,
върху мен - пет ката дрехи
- върху камизола - кафтан
и това всичко е от тежко
сукно. А и отгоре на всичко
мокро, просто непоносима
тежест. Там имаше трик -
аз падам от коня на гърба
си в блатната кал и тя пок-
рива целия ми костюм. Нап-
равих го, но си помислих,
че няма да мога да стана от
неимоверната тежест. Всич-
ко обаче зависеше само от
мен и аз доиграх сцената.

В тялото ми сякаш всичко
пулсираше, не можех да ди-
шам, направих две крачки
и паднах. Дойдох на себе си
на един стол. Нашите съв-
ременници въобще се съм-
няват дали може човек да е
такъв като Петър. След ка-
то пробвах веднъж петми-
нутна сцена, аз не издър-
жах. Каква енергия е имал
този човек, каква мисъл,
действие! Само можем да си
мечтаем за това.

- Сега историческите
филми са много популяр-
ни. Как си го обяснявате?

- Мисля, че на зрителя са
му интересни две неща: то-
ва, което му е до болка поз-
нато - свой човек, съседи,
персонажи от комедийни
мини сериали или второто -
нещото, което ние не зна-
ем, където никога не сме
били и ни е интересно как

са живели или как живеят
хората и как са се чувства-
ли или се чувстват. Става
дума за жанровете фантас-
тика и исторически филм.
Авторите на исторически
филми поемат голяма отго-
ворност пред зрителя, за-
щото всеки например знае
Петър Велики и има своя
представа за образа му.

- Неотдавна ви присво-
иха званието "Заслужил
артист на РФ". Максим Су-
ханов и Леонид Ярмолник
в интервю за ТАСС каза-
ха, че се отказват от зва-
ния, защото те сега са
обезценени. Как вие се от-
насяте към това? Звания-
та дават ли някакви при-
вилегии?

- Лош е онзи войник, кой-
то не иска да стане гене-
рал. Всеки, който се оказ-
ва в нашата професия знае,
че в течение на еди-колко
си години при активно и
силно желание да работиш,
да твориш, да бъдеш худож-
ник на сцената, те очаква
степента на твоята заслуга
- заслужил или народен. Мо-
жеш ли да кажеш, че до-
бавката от 30 хил. рубли
към пенсията е нищо, така
ли? Защо да си кривиш ду-
шата - всекиму е приятно.
Може би човек се отказва
и му е неприятно, ако е ра-
ботил 20 години и - нищо,
25, 35 и дори 40 и най-нак-
рая му дават нещо.

(Със съкращения)

Âëàäèìèð Âàñèëèåâ òàíöóâà â ïàìåò íà Åêàòåðèíà Ìàêñèìîâà

Владимир Зелдин, режи-
сьорът Роман Витктюг,
както и представители на
балетната трупа на Бол-
шой театър, начело с пе-
дагозите репетитори Ма-
рина Кондратиева и Бо-
рис Акимов.

Инициатор, идеолог и ре-
жисьор на юбилейната ве-
чер бе Владимир Васили-
ев. В програмата бяха
представени разноплано-
ви композиции основно в
постановка на млади хо-
реографи.

Кулминацията бе изне-
надата на концерта, кога-
то в тъмната зала в лъча
на прожектора на сцена-
та се появи 79-годишният
Владимир Василиев и из-
пълни малка хореографс-
ка композиция.

В края на вечерта при-
състващите положиха цве-
тя пред портрета на Ека-
терина Максимова и по-
четоха паметта й с мину-
та мълчание.

Съдбата на два-
мата изключителни
танцьори - Екатери-
на Максимова и Вла-
димир Василиев е
достойна за роман.
Историята им вдъх-
новила френски и съ-
ветски кинематог-
рафисти, които
през 1961 година
правят фирма
"СССР с открито
сърце" - за младата
влюбена двойка Ка-
тя и Володя. Малко
преди премиерата
на филма те ста-
ват семейство. А се познават още от школата на Болшой театър. По-късно
френският режисьор Д.Дедюш снима филм за тях и го нарича "Катя и Володя"
(1989 г.) По света познават знаменитата двойка удивителни артисти именно по
имената им. Парижката танцова академия награждава този гениален дует с
премията "М.Петипа" в номинацията "Най-добър дует на света" (1972 г.)

Съвместният творчески живот на Катя и Володя в Болшой театър изцяло е
свързан с балетите в постановка на Юрий Григорович - балетмайстор нова-
тор, с когото те стават близки приятели и съмишленици.

Василиев.
На гала концерта при-

състваха президентът на

музея "Пушкин" Ирина Ан-
тонова, писателката Зоя
Богуславска, актьорът
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Изследователи от Оксфор-
дския университет заедно с
колегите си от Русия, Авст-
ралия, Германия и Канада са
установили, че на територи-
ята на Алтай неандерталецът
и денисовият човек (биоло-
гичен вид от рода "Хора"), са
влизали в контакт.

Изследванията на между-
народната общност се осно-
вават на откритията, напра-
вени от специалистите на Но-
восибирския институт по ар-
хеология и етнография към
СО на РАН. Разкопките в то-
зи район продължават от че-
тири десетилетия. Археоло-
гическите находки от Дени-
совата пещера доказват, че
тук се пресичат пътищата на
две архаични човешки гру-
пи. И ако неандерталците се
смятат за повече или по-мал-

Как да накараме детето да
спре да гледа безсмислени
видеа в YouTube и да започ-
не да прави домашното си по
английски? Решение на проб-
лема откриха випускниците
на Центъра за талантливи де-
ца "Сириус" по IT програма.

Младите "айтишници" са
създали мобилно приложе-
ние-помощник, което блоки-
ра достъпа към развлечени-
ята в мобилните телефони.
Когато се кликне върху ани-
мационната игра, вместо нея
на екрана се появяват полез-
ни картички с думи на анг-
лийски език, които трябва да
бъдат научени или, напри-
мер, теоремата по физика, за
която утре ще изпитват с кон-
тролно. След като бъдат на-
учени необходимите уроци,
две минути по-късно отново
се появява приложението за
развлечения.

"Съществуват изследвания,
които сочат, че потребители-
те на социалните мрежи око-
ло година от живота си мо-
гат да посветят само за раз-

Град Бердск ще стане
участник в проекта на Но-
восибирския научен център
(ННЦ) - "Академгородок 2.0",
реализацията на който за-
почна тази година.

Както отбеляза министъ-
рът на науката и иноваци-
онната политика на Новоси-
бирска област Алексей Ва-
силиев, в Бердск ще бъдат
създадени обекти за пози-
циониране на иновативни
предприятия. Освен това в
града ще се подготвя висо-
коквалифициран персонал
за научния център. По-спе-
циално за това ще бъдат из-
ползвани възможностите на
Бердския колеж по електро-
механика.

Алексей Василиев подчер-
та, че ННЦ е не само ново-
сибирският Академгородок в
съвременния му смисъл, но
и разположените в 20-кило-
метровата зона научноизс-
ледователски, конструктор-
ски и технологични институ-
ти, университети и образо-
вателни организации, техно-

Ñúçäàäîõà íîâ âèä ï÷åëè
Учени от Приморския

край създадоха нов вид
пчела, миролюбива и ус-
тойчива на студ. Максим
Шаров, ръководител на ла-
бораторията във Федерал-
ния научен център за аг-
робиотехнологии на руския
Далечен изток "А. К. Чай-
ка", заяви, че откритието
вече е патентовано и най-
важното - руските "дале-
коизточни" пчели дават до-
ри повече мед.

"Предците" на новия вид са докарани в Приморието преди
150 години от Украйна и централните райони на Русия. Кога-
то пчелите се адаптират, става ясно, че "старите" дават
повече мед от новите пчели, които са донесени по-късно.
Учените продължават да избират най-добрите екземпляри
от "местните жители". В резултат от селекцията през 2016 г.
получават нов вид. Той се различава по външността си,
биологичните характеристики и условията за отглеждане.

"Новите пчели са устойчиви на студ, възпроизвеждат се
по-бързо и дават повече продукция - 20-30% повече мед.
Повечето от тях преживяват зимата. Пчелите са приспо-
собени към суровия климат и внезапните температурни
промени и са много миролюбиви", каза Шаров.

Експертизата на Свердловския научноизследователски
институт за животновъдство установи, че новият вид пче-
ли генетично се различава от другите регистрирани видо-
ве. Неотдавна учените патентоваха своето постижение -
"далекоизточна пчела" и получиха разрешение да я раз-
въждат в Русия. Патентът ще даде възможност за осъ-
ществяване на обширна селекция и работа с вида в раз-
лични райони на страната.

Ó÷åíèöè ðàçðàáîòèõà ìîáèëåí ó÷åáåí "ïîìîùíèê"

глеждане на снимки. Ние ис-
каме да направим така, че
част от това време да бъде
прекарано с полза. Напри-
мер, да се научи английски
език или да се запомни ня-
каква друга важна информа-
ция", разказа десетокласни-
кът Даниил Лес от Северна
Осетия.

Благодарение на програма-
та, разработена от учениците,
такъв бонус, полезен в обу-
чението, може да бъде прик-
репен към почти всяко при-
ложение: от ВКонтакте до
Instagram.

Образователната програма
"Класическо програмиране и
мобилна разработка" се про-

вежда в "Сириус" за втора
поредна година.

За да участват в нея, най-
талантливите ученици от 9-11
клас идват от цяла Русия. Те
са с най-голям брой оценки
в конкурса за програмиране
в училище "Технокубок".

Само в програмата за яну-
ари, организирана от Mail.Ru
Group и Центъра за разви-
тие на IT-образованието към
Московския физико-техничес-
ки институт (МФТИ), са учас-
твали 60 ученици от горните
класове от 30 руски регио-
на.

В продължение на три сед-
мици младите таланти разра-
ботвали уеб-технологията,
изучавали основите на
Android, Java, сигурността и
управлението на продукта,
преминали са и курсове за
публична реч. След това за-
щитили своя проект, създа-
ден в екип.

Освен "помощника" за уче-
не, учениците са създали
приложение за рецепти от
налични продукти в хладил-

ника, приложение за игра на
математическо домино, а съ-
що за контрол на финансови
активи и други видове при-
ложения.

"Програмата в центъра "Си-
риус", както и Зимната олим-
пиада в школата на МФТИ
са все образователни лаге-
ри, където учениците могат
да се потопят в разработва-
нето на мобилна технология,
компютърна лингвистика,
анализ на данни, техническо
зрение, както и в други тех-
нологични направления", раз-
каза ръководителят на прог-
рамата, заместник-ректорът
на МФТИ, основател на Олим-
пийските школи в универси-
тета Алексей Малеев.

"След три седмици интен-
зивно обучение учениците са
почти толкова добри, колко-
то и студентите от водещи
университети. Техните учеб-
ни проекти са вече работе-
щи прототипи", отбеляза на
свой ред Сергей Марданов,
директор на отдела за рабо-
та с вузове в Mail.Ru Group.

Ó÷åíè: Äâà âèäà äðåâíè õîðà ñà "îáùóâàëè" ïîìåæäó ñè
ко изследван тип на нашите
предци, за денисовия човек
почти нищо не е известно на
науката. Но благодарение на
намерената кост с работно
наименование Denisova-11,
учените успели да установят,
че тези представители на чо-
вешкия род са влизали в
контакт с неандерталците.
Факт е, че тази част от ос-
танките, както се оказало,
принадлежи на момиченце,
което учените нарекоха Да-
ни. По майка тя е принадле-
жала към неандерталците, а
по баща към денисовия чо-
век. Откриването на този
хибрид бе включено в спи-
съка с най-големите проби-
ви на годината на списание
Science. Според медията
EurekAlert! с позоваване на
сп. Nature британските уче-

ни от Оксфордския универ-
ситет са успели да устано-
вят хронологията на присъс-
твието на двете групи древ-
ни хора в Денисовата пеще-
ра в Алтай. Специално за та-
зи цел учените са разрабо-
тили нов модел за радиовъг-
леродни изследвания. Спо-
ред получените данни въз-
растта на фрагментите от
костите на неандерталците,
намерени под сводовете на
Денисовата пещера, е на 80-
140 хиляди години. Денисо-
вият човек е живял тук по-
рано поне преди 200 хиляди
години.  В същото време дру-
ги археологически находки,
по-специално - каменни оръ-
дия на труда, показват, че
хората са обитавали пеще-
рата поне преди  300 хиляди
години.

Очевидно е, че за извест-
но време на това място са
съществували неандерталци
и денисови хора. При това
последните вероятно са оце-
лели за разлика от техните
съседи.  Следи от присъст-
вието им подсказват, че те

са изчезнали преди около 50
хил. години. А повечето на-
ходки свързани с неандер-
талците принадлежат към
междуледниковия период
преди около 120 000 годи-
ни, когато климатът е бил
сравнително топъл.

Â Áåðäñê ùå ïîçèöèîíèðàò èíîâàòèâíè ïðåäïðèÿòèÿ
паркове, съвременни висо-
котехнологични предприятия,
субекти на иновативния биз-
нес, свързани в един клъс-
тер.

Приоритет на регионални-
те власти е комплексното
развитие на териториите.
Това подчерта губернаторът
Андрей Травников в докла-
да си, който представи на
31 януари в Законодателно-
то събрание на Новосибир-
ска област. Същият подход
е заложен в плана за раз-

витие на ННЦ, като терито-
рия с висока концентрация
на научноизследователска
дейност и разработване на
нови технологии.

Следва да се отбележи, че
планът за развитие на ННЦ
е разработен съгласно ука-
занията на президента на
Руската федерация след за-
седанието на Съвета по на-
ука и образование. По-ра-
но проектът беше изпратен
за разглеждане от правител-
ството на Руската федера-
ция.
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На 2 февруари САЩ пре-
установиха изпълнението на
своите задължения в рам-
ките на Договора за ликви-
диране на ракетите със сре-
ден и по-малък обсег
(ДРСМО). Държавният сек-
ретар на страната Макъл
Помпео обвини Русия в ня-
какво "съществено наруша-
ване" на споразумението.
Той даде на Москва шест
месеца за завръщане "към
пълното проверяемо спаз-
ване на договора". Руската
страна обаче неведнъж от-
хвърли подобни обвинения
и също обяви за преуста-
новяване на участието си в
ДРСМО.

КАКВО ПРЕДСТАВЛЯВА
ДРСМО?

Генералният секретар на
ЦК на КПСС Михаил Горба-
чов и президентът на САЩ
Роналд Рейгън подписаха то-
зи документ на 8 декември
1987 г. във Вашингтон. Той
влезе в сила на 1 юни 1988
г. Към юни 1991 г. догово-
рът беше изпълнен изцяло.
СССР изведе от строя над
два пъти повече ракети, от-
колкото САЩ (1846 към
846), почти три пъти повече
пускови установки (825 към
289) и над седем пъти по-
вече ракетни бази (69 към
9). На 31 май 2001 г. стра-
ните завършиха инспекци-
онната дейност.

ДРСМО стана първият в
историята документ за лик-
видиране на цял клас въо-
ръжения. Участниците в него
се задължаваха да унищо-
жат всички балистични и
крилати ракети с наземно
базиране със среден (от
1000 до 5500 км) и по-ма-
лък (от 500 до 1000 км) об-
сег. Освен това страните се
договориха да не произвеж-
дат и да не изпитват нови
РСМО (при това договорът
не забранява провеждане
на изследователски работи,
които не водят към произ-
водство и провеждане на
летателни изпитания на заб-
ранените системи).

През 1992 г. след разпа-
дането на СССР документът
придоби многостранен ха-
рактер - участници в него
освен САЩ и Русия, станаха
Беларус, Казахстан и Украй-
на. Договорът е безсрочен,
но всяка от страните има
право да излезе от него, ако
реши, че "свързани със съ-
държанието на договора из-
ключителни обстоятелства
поставят под заплаха ней-
ните висши интереси". Уве-
домяването за излизане от
споразумението трябва да
бъде направено шест месе-
ца предварително.

ЗАЩО ДОГОВОРЪТ Е
ТОЛКОВА ВАЖЕН?

Излизането на САЩ от
ДРСМО може да доведе до
разрушаване на цялата сис-
тема за контрол на въоръ-
женията и неразпростране-
нието на оръжието за масо-
во унищожаване, уверен е
руският президент Влади-
мир Путин. Според него в
съвременните условия доку-
ментът изпълнява ролята на
стабилизиращ фактор и ра-
боти за поддържане на оп-
ределено равнище на пред-
сказуемост и сдържаност

Êðàÿò íà åäèí äîêóìåíò, êîéòî
äàâàøå ñèãóðíîñò íà ñâåòà

САЩ и Русия
излязоха от
Договора за
ликвидиране
на ракетите
със среден и
по-малък обсег

във военната сфера. Русия
е против разрушаването на
договора, но ще бъде при-
нудена да реагира по съот-
ветен начин, ако САЩ изля-
зат от него, предупреди Пу-
тин.

В декларация на офици-
алния представител на вън-
шнополитическата служба
на ЕС се отбелязва, че
ДРСМО е способствал края
на Студената война и е ед-
на от опорите на архитекту-
рата за сигурност в Евро-
па. За важността на спора-
зумението за европейската

сигурност се изказаха и ли-
дери на европейски страни.

На 13 декември 2001 г.
президентът на САЩ
Джордж Буш-младши съоб-
щи за едностранно излиза-
не от Договора за противо-
ракетната отбрана (ДПРО).
През март 2018 г. Путин за-
яви, че надпреварата във
въоръжаването между две-
те страни започна именно
след излизането на Вашин-
гтон от този договор. Изли-
зането от ДРСМО на 2 фев-
руари означава, че САЩ и
Русия за 20 години се ли-
шиха от две основополага-
щи споразумения, които в
продължение на десетки го-
дини бяха на стража на яд-
рения паритет. На 5 февру-
ари 2021 г. може да прек-
рати действието си още ед-
но споразумение - Догово-
рът за по-нататъшно сък-
ращаване и ограничаване на
стратегическите нападател-
ни въоръжения. Преговори-
те за неговото продължа-
ване все още не са започ-
нали.

ЗАЩО САЩ ИЗЛИЗАТ
ОТ ДОГОВОРА?

САЩ обвиниха за първи
път Русия в нарушаване на
ДРСМО още през юли 2014
г. Тогава те заявиха за ня-
какво разработване на ра-
кети в Русия, които имат об-
сег от 500 до 5500 км. През
2017 г. американските медии
писаха, че става въпрос за
ракетата "Новатор 9М729"
(според класификацията на
НАТО SSC-8), която Русия из-
питала на полигона в Капус-
тин Яр през 2016 г. Същност-
та на претенциите е, че об-

сегът на ракетата надвиша-
вал 3000 км.

На 20 октомври миналата
година президентът Доналд
Тръмп заяви, че неговата
страна ще излезе от ДРСМО,
тъй като Русия, според Ва-
шингтон, нарушавала догово-
ра. На 15 януари в Женева
се състояха консултации
между Русия и САЩ по
ДРСМО. След преговорите
заместник-държавният сек-
ретар по контрола на въо-
ръженията и международна-
та сигурност Андреа Томпсън
за пореден път обвини Мос-
ква в нарушаване на дого-
вора и потвърди, че Вашин-
гтон започва процес за из-
лизане от споразумението на
2 февруари, ако Русия не
унищожи ракетата 9М729.

На 1 февруари Помпео
обяви спирането на участи-
ето на САЩ в ДРСМО. Дър-
жавният секретар даде на
Русия шест месеца за зав-
ръщане "към пълно и про-
веряемо спазване на дого-
вора". Под това той има
предвид унищожаване на ра-

кетите, нарушаващи
ДРСМО, техните пускови ус-
тановки и съпътстващото
оборудване".

НАИСТИНА ЛИ РУСИЯ
НАРУШАВА ПОЛОЖЕНИ-

ЯТА НА ДРСМО?
Руските военни и дипло-

мати неведнъж са опровер-
гавали обвиненията на САЩ.
От Министерството на вън-
шните работи увериха, че
ракетата 9М729 не наруша-
ва условията на договора и
никога не са тествани на
забранения обсег. На 18
септември 2017 г. на поли-
гона в Капустин Яр е бил
произведен учебно-боен
пуск на тази ракета на мак-
симален обсег - тя е преле-
тяла по-малко от 480 км.

На 23 януари руското во-
енно ведомство демонстри-
ра пред чуждестранните во-
енни аташета и представи-
тели на руски и чужди ме-
дии пусковата установка
"Искандер-М" с четири ра-
кети 9М729 и траспортно-
пусков контейнер на раке-
тата. Началникът на Ракет-
ните войски и артилерията
на руските Въоръжени си-
ли генерал-лейтенант Миха-
ил Матвеевски поясни на
брифинг, че 9М729 не може
да бъде заредена с това ко-
личество гориво, което би
било достатъчно за наруша-
ване на ДРСМО. Той подчер-
та, че промяната на масата
на горивото и дозареждане
на ракетата във войскови
условия са невъзможни.

Русия също има насрещ-
ни претенции към САЩ, ко-
ито се отнасят до изпълне-
нието на ДРСМО. В част-
ност, това засяга използва-
нето при изпитания на сред-
ства за ПРО ракети-мише-
ни (Hera, LRALT и MRT),
сходни по характеристики с
ракети със среден и по-ма-
лък обсег (САЩ ги квали-
фицират като разрешени от
договора ракети от клас "зе-
мя-въздух", а руските спе-
циалисти смятат, че при та-
кива пускове се отработват
технологии за производство
и използване на ракети със
забранен обсег).

КАК РЕАГИРА МОСКВА
НА ЗАЯВЛЕНИЕТО

НА ПОМПЕО?
На среща с министрите на

отбраната и на външните ра-
боти Владимир Путин заяви
за спиране на участието на
Русия в ДРСМО. Президен-
тът поръча да бъдат спре-
ни опитите за иницииране на
преговори по този договор,
като отбеляза, че предло-
женията на Русия остават на
масата и вратите за прего-
вори са отворени. Според
него Русия няма да се във-
лича в скъпоструваща над-
превара във въоръжаване-
то, а новите разработки ще
се водят без увеличаване на
бюджета. При това Путин
подчерта, че руските раке-
ти със среден и по-малък
обсег няма да бъдат разпо-
лагани в едни или други ре-
гиони в света, преди анало-
гично оръжие да бъде раз-
положено там от САЩ.
КАК РЕАГИРАХА ДРУГИТЕ

СТРАНИ В СВЕТА?
В НАТО изразиха съжале-

ние, че "в рамките на своя

общ маниер Русия продъл-
жава да отрича своите на-
рушения на ДРСМО, отказ-
ва да предостави достоен за
доверие отговор и не демон-
стрира никакви стъпки за
завръщане към пълно и
проверяемо изпълнение на
договора". Алиансът подкре-
пи действията на САЩ.

Генералният секретар на
ООН Антониу Гутиериш се
надява, че Русия и САЩ ще
използват предстоящите
шест месеца, за да запазят
договора.

Външният министър на
Великобритания Джереми
Хънт изрази пълна солидар-
ност с решението на САЩ
за спиране на изпълнение-
то на договора.

Полша също подкрепи
американското решение.
"Това решение е оправдан
отговор на дългосрочното
нарушаване на договора от
Руската федерация", отбе-
лязва полското външно ми-
нистерство.

Министерството на външ-
ните работи на Австрия смя-
та, че заявлението на Ва-
шингтон дава повод за без-
покойство. "Решението на
САЩ да излязат от ДРСМО
предизвиква съжаление",
подчерта външният минис-
тър Карин Кнайсл.

Министърът на външните
работи на Иран Мохамад
Джавад Зариф подложи ре-
шението на САЩ на критика.

Швейцария изрази надеж-
да, че в продължение на
предстоящите шест месеца
САЩ и Русия ще намерят път
за запазване на договора.

Китай се обяви срещу ед-
ностранното излизане на
САЩ и призова Москва и
Вашингтон да урегулират
разногласията си чрез диа-
лог.

Външният министър на
Испания Жозеп Борел зая-
ви, че прекратяването на
договора е лоша новина и
прибавя нова ситуация в
света на нестабилността.

Министър-председателят
на Чехия Андрей Бабиш съ-
жалява, че страните са
прекратили своите задъл-
жения и смята, че е необ-
ходимо запазване на спора-
зумението.

От Държавния департа-
мент на САЩ изразиха го-
товността на Вашингтон да
се откаже от излизане от до-
говора, ако Москва "се за-
върне към пълно и прове-
ряемо спазване" на спора-
зумението. Отбелязва се, че
САЩ оставят правото си в
продължение на шест месе-
ца да отзоват нотата си за
прекратяване на задължени-
ята си в рамките на ДРМСО.

От Съвета за национална
сигурност на Белия дом съ-
общиха, че вече са предали
на руската страна условия-
та за възобновяване на ди-
алога по договора. Те пов-
тарят по-рано озвучените
претенции на държавния
секретар Майкъл Помпео.

8 декември 1987 г., Вашингтон. Генералният секретар на ЦК
на КПСС Михаил Горбачов и президентът на САЩ Роналд
Рейгън подписват Договора за ликвидиране на ракетите със
среден и по-малък обсег

Страницата подготви
Влади Владков

Руският министър на отбраната Сергей Шойгу заяви
за необходимостта от сухопътен вариантт на комплек-
са с морско базиране "Калибър", който да е снабден с
крилата ракета с голям обсег. Това трябва да стане
през тази и следващата година. Той заяви също така,
че в същите срокове трябва да бъде разработен назе-
мен комплекс с хиперзвукова ракета с повишен обсег.

Съответните мерки са взети във връзка с факта, че
от 2 февруари САЩ са престанали да изпълняват за-
дълженията си в рамките на Договора за ликвидиране
на ракетите със среден и по-малък обсег.

Американската страна води активна работа за съз-
даване на ракета с обсег над 500 км, което излиза
извън рамките на договора. Във връзка с това руският
президент Владимир Путин даде разпореждане на во-
енното ведомство са предприеме ответни мерки, отбе-
ляза Шойгу. Според него използването на ракетите с
морско и въздушно базиране в наземен вариант ще
позволи сериозно съкращаване на сроковете за съз-
даване на ново ракетно оръжие, както и размерите на
неговото финансиране.
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П
ет години след Олим-
пийските игри в Сочи
Краснодарският край

е готов да приеме още едно
подобно международно
спортно мероприятие, зая-
ви в четвъртък пред жур-
налисти губернаторът на
края Вениамин Кондратиев.

"Преди пет години, след
Олимпиадата в Сочи, за на-
шия край настъпи поредица
от световни спортни съби-
тия, които продължават и до
днес. Игрите промениха кар-
динално Сочи и целия Кубан-
ски край. Създадени бяха не
само спортни обекти, съз-
дадено беше нашето бъде-
ще. Промените засегнаха и
икономиката, и културния
живот, ние получихме статут
на курорт на международно
равнище, притегателен цен-
тър с развита инфраструк-
тура", каза ръководителят на
региона.

Според него обектите на
олимпийското наследство са
търсени и досега, в тях през
цялата година се организи-
рат спортни, културни и де-
лови мероприятия от меж-
дународно, общоруско и ре-
гионално равнище.

"След Сочи започнаха да се
развиват и други кубански
градове, големи мероприятия
се организират в Анапа, Ге-

Руският състезател по
фристайл Максим Буров
спечели Световното първен-
ство в ски акробатиката.
Състезанията преминаха в
американския Дир Вали,
щата Юта.

Във финалния кръг 20-го-
дишният руски спортист по-
каза резултат 130,09 бала.
Втори стана украинецът
Александър Абраменко със
126,24 бала. На третото мяс-
то се нареди швейцарецът
Ной Рот със 125,22 бала.

В шестицата на финалис-
тите попаднаха още двама
руснаци - Павел Кротов и
Станислав Никитин. Никитин
не можа да се приземи ус-
пешно и падна, като получи
от съдиите едва 80,54 бала
и зае петото място. Кротов
също така имаше проблеми
с завършващия стадий на
скока, като остана четвър-
ти в класирането със 107,24
бала.

Руската тенисистка Анаста-
сия Павлюченкова победи по-
лякинята Магда Линет във
втория кръг в мач за Купата
на конфедерацията - така ре-
зултатът стана 2:0 в полза на
руския отбор. Срещите се иг-
раят в полския град Зельона
Гура.

Срещата завърши 6:4, 6:3
в полза на рускинята. В рей-
тинга на Женската тенис асо-
циация (WTA) 27-годишната
Павлюченкова е на 32-о мяс-
то, а 26-годишната Линет е
89-а.

По-рано Наталия Вихлянце-
ва също спечели своята сре-
ща срещу полякинята Свьон-
тек с резултат 2:0 (6:0, 6:2).

Маргарита Гаспарян и Да-
ря Касаткина отстъпиха на
полякините Алисия Росолска

Êðàñíîäàðñêèÿò êðàé å ãîòîâ
äà ïðèåìå íîâà Îëèìïèàäà

ленджик, Краснодар. Ние пра-
вим събитията и това прив-
лича огромен брой хора, кое-
то дава мултипликативен

ефект. Уверен съм, че днес и
Сочи, и Краснодарският край
са готови да приемат всякак-
во голямо мероприятие, а за-

що не и още една зимна Олим-
пиада", добави Кондратиев.

Зимните Олимпийски игри
в Сочи се състояха от 7 до

23 февруари 2014 г. Това бе-
ше втора Олимпиада, която
се състоя на територията на
Русия.

Руските спортисти на откриването на зимната Олимпиада през 2014 г. в Сочи

Ðóñíàêúò Ìàêñèì Áóðîâ ñòàíà ñâåòîâåí øàìïèîí â ñêè àêðîáàòèêàòà
Любов Никитина е втора сред дамите

Медалът на Буров стана
петия за руския отбор на
Световното първенство по
сноуборд и фристайл. По-ра-
но два златни медала спе-
чели сноубордистът Дмит-
рий Логинов. Той беше най-
добър в паралелния гигант-
ски слалом и слалом.

Буров е световен шампи-
он при юношите през 2014
г. Руснакът е дебютирал два
пъти за Световната купа, ка-
то два пъти е печелил ета-
пи през сезона 2017-2018 г.
Буров стана първият за 16
години руски състезател по
фристайл, извоювал златен
медал на Световно първен-
ство. През 2003 г. в Дир Ва-
ли победител стана Дмитрий
Архипов.

Руската състезателка по
фристайл Любов Никитина
се класира втора на Све-
товното първенство по сно-
уборд и фристайл. Победи-
телка стана представител-

ката на Беларус Александ-
ра, която събра 113,18 ба-
ла. Рускинята е с 89,88 ба-
ла. Друга рускиня - София
Алексеева също проби до
финалния кръг. Тя обаче не

можа да изпълни качестве-
но своя скок и остана едва
шеста с 37,80 бала.

Никитина е трикратен
шампион на Русия (2015-
2017) по ски акробатика.

Печелила е Световното пър-
венство сред девойките и е
носителка на купата "Новоб-
ранец на годината" след се-
зона 2014-2015 г. на Светов-
ната купа.

Ðóñêèòå òåíèñèñòêè íàäèãðàõà Ïîëøà â ìà÷ îò Êóïàòà íà êîíôåäåðàöèÿòà
и Ига Свьонтек в третата сре-
ща за Купата на федерация-
та, която бе на двойки жени.
Мачът завърши с резултат
6:0, 3:6 и 6:3 в полза на пол-
ската двойка и продължи 1
час и 36 минути.

Така крайният резултат от
двубоя стана 2:1 в полза на
Русия.

Руският женски отбор учас-
тва в третия дивизион на тур-
нира - в група І на зона Ев-
ропа-Африка. На руските те-
нисистки предстои да играят
срещу датчанките в своята
подгрупа. В другата подгрупа
са отборите на Украйна, Ес-
тония, България и Швеция.
Победителките в подгрупите
ще се борят за място във
втората световна група на Ку-
пата на федерацията.

Любов НикитинаМаксим Буров


